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Talent

Precies díe cultuur, daar werden wij jaren geleden door 
gegrepen. Ons doel was toen: Regio Zwolle vérder brengen met 
kennisdeling, inspiratie en verbinding. Met een magazine, online 
kanalen en events helpen we onderwijs, overheid, ondernemers 
en onderzoekers elkaar te vinden en versterken. Zo ontstond 
ZON’regio Zwolle, dat tegenwoordig INN’regio Zwolle heet.  
De INN’-formule ondersteunt inmiddels vier regio’s: INN’regio 
Zwolle, INN’twente, INN*terregio en INN’valley én we onderzoeken 
mogelijkheden in andere regio’s.

Het is nu het tiende jaar dat wij, vanuit A2 Business, kennisplatforms 
bieden voor verschillende regio’s. Dat kan niet zonder een 
samenspel van talenten. Fotografen, grafisch ontwerpers, 
tekstschrijvers en natuurlijk de trouwe partnerorganisaties. In het 
bijzonder willen we onze hoofdredacteur Mirjam van Huet en haar 
team van MCM tekst bedanken. Hun talenten (de juiste vragen 
stellen, mooie teksten schrijven en verhalen vertellen) maken al van 
begin af aan onze formule compleet.

‘Woordkunstenaar’, noemt auteur Luk Dewulf dit talent.  
Hij onderscheidt 39 talenten en gaat ervan uit dat ieder mens 
er zo’n 15 heeft. Op pagina 68 lees je daar alles over. In het 
rondetafelgesprek waarmee we traditiegetrouw ons magazine 
openen (pagina 6), buigen 3 professionals zich over het thema 
talent, waaronder hun eigen talent en hoe ze dat al dan niet in  
hun loopbaan hebben ingezet. Een verhaal waaruit blijkt dat talent 
van alle leeftijden is, is dat van KroeseWevers: het initiatief  
‘De Pensionado’s’ koppelt gepensioneerden aan werkgevers. 

Dit voorjaar organiseert INN’regio Zwolle voor het derde jaar  
op rij de verkiezing voor de Mbo-studentondernemer van het  
jaar Regio Zwolle. Vijf kandidaten streden om de winst.  
Stuk voor stuk talenten. 

Over talent gesproken, het is niet zo ons talent om onszelf op de 
voorgrond te plaatsen. Gelukkig maar, want het is inherent aan het 
vak van uitgever dat je ánderen het podium biedt. Daarom rest ons 
nu niets anders dan je veel leesplezier te wensen met dit nieuwe 
nummer van INN’regio Zwolle, gemaakt door en voor alle talenten 
van Regio Zwolle. \

Annet Spijkerman en Annemarie Teeken
A2 Business, uitgever van INN’regio Zwolle

‘In Regio Zwolle barst het van het talent.’ Dat hoor je ons niet zeggen, want in heel Nederland,  
in heel de wereld, barst het net zo goed van het talent. ‘In Regio Zwolle benútten we talent’,  
dat durven we wel te stellen. Zeker na het maken van deze uitgave van INN’regio Zwolle,  
waarvoor onze redactie werkgevers, werknemers, wetenschappers en vele anderen interviewde 
over talent. Uit al die mooie, persoonlijke verhalen, kunnen we één conclusie trekken: hier in de 
regio zíen we elkaar. We stellen ons kwetsbaar op en we delen successen en valkuilen. Dat is een 
vruchtbare bodem voor talent.

Annet

Annemarie
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Arjan Gosker, ELLLA
Als directeur en mede-
eigenaar van ELLLA (Een 
Leven Lang Leren Academie) 
is Arjan dagelijks bezig met 
thema’s als leiderschap en 
mensontwikkeling. Met diverse 
trainingen en programma’s  
helpt ELLLA mensen hun 
talenten te ontdekken en 
ontwikkelen. Arjans talent: 
vanuit invoelendheid zien wat  
er mag of moet gebeuren.

Klaas Feenstra, 
Kennispoort
Klaas komt uit het bankwezen. 
Na 33 jaar verliet hij deze 
sector en ging hij aan de slag 
bij Kennispoort Regio Zwolle, 
als projectleider van Good 
Practice. Good Practice deelt de 
verhalen van ondernemers in de 
regio. Over vallen en opstaan, 
tegenslag en succes. Met als 
doel, andere ondernemers 
helpen groeien.  
Klaas’ talent: verbinden.

Maartje van der Wal, 
Deltion College 
Als manager van Deltion 
Business is Maartje 
verantwoordelijk voor de 
‘businesskant’ van Deltion 
College, oftewel voor de 
scholingsmogelijkheden voor 
professionals. Een van de 
onderdelen is EVC, Erkenning 
van Verworven Competenties. 
EVC zet zwart op wit wat een 
medewerker kan, zonder dat die 
daarvoor de schoolbanken in 
hoeft. Maartjes talent: denken 
én doen tegelijk, dus beleid 
maken en direct kijken hoe  
dat in de praktijk uitpakt.

Tekst Mirjam van Huet  /  Fotografie Peter Timmer

Even voorstellen

INN’gesprek
Rondetafelgesprek

Talent werkt, 
als het op 
zijn plek zit

Drie Regio-Zwollenaren met hart voor persoonlijke 
ontwikkeling vertellen over de zoektocht naar hun 
eigen talent en hoe ze anderen nu helpen vanuit hun 
talent te werken. 



Talent werkt, 
als het op 
zijn plek zit
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Heb je zelf altijd vanuit  
je talent gewerkt?
Arjan: ‘Aan het begin van mijn loopbaan 
niet. Ik kom uit een sociaal nest, praten 
en ‘voelen’ was aan de orde van de dag. 
Daar zette ik me tegen af in de pubertijd. 
Toen ik een studie moest kiezen, werd het 
bedrijfseconomie. Daarna ging ik aan de 
slag bij de bank. Dat was niet mijn ultieme 
plek; wat in de ondernemers omging vond 
ik interessant, maar voor het cijfermatige 
deel van mijn werk liep ik nou niet direct 
warm. Op basis van het karakter en het 
verhaal van de ondernemer - in plaats 
van puur op cijfers - beoordeelde ik het 
ondernemersrisico. Dat was een andere 
manier van kijken dan gebruikelijk was in 
het bankwezen.’ 

Klaas: ‘In mijn jonge jaren heb ik eens 
geroepen: ‘ooit zal de wereld versteld van 
mij staan’. Daardoor ontstond mijn patroon 
om iedere keer applaus te moeten krijgen 
en leefde ik voorheen veel in ‘gisteren’ 
en ‘overmorgen’. Ik heb lang gedaan wat 
ik dacht dat mensen van me verwachtten 
en had mooie functies met veel 
verantwoordelijkheid. Waar verdien ik dit 
aan, dacht ik steeds. Een gedachte die ik 
ook vaak had: wanneer komen ze erachter 
dat ik niet kan wat ze denken dat ik kan? 
Het bekende imposter-syndroom. Ik heb 
geleerd mezelf kwetsbaar op te stellen en 
nu herkennen mensen zich in mijn verhaal. 
Als projectleider van Good Practice komt 
dat goed van pas; ondernemers vertellen 
me over de pieken en dalen in hun 
ondernemerschap.’

Maartje: ‘Ik ben opgegroeid met twee 
ouders die allebei volledig werkten. 
Dat was in die tijd een uitzondering. 
Hard werken en grenzen verleggen 
waren twee belangrijke dingen bij ons 
thuis; mijn moeder is op latere leeftijd 
nog gepromoveerd. Toen ik bij NCOI Groep 
(nu Salta Group) werkte, was het ook altijd 
hard werken. Het is een commerciële 
organisatie hè. Dat heeft mijn talent van 
denken en doen verder ontwikkeld; ik ben 
een doorzetter. Bij Deltion College is de 
werkcultuur heel anders en dat triggert 
mij om te laten zien dat er meer power in 
kan. Ik geloof oprecht dat onderwijs (nog) 
slimmer en efficiënter kan werken zodat 
een brede(re) doelgroep wordt bereikt; we 
kunnen leren van het private onderwijs.’

Wat kunnen werkgevers doen om 
het talent van ‘hun mensen’ tot 
wasdom te laten komen?
Klaas: ‘Om het talent bij mensen eruit te 
krijgen, zichtbaar te maken, heb je mensen 
nodig die hen een zetje geven. Bij ABN 
Amro zeiden ze destijds bijvoorbeeld 
tegen me, je hebt drie jaar leidinggegeven, 
ga nu maar eens ‘treasury’ doen. En daar 
ging ik dan, op naar een nieuwe functie. 
Daardoor heb ik veel geleerd.’  >

‘ Werk is een plek 
voor zingeving en 
zelfontplooiing’  
Arjan
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Maartje: Praktijkervaring is goud waard. 
Erkenning van Verworven Competenties 
(EVC) helpt bedrijven in kaart brengen 
en zichtbaar maken welke talenten ze in 
huis hebben, zonder dat mensen bij wijze 
van spreken jaren naar school moeten. De 
doorontwikkeling van EVC is waar we ons 
bij Deltion Business nu hard voor maken: 
hoe kunnen we het geleerde uit de praktijk 
valideren en inbrengen in het onderwijs? 
Zo kun je de route naar het ontwikkeldoel 
beter afstemmen op het individu. Wat 
daarnaast helpt, is een groeiend aanbod 
van allerlei skills-cv’s en -paspoorten, 
en de skills-taal die momenteel wordt 
ontwikkeld, zodat iedereen dezelfde 
taal gaat spreken. Bij Deltion zijn we druk 
bezig om het onderwijsaanbod hierop in 
te richten.’

Waarom is het benutten van  
talent momenteel een hot item  
op de arbeidsmarkt?
Arjan: ‘Vroeger was het bieden van werk, 
een plek waar men zijn vakmanschap 
uitoefende en een salaris verdiende, 
voldoende. Nu is werk meer een plek voor 
zingeving, vriendschappen, voldoening 
en zelfontplooiing. Bedrijven kunnen 
individuen de weg bieden om zich te 
ontwikkelen. Hoe deze omslag ontstond? 
In mijn ogen door het wegvallen van 
allerlei zingevende instituties. 

Vroeger waren die instituties belangrijk 
voor zingeving. Tegenwoordig komt dit op  
het bordje van bedrijven.’ 

Klaas: ‘In mijn eerste arbeidscontract, 
het was 1990, stond ‘lifetime 
employment’. Tegenwoordig is je leven 
lang voor dezelfde baas werken niet meer 
vanzelfsprekend. Dus binden en boeien is 
veel belangrijker voor werkgevers, 
om mensen te behouden. Het mogelijk 

maken van persoonlijke ontwikkeling is 
daarvan een belangrijk onderdeel.’

Hoe ziet een organisatie waar 
talent de ruimte krijgt eruit?
Maartje: ‘Om talent de ruimte te geven 
moeten werkgevers durven loslaten en 
vertrouwen hebben in de werknemers.’ 

Klaas: ‘En de intrinsieke motivatie hebben 
om de ander gelukkig te maken, iedere 
dag naar hun werk gaan met de bedoeling 
medewerkers met een smile naar huis te 
laten gaan.’

Arjan: ‘Mensen echt zien is ook belangrijk. 
Niet uitgaan van taken die moeten worden 
gedaan, maar van wat mensen kunnen 
en hoe je dat kunt verbinden aan de 
processen van je organisatie.’

Maartje: ‘Dat is mooi, maar ik denk dat 
een organisatie die de mens centraalstelt 
wel kaders nodig heeft. Een missie en 
visie bijvoorbeeld, een startpunt en een 
richting. Dan weten mensen waar ze 
samen naartoe werken. Ook kun je dan 
samen bepalen waar ieders talenten het 
best tot hun recht komen.’

Arjan: ‘Het helpt ook als mensen hun 
talenten en drijfveren kennen en die 
van hun collega’s. Dat verbetert hun 
samenspel in het realiseren van de  
missie en visie.’ 
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Klaas: ‘Door echt wat over jezelf te  
delen, leer je elkaar beter begrijpen.  
Ik zie dat ook bij Good Practice: we 
nodigen ondernemers uit die niet alleen 
hun succesverhalen delen, maar ook hun 
valkuilen en de lessen die ze door de jaren 
heen hebben geleerd.’

Stel dat een werkgever geen 
tijd en ruimte heeft voor 
talentontwikkelprogramma’s, hoe 
ontdekt die dan wat mensen in hun 
mars hebben, anders dan hetgeen 
ze al doen in je bedrijf?
Maartje: ‘Ik bespreek met ieder teamlid 
iedere zes weken hoe het is, ook hoe het 
thuis gaat. Uit die gesprekken haal ik veel 
informatie. Ik observeer ook veel. Ik kijk: 
waar gaan iemands ogen van glinsteren?’

Klaas: ‘Door te kijken wat ze in hun 
privéleven doen, ontdek je vaak ook 
andere kwaliteiten en talenten.’ 

Arjan: ‘Dat ik nu werk maak van  
de ontwikkeling van professionals,  
was inderdaad al jaren geleden te 
voorspellen. Bij ons in de kerk ben ik 
namelijk betrokken bij het jeugdwerk  
met jongeren. Het is een groep die ik 
iedere week spreek. Het gaat over geloof 
en leven en wat ze daarin tegenkomen.  
Dat is vormend en geeft richting aan het 
vinden van hun identiteit.’

Hoe talentvol is Regio Zwolle  
qua inzetten van talent?
Maartje: ‘Ik vind het mooi wat  
werkgevers doen voor hun medewerkers. 
Scania bijvoorbeeld, koopt steevast voor 
tientallen mensen EVC in. Zij zijn een 
voorbeeld in de regio van hoe je omgaat 
met talenten.’

Klaas: ‘Ik zie ook een bepaalde openheid 
in Regio Zwolle. Alle Good Practice-
ondernemers vinden het gaaf dat ze 
mogen delen wat ze hebben gedaan en 

ontdekt in hun ondernemerschap,  
dat ze daar andere ondernemers mee  
kunnen inspireren.’

Arjan: ‘Waardegedreven leiderschap,  
dat is heel duidelijk aanwezig in onze 
regio. Een gezonde basis om aandacht  
te geven aan talentontwikkeling.’ 

Klaas: ‘De brede welvaart die door onder 
meer de erkenning van talent ontstaat,  
is een mooi fundament van onze regio.’  \

‘ Ik heb lang gedaan 
wat ik dacht 
dat men van me 
verwachtte’  
Klaas 

‘ Ik kijk: waar  
gaan iemands ogen 
van glinsteren?’  
Maartje
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Tekst Arjan Dijkema  /  Fotografie Peter Timmer

Persoonlijke ontwikkeling staat 
voorop bij Hanzestrohm
Hanzestrohm is volop in ontwikkeling. Het Zwolse familiebedrijf biedt producten en oplossingen aan in de 
woningbouw, utiliteitsbouw en industrie. Om ook in de toekomst succesvol te kunnen zijn, wil het bedrijf 
investeren in nieuwe businessmodellen. ‘Daarom gaan we meer inzetten op de ontwikkeling van slimme 
producten, processen en innovatieve totaaloplossingen, en daar is veel kennis voor nodig,’ zegt Karsten Dijkstra, 
hr-manager bij Hanzestrohm. ‘Die doorontwikkeling vraagt tegelijkertijd ook wat van onze medewerkers.’

De onderneming met het hypermoderne kantoorpand op 
bedrijventerrein Marslanden in Zwolle bestaat inmiddels uit vier 
werkmaatschappijen: Hemmink, KWx Metercare, Kairos en Fortona. 
Daarvan is Hemmink, opgericht in 1951, de bekendste. ‘Simpel 
gezegd koopt en verkoopt Hemmink al van oudsher producten waar 
installateurs handig gebruik van maken in hun werk. Daar is in de 
loop der jaren advies aan toegevoegd’, vertelt Karsten. ‘Maar we 
weten dat ons oorspronkelijke businessmodel een keer ophoudt. 
Daarom zetten we in op innovatie, omdat we geloven dat we door 
techniek en digitalisering slimme, efficiënte en veilige oplossingen 
kunnen ontwikkelen voor iedereen. Een voorbeeld daarvan is 
Fortona, dat oplossingen voor vraagstukken in de energietransitie 
ontwikkelt.’

Willie wortels
Maar zoals gezegd, is voor innovatie ook meer kennis en kunde 
nodig. ‘Meer willie wortels, die samen met leveranciers, klanten en 
andere partners gaan werken aan nieuwe producten, processen 
en concepten’, zegt Karsten. Dat betekent aantrekken van nieuwe 
mensen, maar zeker ook investeren in de huidige medewerkers. 
‘We zetten binnen Hanzestrohm daarom ook vol in op talent- en 
vaardigheidsontwikkeling. Innovatie en persoonlijke ontwikkeling 
zijn niet voor niets twee van onze zeven kernwaarden.’

Werknemers die in zichzelf investeren, zie je overal terug binnen 
de organisatie, weet Mirjam Schmohl, senior hr-adviseur bij 
Hanzestrohm. ‘We zijn een bedrijf met een hoog ambitieniveau. 
We kijken per persoon hoe die zich het beste kan ontwikkelen. Dat 
doen we op een mensgerichte en persoonlijke manier waarbij onze 
medewerkers veel vrijheid hebben. Want volgens ons moet je zowel 
de wensen van de organisatie als die van je medewerkers zo goed 
mogelijk matchen. Alleen op die manier groei je samen verder.’

Robots
Voor de stappen die Hanzestrohm al heeft gezet en de komende 
jaren nog wil zetten, is het simpelweg nodig dat mensen zich 
blijven doorontwikkelen. ‘De functies zijn in vergelijking met 
bijvoorbeeld zeven jaar geleden nu heel anders. En dat is over 
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zeven jaar, als je terugblikt op deze tijd, weer zo. Die veranderingen 
gaan vaak onbewust en geleidelijk’, zegt Mirjam. Karsten vult 
aan: ‘Magazijnmedewerkers werken nu met een automatisch 
orderpicksysteem, vroeger niet. En op kantoor zetten we nu robots 
in voor het invoeren van orders, terwijl dat eerder handmatig ging. 
Daardoor is de rol van degene die de orders invoerde ineens heel 
anders geworden. Daar moet je dus mensen in opleiden. Daarnaast 
zetten ICT en marketing ook ‘artificial intelligence’ in.’

Hanzestrohm Academy
Voor persoonlijke ontwikkeling kunnen Hanzestrohm-medewerkers 
onder meer terecht bij de Hanzestrohm Academy. De plek voor 
gezamenlijke trainingen gericht op bijvoorbeeld sales, digital 
skills en techniek. ‘Elk jaar stellen we per medewerker 2.500 euro 
beschikbaar. Dat budget willen we het liefst elk jaar op maken. 
Daarom vragen we leidinggevenden om hun mensen te motiveren 
om gebruik te maken van de mogelijkheden’, zegt Karsten. ‘En, 
mocht het nodig zijn, dan spreken we medewerkers er ook op aan 
als ze dat niet doen.’

Nieuwe medewerkers
Nieuwkomers bij Hanzestrohm komen in hun sollicitatieprocedure 
al in aanraking met talentontwikkeling, vertelt Mirjam. ‘Kandidaten 
voeren eerst twee gesprekken met verschillende personen uit onze 
organisatie. Zo krijgen zij een goede indruk van Hanzestrohm en 
wij een goed beeld van hun persoonlijkheid en drijfveren.’ Om nog 
meer duidelijkheid en zekerheid over de talenten en intrinsieke 
motivatie van de kandidaten te krijgen, maken zij ook een 
assessment. ‘Daarmee testen we of ons beeld van de kandidaat, dat 
we op basis van de gesprekken hebben gekregen, overeenkomt.’ 

Tegelijkertijd is de uitkomst van het assessment een startpunt voor 
de persoonlijke ontwikkeling van nieuwe medewerkers. ‘Vanuit 
het assessment wordt inzichtelijk waar iemands talent zit’, vertelt 
Mirjam. ‘Samen met de leidinggevende gaat de medewerker dan 
kijken hoe hij of zij die talenten volledig kan benutten en verder kan 
doorontwikkelen. Daarnaast vinden we het vooral belangrijk dat 
nieuwe collega’s de tijd krijgen om te landen in de organisatie.’

Karsten: ‘Twee á drie keer per jaar organiseren we daarom een 
onboarding-sessie. Daar leren nieuwe collega’s elkaar kennen, 
vertelt onze algemeen directeur over onze historie en waar we 
uiteindelijk naartoe willen. Ook komt onze kernwaardentoolkit aan 
bod, waarmee we onze nieuwe collega’s in spelvorm vertrouwd 
maken met onze kernwaarden. Tenslotte vertel ik hen over de 
mogelijkheden voor talentontwikkeling die we aanbieden. Want 
Hanzestrohm staat voor persoonlijke ontwikkeling.’  \

Popovstraat 1, 8013 RK Zwolle  /  T 038 469 82 00  /  www.hanzestrohm.nl

‘�Innovatie�en�persoonlijke�ontwikkeling�zijn�
twee�van�onze�kernwaarden�’� 
Karsten

‘��Hanzestrohm�heeft�een� 
hoog�ambitieniveau’� 
Mirjam
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SROI: een kans voor 
het vinden van talent

OVERHEID   /    12

v.l.n.r. Marijke Mulder-de Gunst, Jan Horstman en Henk de Leeuw
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In opdracht van de provincies Flevoland en Overijssel, samen met het Rijk, werken Van Gelder, Van den Herik 
en Mobilis TBI (Combinatie Roggebot) al drie jaar aan project N307 Roggebot-Kampen. Het eindresultaat is een 
nieuwe brug, een verbeterde verkeersdoorstroming en -veiligheid én verhoogde waterveiligheid op en rond de 
N307. Maar, dat is niet het enige dat dit iconische project voor de regio oplevert. Er wordt ook geïnvesteerd in 
talent. Zo krijgen werkzoekenden, het onderwijs en sociale firma’s de kans om aan dit project bij te dragen.

‘Een van die werkzoekenden is een dame uit de buurt van de 
projectlocatie. Zij wilde na twee jaar werkloosheid graag weer aan 
het werk. Ze komt uit het buitenland, heeft twee jonge kinderen 
en heeft een achtergrond in hospitality en logistiek. In het tijdelijke 
kantoor dat we speciaal voor het project N307 Roggebot hebben 
neergezet, hebben we een gastvrouw of -heer nodig. Iemand die 
koffie schenkt, mensen ontvangt, schoonmaakt et cetera’, vertelt 
Jan Horsman van Van Gelder. Hij is realisatiemanager voor N307 
Roggebot. ‘Gemeente Elburg introduceerde haar bij ons. En dit werk 
bleek inderdaad een prachtige kans voor deze vrouw. Het is werk 
waar ze in kon groeien, want behalve deze gastvrouwtaken, kon 
ze op een gegeven moment ook wat administratief werk hier op 
kantoor doen.’

‘Het mooie hieraan is dat het een win-winsituatie is. Het project 
heeft er een goede gastvrouw bij, die ook nog wat andere taken 
op zich kan nemen, en de kandidaat heeft weer werk. Werk dat ook 
nog eens bij haar past’, zegt Marijke Mulder-de Gunst, hr- en SROI-
coördinator bij Van Gelder. 

Vanzelfsprekend
De investering in inclusie heet social return on investment (SROI) 
en is vaak een onderdeel van door de overheid aanbestede 
projecten. Het woord ‘SROI-verplichting’ wil Van Gelder echter 
niet gebruiken. ‘We zien het niet als een verplichting, maar als een 
vanzelfsprekendheid’, zegt Marijke.

Het project N307 Roggebot is een opdracht van de provincies 
Flevoland en Overijssel en wordt uitgevoerd door een 
samenwerkingsverband van 3 aannemers: Mobilis TBI, van den Herik 
en Van Gelder BV. Het project heeft een waarde van 65 miljoen. 
‘Toen ik met dit werk begon 8 jaar geleden was 5 procent SROI heel 
gewoon, maar gelukkig passen we tegenwoordig maatwerk toe. 
Voor N307 Roggebot is besloten tot een SROI-waarde van 
500.000 euro’, zegt Henk de Leeuw, adviseur social return bij 
Expertisecentrum SROI (ESR) – Arbeidsmarktregio Zwolle. 

Waar doe je je boodschappen?
Die waarde van 500.000 euro wordt bereikt met verschillende 
inspanningen. Zo heeft het project 19 stagiairs verwelkomd, 
200 studenten een excursie geboden, 4 banen gerealiseerd 
voor mensen met een WW-, Wajong- of Bijstandsuitkering en 
3 leerwerkbanen opgeleverd. Daarnaast is er voor meer dan 
200.000 euro betonplaten ingekocht bij Zeus in Hardenberg, 
die zijn geproduceerd door mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt. ‘SROI is meer dan mensen inzetten, het is ook: 
bij wie doe je je boodschappen’, zegt Jan. ‘Door bij Zeus in te kopen, 
dragen we bij aan het behoud van banen voor een specifieke 
doelgroep die ergens anders niet zomaar aan het werk komt.’ 

Inclusieve arbeidsmarkt
Volgens Jan, Marijke en Henk is inclusiviteit op de arbeidsmarkt 
een must. ‘Er zijn momenteel veel banen en iedere sector heeft 
een tekort aan mensen. De mensen die nu nog werkzoekend zijn, 
zijn over het algemeen moeilijker te bemiddelen’, legt Henk uit. 
‘SROI wordt vaak gezien als ‘iemand vanuit een kaartenbak ergens 
neerzetten’, maar wij gaan liever voor een goede match en dat kán 
ook’, vult Marijke Henk aan. 

Jan: ‘Er werkt hier op N307 Roggebot een jongen die een 
lichamelijke beperking heeft. Dankzij aanpassingen aan de shovel 
kan hij die toch besturen. Hij ligt ontzettend goed in de groep, 
hij kijkt verder dan zijn neus lang is en is bij wijze van spreken 
bijna uitvoerder, want hij rijdt de hele dag over het terrein en ziet 
precies wat overal gebeurt. Zo iemand is van grote waarde voor 
het project.’

SROI als basis voor samenwerking
Henk: ‘Kortom, SROI is geen middel om het werkzoekendenbestand 
van gemeente en UWV te verkleinen. Nee het is een aanjager 
van inclusie in de regio. Juist door samenwerking kunnen 
ondernemers, onderwijs, gemeenten en UWV de juiste mensen 
op de juiste plek krijgen.’

Marijke en Jan zijn het daar roerend mee eens. Op de vraag of ze 
op deze manier verder zouden gaan als SROI geen verplichting 
meer was, antwoorden ze ronduit ‘ja’. Jan: ‘We gaan al richting de 
600.000, in plaats van de verplichte 500.000 euro. Dat zegt genoeg.’
Marijke hoopt dat steeds meer werkgevers inzien dat SROI 
niet alleen een oplossing is voor werknemers, maar ook voor 
werkgevers. ‘Met de excursies en stages voor mbo- en hbo-
studenten maken we jongeren enthousiast voor ons werk.’

Ook de stagiairs die de kans krijgen om in project N307 
Roggebot mee te draaien, dragen bij aan het oplossen van het 
personeelsvraagstuk in regio Zwolle. Jan: ‘Elk halfjaar hebben  
we hier een paar stagiairs. Bij Van Gelder hebben we daarvan al  
3 mensen aangenomen en Van den Herik ook 1.’  \

‘�Met�excursies�en�stages�maken�
we�jongeren�enthousiast�voor�
ons�werk’� 
Marijke

www.upgradejezelfregiozwolle.nl
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Met ‘Zwolle op Kracht’ 
is gemeente Zwolle 
klaar voor groeispurt

Met ‘Zwolle op Kracht’ ondersteunt de hr-afdeling de groei van 
gemeente Zwolle. ‘Circulariteit, energietransitie, bestaanszekerheid 
en autoluwe binnenstad zijn allemaal thema’s die nu én in de 
toekomst in Zwolle een grote rol spelen’, zegt Marinus. ‘Om in te 
schatten hoeveel nieuwe mensen we de komende jaren daarvoor 
nodig hebben, actualiseren we dit jaar onze meerjaren strategische 
personeelsplanning.’ 

Recruitment
Omdat de concurrentie op de arbeidsmarkt groot is, heeft 
Gemeente Zwolle met het oog op die groei twee vaste recruiters 
aangesteld. Jalien is een van hen. Zij benadert samen met een 
collega potentiële werknemers, vooral op LinkedIn. ‘Eerder werd 
dat gedaan door een extern bureau, maar we merken dat mensen 
het interessanter vinden als gemeente Zwolle hen zelf benadert. 
Je ziet dat ze sneller antwoorden dan wanneer een bureau hen 
heeft benaderd. Kijk maar naar het responsepercentage: gemiddeld 
reageert 30 procent op een bericht van een recruiter van een 
bureau, bij ons ligt dat boven de 50 procent’, vertelt Jalien. 

Marinus: ‘Daarnaast organiseren we ook allerlei activiteiten 
waarmee we geïnteresseerden alvast kennis laten maken met 
gemeente Zwolle. Bijvoorbeeld een webinar over de toekomst van 
communicatie. Een ander voorbeeld is een fietstocht waarmee we 
met veertig ‘civiele techneuten’ langs verschillende projecten door 
de stad zijn gefietst. Zo proberen we op een laagdrempelige manier 
mensen aan ons te binden en nu alvast te enthousiasmeren voor 
gemeente Zwolle. Dat betekent niet dat je als deelnemer aan een 
activiteit meteen bij ons moet solliciteren; we hebben over vier jaar 

Zwolle groeit. En niet zo’n klein beetje ook. De komende 
jaren stijgt het aantal Zwollenaren van ruim 130.000 nu 
naar circa 160.000 straks. Dat betekent automatisch 
ook dat de organisatie van Gemeente Zwolle blijft 
groeien en het aantal werknemers dus toeneemt. 
Maar hoe vind je nieuwe mensen met de juiste talenten 
voor 300 vacatures per jaar? En hoe boei en behoud 
je tegelijkertijd je huidige medewerkers? Recruiter 
Jalien van der Weerd en hr-beleidsadviseur Marinus van 
Petegem van gemeente Zwolle vertellen onder meer over 
‘Zwolle op Kracht’.
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ook nog mensen nodig. Het belangrijkste is dat we ons alvast  
laten zien.’ 

Vlogs
Om onderscheidend te zijn, besteedt Gemeente Zwolle 
meer aandacht aan de on- en offline profilering. Waar eerder 
zo’n beetje alle vacatures op LinkedIn verschenen, is de 
arbeidsmarktcommunicatie er nu meer gericht op om online te laten 
zien wat de organisatie als werkgever te bieden heeft. Dat heeft 
geresulteerd in een nieuwe campagne. Ook verschijnen er jaarlijks 
verschillende vlogs op de socialmediakanalen. Voor dit jaar staan 
er acht nieuwe vlogs op de planning. Jalien: ‘We willen het liefst 
dat onze medewerkers die zelf bedenken en maken.’ Als voorbeeld 
geeft ze een communicatiestagiaire die haar laatste dag in het 
stadhuis filmde en haar toekomstige opvolgers een inkijkje gaf in 
haar werkzaamheden. ‘Zo willen we ons op een net iets andere 
manier naar buiten toe presenteren.’

Talent behouden
Naast het aantrekken van nieuw personeel vindt gemeente 
Zwolle het net zo belangrijk om ervoor te zorgen dat de huidige 
werknemers blijven. ‘We willen dat onze mensen zich kunnen 
doorontwikkelen. En dat kan ook echt bij ons. Daarom werken we 
met de TMA-methode, waarmee je talenten van je mensen in kaart 

kunt brengen. Alle nieuwe medewerken krijgen in hun eerste jaar 
een talentenanalyse aangeboden, die ze kunnen gebruiken in hun 
doorontwikkeling’, vertelt Marinus. Naast deze talentenanalyse is 
talentontwikkeling minimaal eens per jaar onderwerp van gesprek 
in het WoW-gesprek, dat zich richt op Werk, ontwikkeling en 
Welzijn. Tijdens deze gesprekken wordt gekeken welke talenten je 
prettig vindt om in te zetten, waarin je vakinhoudelijk en persoonlijk 
wilt groeien en wat je eventueel zelf wil verbeteren in je werk. 

‘Baanbrekers’
Daarnaast is Gemeente Zwolle gestart met ‘Baanbrekers’.  
Een potential-programma voor huidige en nieuwe medewerkers. 
Marinus: ‘Daarin laten we medewerkers kennismaken en ervaring 
opdoen met verschillende projecten en onderwerpen, zodat ze 
uiteindelijk breder inzetbaar zijn in de organisatie. Maar als Jalien 
iemand tegenkomt op de arbeidsmarkt over wie ze enthousiast 
is, terwijl er nog niet direct een functie voor hem of haar is, dan 
kunnen we diegene ook toevoegen aan het Baanbreektraject.  
Zo kijken we vanuit een meer open perspectief naar talent dan  
dat we voorheen deden.’

Jong Zwolle
Om als gemeente Zwolle ook aantrekkelijk te blijven voor jonge 
medewerkers, is het initiatief Jong Zwolle gestart. ‘We merkten 
dat het verloop onder jonge medewerkers relatief hoog was. 
Jong Zwolle is opgericht om juist die jongere medewerkers aan de 
organisatie te binden. Zo worden er leergangen aangeboden voor 
jonge ambtenaren en worden er regelmatig activiteiten vanuit  
Jong Zwolle georganiseerd, zoals een pubquiz of een spreker over 
een bepaald onderwerp. Organisatiebreed merk je dat steeds meer 
jonge ambtenaren zich aansluiten bij Jong Zwolle. Dat is mooi om  
te zien’, besluit Jalien. \

Lübeckplein 2, 8017 JZ Zwolle   /  T 14 038  /  www.zwolle.nl

‘Mensen�vinden�het�
interessanter als we  
hen�zélf�benaderen’

‘�Het�belangrijkste�is�dat�we� 
ons�als�werkgever�nu�alvast� 
laten�zien’
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Strategisch bouwen aan 
personeelsbestand bij Gils

In een veranderende arbeidsmarkt staan werkgevers en werkzoekenden voor de nodige uitdagingen.  
Eqib | The Human Factor, als fullservice hr-businesspartner, ondersteunt bedrijven bij het aantrekken,  

behouden en ontwikkelen van talent. Zo staat Sanne Kelder, HR Business Partner bij Eqib | The Human Factor,  
klaar voor Madhia Ahmed, HR Business Partner bij Gils Bouw, Service & Onderhoud. Samen werken ze aan een stabiele  

hr-structuur binnen Gils, met als doel om zowel het huidige als het toekomstige personeelsbestand te versterken.

Madhia Ahmed en Sanne Kelder
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Grote Voort 207-1, 8041 BK Zwolle  /  T 074 349 40 74  /  www.eqib.nl

Mensen zijn altijd de rode draad van een organisatie en 
daarmee heeft hr (human resources) een belangrijke rol binnen 
een organisatie. Hr is met alle afdelingen en alle medewerkers 
verbonden, daarom pakt Eqib | The Human Factor de incompany-
opdracht bij Gils breed aan. Sanne vertelt: ‘Vanuit Eqib | The 
Human Factor houden wij ons bezig met ondersteuning van 
de hr-dienstverlening, een stukje werving en selectie, het 
doorontwikkelen van leiderschaps-vaardigheden en kijken 
we naar organisatieontwikkeling. Samen met Madhia ben ik 
momenteel bezig met het opstellen en verder uitwerken van 
de hr-processen.’ Madhia vult aan: ‘Daarna gaan we aan de slag 
om deze werkwijzen vervolgens ook te implementeren bij alle 
leidinggevenden binnen Gils.’ Met vier vestigingen, in Hoogeveen, 
Apeldoorn, Baarn en Emmen, is dat een flinke klus.

Als het gaat om het aantrekken van nieuw talent, liggen er nog 
veel kansen. Madhia: ‘Op dit moment zijn we binnen Gils hard 
bezig om het recruitment-proces voor het aantrekken van nieuwe 
medewerkers zo goed en efficiënt mogelijk in te richten. Dit is een 
behoorlijke opdracht, waarbij ik goed ondersteund word door 
Eqib | The Human Factor. Samen zijn we nu bezig de basis goed 
neer te zetten zodat we het vervolgens weer helemaal zelf verder 
op kunnen pakken. 

Sanne: ’Het is heel gaaf om de betrokkenheid van alle 
medewerkers te zien. Men werkt samen heel hard om van 
Gils een nog mooier bedrijf te maken. Dit valt je misschien 
minder op als je er al langer werkt, maar voor mij als tijdelijke 
medewerker is dit echt heel mooi om dagelijks te zien.’

Toekomstbestendig werven
‘Binnen de hr-wereld zijn we gewend om zowel naar de 
korte- als de langetermijndoelen te kijken’, vertelt Sanne. 
‘Die combinatie van acute vraag (korte termijn) en bezig zijn 
met het toekomstbestendig maken van het personeelsbestand 
(lange termijn) vind ik een mooie uitdaging. Op de werkvloer 
wordt de pijn van het missen van capaciteit nu gevoeld, 
medewerkers willen nú een oplossing. Maar aan de andere kant 
moet je ook goed kijken waardoor een vacature ontstaat, bij welke 
taken en werkzaamheden de nood ligt en hoe deze functie zich 
ook richting de toekomst gaat ontwikkelen, zodat je in de werving 
de juiste persoon vindt voor niet alleen nu, maar ook voor de 
lange termijn. Daar kan bijvoorbeeld ook uit komen dat de kennis 
en vaardigheden zo specifiek zijn dat het slimmer is om te zoeken 
naar mensen met potentie, die je zelf verder intern kunt opleiden. 

Die afwegingen en daar zo goed mogelijk op voorsorteren maken 
het hr-vak voor mij juist interessant, omdat je organisaties en 
medewerkers echt verder kunt helpen. 

Madhia vult aan: ‘Bij Gils hebben we ook veel personeel met 
ontzettend waardevolle kennis. Een vraagstuk waar mijn aandacht 
dan ook naar uitgaat is: ‘hoe zorgen we ervoor dat kennis wordt 
overgedragen aan (met name ook) de jongere generaties?’ 
Dit is een vraagstuk dat momenteel bij veel organisaties leeft.’

Kansen bieden voor ontwikkeling
Sanne: ‘Je wilt een match maken tussen de visie en ambitie van 
medewerkers en de visie van en mogelijkheden bij Gils. Niet 
alleen in de zoektocht naar nieuwe medewerkers, maar juist 
ook bij het doorontwikkelen van talent dat al aanwezig is in de 
organisatie. Dat betekent dat we kijken naar waar iemand nú zit 
en hoe diegene zich wil ontwikkelen. Soms willen medewerkers 
doorgroeien, bijvoorbeeld naar een leidinggevende functie. 
Daarover willen we het gesprek aangaan met elkaar.’ 

Gils werkt ernaartoe om een continu ontwikkelproces aan te 
kunnen bieden aan de medewerkers. Madhia: ‘We zijn bezig 
om van functioneringsgesprek naar ontwikkelgesprek te gaan. 
Hoe mensen zich ontwikkeld hebben, moet zichtbaar worden, 
zodat we hier aan mee kunnen werken. Het gaat erom dat 
ontwikkeling centraal staat en dat eenieder ermee bezig is.’  
Sanne: ‘Niet alleen persoonlijke ontwikkeling is belangrijk, 
maar ook het blijven werken aan praktische vaardigheden. 
Zo biedt Gils regelmatig trainingen en cursussen aan om kennis 
up-to-date te houden en om nieuwe kennis op te doen.’

Passie, loyaliteit, enthousiasme en betrouwbaarheid
Sanne: ‘We zien binnen Gils relatief langdurige dienstverbanden. 
Dat is echt een compliment aan de organisatie. Gils staat voor 
passie en loyaliteit, is enthousiast en betrouwbaar en dit wordt 
gewaardeerd door de medewerkers.’ De organisatie heeft oog 
voor de toekomst en werkt hard om zo toekomstbestendig 
mogelijk te blijven en worden. Madhia: ‘We denken vooruit; 
we kijken wat een medewerker nodig heeft en wat Gils nodig 
heeft. We zijn bezig om steeds beter in kaart te hebben welke 
medewerkers op hun plek zitten, wie willen doorgroeien en 
wat er nodig is om dat mogelijk te maken. We werken vandaag  
samen met alle medewerkers – aan het Gils van de toekomst. 
Dat is de kunst.’  \

‘Het�gaat�om�de�match�tussen�
de�ambitie�van�medewerkers�

en�de�visie�van�Gils’�
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Van willie wortels op 
de zolderkamer naar 
investeringsrijp bedrijf

Medische tests, proof of concept, haalbaarheid…  
Klinkt ingewikkeld, maar dat valt mee. ‘Als je het heel simpel 
wil beschrijven’, zegt Bas-Jan Hoogenberg, één van de twee 
ondernemers van Bondus, ‘dan hebben we een heel chic 
lamineerapparaat in de maak’. Dat ‘lamineerapparaat’ verbindt 
twee soorten kunststof. Het resultaat is een soort ‘printplaat’ die 
vloeistoffen als bloed of urine kan geleiden. In combinatie met chips 
kunnen daar medische diagnostische tests mee worden gemaakt. 
Die zijn veel nauwkeuriger en slimmer dan bijvoorbeeld corona- of 
zwangerschapstests, die zijn voorzien van een papieren strookje 
waarop streepjes verschijnen. ‘Dankzij de techniek waarvoor wij een 
machine ontwikkelen, kunnen producenten heel nauwkeurige tests 
ontwikkelen. Bijvoorbeeld tests die circulerende kankercellen uit 
het bloed isoleren’, zegt Bas-Jan. ‘Zélfs als het gaat om zoeken naar 
bijvoorbeeld één op een miljard slechte cellen, een speld in een 
hooiberg dus.’

Tijdwinst voor de zorg
Die bijdrage aan de gezondheidszorg, daar zijn Bas-Jan en zijn 
compagnon Sven Eijpe best trots op. Maar, heel eerlijk, het is de 
techniek waarvoor ze dagelijks hun bed uit komen. ‘Daar moet je 
wel van houden hoor, om zo’n product te kunnen ontwerpen.  
Het is heel veel uitzoeken en experimenteren. En dat doen we 
graag’, zegt Bas-Jan met een lach.

Bondus bedacht de techniek nadat zij zelf én producenten van 
medische tests constateerden dat het verbinden van twee 
kunststoffen verschrikkelijk moeizaam ging en veel tijd vroeg. ‘ 
Met onze uitvinding is er straks geen kwartier nodig om één test  
te maken, maar slechts enkele seconden’, voorspelt Bas-Jan.

Op razendsnel tempo uiterst nauwkeurige,  
slimme medische tests produceren.  
Dat maakt de Zwolse start-up Bondus  
binnenkort mogelijk. Bondus ontving in mei  
de allereerste Vroegefasefinanciering Overijssel 
(VFF). Daarmee ontwikkelde het bedrijf een  
‘proof of concept’ die zowel de technische als  
de markteconomische haalbaarheid van de door 
hen bedachte machine moet bewijzen. 

‘�Bondus�kan�bijdragen�aan�een�
toegankelijke�en�betaalbare�
gezondheidszorg’� 
Sven

Bas-Jan Hoogenberg, Bart Jeurink en Sven Eijpe
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Steun voor start-ups
De willie wortels zijn inmiddels al anderhalf jaar bezig met hun 
product. Voordat zich betalende klanten aandienen, moet er een 
proof of concept worden ontwikkeld. Die periode op eigen houtje 
moeten overbruggen, is voor menig start-up de reden dat ze ten 
onder gaan nog vóórdat het product op de markt komt. Het nieuwe 
fonds VFF, dat mede mogelijk wordt gemaakt door het Ministerie 
van Economische Zaken en Klimaat (EZK) en provincie Overijssel 
en in beheer is bij ontwikkelingsmaatschappij Oost NL, helpt de 
ondernemers. ‘Het idee achter dit fonds is: de brug zijn tussen 
experimenteren op de zolderkamer tot investeringsrijp zijn’,  
zegt Bas-Jan dankbaar. ‘In het geval van VFF gaat het om 
risicokapitaal van maximaal 350.000 euro, waarmee de start-up 
moet zorgen ‘investor ready’ te worden’, licht Sven Kempers van 
Oost NL toe. Bondus heeft inmiddels een lab-opstelling, maar die 
is nog niet geschikt voor klanten om te kopen. ‘Die gaan we de 
komende achttien maanden dus verkoopbaar maken. Ook gaan 
we de samenwerking zoeken met demonstratieklanten en voor 
hen echte producten maken. Daarmee laten we zien dat onze 
productiemethode kostenvoordeel voor hen oplevert’,  
aldus Bas-Jan. 

Uitgebreid onderzoek
Voordat het risicokapitaal vanuit VFF verstrekt wordt,  
wordt uitgebreid onderzoek door Oost NL gedaan, legt Sven uit.  
‘We kijken onder andere naar de mate van innovativiteit en welk 
probleem wordt opgelost. Er zal daarnaast voldoende commerciële 
potentie moeten zijn. Ook kijken we naar de haalbaarheid van 
het businessplan in relatie tot de waarde die gecreëerd wordt 
gedurende de periode, mede om de waarschijnlijkheid op 
vervolgfinanciering in te schatten. Ten slotte moet het team  
dat het plan gaat uitvoeren, geschikt zijn om het te realiseren.’ 
Oost NL laat zich in die beoordelingsfase ook voeden door de 
bevindingen van specialisten. ‘In het geval van Bondus hebben  
we bijvoorbeeld gesproken met experts van Universiteit Twente, 
maar ook met producenten van lab-on-a-chip technologie en 
grotere medtech-bedrijven.’

Samenwerking met Kennispoort
VFF kwam op het pad van Bondus via Kennispoort Regio Zwolle. 
‘We kwamen met algemene ondernemersvragen bij Kennispoort’, 
blikt Bas-Jan terug. Onze contactpersoon Bart Jeurnink kwam toen 
met het idee een aanvraag te doen voor VFF. Hij heeft ons ook 
ondersteund bij het indienen van de aanvraag’, zegt Bas-Jan. 

‘VFF is een van de vele fondsen onder beheer van Oost NL’,  
zegt Sven. ‘VFF richt zich, ten opzichte van andere fondsen  
onder beheer van Oost NL, op investeringsmogelijkheden in een 
vroegere fase. Kennispoort is één van de kanalen waardoor deze 
VFF-aanvragen binnenkomen.’ 

‘Keurmerk’ voor investeerders
‘Dat Oost NL in ons investeert, heeft een groter effect dan alleen 
de financiële mogelijkheden die de investering biedt’, zegt Bas-Jan. 
‘Wij zien het als een keurmerk richting toekomstige investeerders: 
als Oost NL investeert, dan moet het wel goed en maatschappelijk 
verantwoord zijn. Dat idee. Bovendien kan Oost NL ons ook met 
andere investeerders in contact brengen.’

‘Bij onze investeringen kijken we ook naar de maatschappelijke 
waarde van de dienst of het product’, zegt Sven. ‘In het geval 
van Bondus is het duidelijk dat de innovatie kan bijdragen aan 
een toegankelijke en betaalbare gezondheidszorg, één van 
de wereldwijde sustainable development goals die Oost NL 
onderschrijft.’

Volledige productielijn
Hoewel de jongensdroom van Bas-Jan en zijn compagnon al in 
volle gang is, hebben ze ook nog een wens voor de toekomst. 
‘We bouwen nu een machine voor één proces, het verbinden van 
kunststoffen, maar er zijn meer pijnpunten in het productieproces 
van medische tests. Voor al die stapjes die nu nog geen goede 
oplossing kennen, willen wij machines bouwen. Uiteindelijk kan dat 
een hele productielijn worden. Om dat te doen, hebben we heel 
veel collega’s nodig. Bondus zou wel eens een bedrijf met tientallen 
medewerkers kunnen worden.’  \

Postbus 1026, 7301 BG Apeldoorn  /  T 088 667 01 00  /  www.oostnl.nl

‘ De investering van Oost NL 
zien�we�als�keurmerk�richting�
toekomstige�investeerders’� 
Bas-Jan 
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Marleen vertelt: ‘Een (vak)opleiding sluit iedereen in principe graag 
af met een diploma of certificaat, maar er is een groep voor wie dat 
(nog) niet de ideale route is. Bijvoorbeeld door negatieve ervaringen, 
moeite met leren of geen tijd, rust en ruimte hebben om de 
schoolbanken in te gaan.  Vaak bloeit iemand op in de praktijk door 
het opdoen van werkervaring en bouwt daarmee aan onder andere 
zelfvertrouwen, kennis en vakvaardigheden door ‘gewoon’ te dóén.  
Zo’n waardevolle kracht wil je behouden als werkgever en zelfs de 
inzetbaarheid vergroten. Daarvoor zijn praktijkverklaringen.’

Wat houdt een praktijkverklaring in? De accountmanager legt 
uit: ‘Praktijkleren met de praktijkverklaring is een kortdurende 
scholing (3 tot 6 maanden) voor eenvoudige werkzaamheden, 
die de medewerker volledig op de werkvloer bij een erkend 
leerbedrijf kan aanleren. De werkgever geeft aan welke praktische 
werkprocessen binnen het vak geleerd zijn. De medewerker ontvangt 
een praktijkverklaring voor die geleerde werkprocessen en rond 
daarmee een deel van de opleiding af. Als school ondersteunen wij de 
praktijkbegeleider op de werkvloer, verstrekken we de bijbehorende 
begeleidende documenten en uiteindelijk de mbo-praktijkverklaring’.

Ondersteuning voor werkgevers
Werkgevers in de foodsector die hun medewerkers de kans willen 
geven een praktijkverklaring te halen, kunnen bij SVO vakopleiding 
food terecht. Marleen: ‘Er zijn veel subsidies, regelingen en 
ondersteuningsmogelijkheden die het voor werkgevers mogelijk of 
makkelijker maken om iemand op te leiden. Samen met regionale 
partners zet SVO zich in om werkgevers te ondersteunen bij het 
investeren in mensen en ieder talent te benutten. ‘

Motivatie groeit
Een voorbeeld van iemand die een praktijkverklaring wil, is Mike. 
Hij werkt bij een slager en is gemotiveerd om een gedeelte van het 
vak slager (opleiding medewerker vers) in de vingers te krijgen. 
Marleen: ‘Zijn werkgever gaf aan dat Mike steeds meer wil leren en 
doen. Met de werkgever hebben we gekeken welke werkprocessen 
haalbaar zijn. Voor die onderdelen, zoals het bewerken en verwerken 
van versproducten, het bereiden van eenvoudige maaltijden/
maaltijdcomponenten en het bewaken van voedselveiligheid, geven 
we hem dan een praktijkverklaring. Het mooie hieraan is dat hij geen 
theorie hoeft te leren op school.  Zijn praktische vaardigheden leert 
hij onder begeleiding van zijn werkgever. Mike zit goed op zijn plek 
en het is hartstikke mooi dat zijn werkgever hem op deze manier 
kan waarderen.’

Arbeidsmarktgevolgen
Volgens Marleen betreft het onderdeel praktijkverklaringen een 
specifieke doelgroep. Een doelgroep met veel talent die niet 
eerder de kans heeft gekregen om dit met een herkenbaar mbo-
getuigschrift aan te tonen. Marleen: ‘Voor deze mensen betekent 
een praktijkverklaring veel. Het geeft een positieve leerervaring 
waardoor het zelfvertrouwen toeneemt en mensen eerder een 
vervolgstap zetten richting een ‘leven lang ontwikkelen’.  Dat geeft 
ze een betere positie op de arbeidsmarkt. Daarnaast is het met het 
huidige personeelstekort ook waardevol voor werkgevers. Door op 
maat opleidingstrajecten in de eigen praktische werkomgeving aan 
te bieden, biedt dat veel kansen. Het is mooi dat we ons zo kunnen 
inzetten voor (toekomstig) personeel.’  \

Leren en ontwikkelen moet voor iedereen mogelijk zijn. SVO vakopleiding food, de mbo-vakschool in de wereld van eten 
en drinken, in Zwolle maakt zich hier hard voor. Niet iedereen kan regulier onderwijs volgen om zich in een bepaald vak 

te bekwamen met een mbo-diploma of mbo-certificaat. Terwijl een ongediplomeerde werknemer praktisch van enorme 
toegevoegde waarde kan zijn voor de werkgever. Marleen Heil, accountmanager bij SVO vakopleiding food, wordt blij als 

de inzetbaarheid van deze werknemers groeit, simpel door waardering en erkenning van de praktische vaardigheden 
die zij binnen hun vak laten zien. Eén van de manieren waarop SVO vakopleiding food dit mogelijk maakt, is door 

werknemers in de foodbranche de kans te bieden een praktijkverklaring te halen.  

Praktijkverklaringen om talent 
extra goed te benutten

Tekst Lara Bijen  /  Fotografie Peter Timmer  >  Spui 2, 8032 VS Zwolle  /  T 030 275 81 81  /  www.svo.nl
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Fenna Eefting

Fenna Eefting, raad van bestuur Vogellanden

Het�beste�in�jezelf�naar�
boven�halen,�versus�de�
beste�willen�zijn

In mijn vrije tijd tennis ik graag. Ondanks dat ik in wedstrijden nog 
steeds regelmatig tegen mezelf speel. Dat is frustrerend. Te graag 
willen winnen, keert zich tegen je; je wordt er geen leuker mens van.

Dat leer ik van de grote jongens in Grand Slams, waar ik graag 
naar kijk. Mijn grote held is Roger Federer. Vroeger was het Steffi 
Graf. Er is iets dat deze twee mensen gemeen hebben, ze zijn 
allebei technisch natuurlijk ontzettend goed. En ze bewegen heel 
gemakkelijk over het hele veld en beheersen alle typen slagen. 
Forehand, backhand, spin, vlak, volley, dropshot, ga zo maar door. 
Ze zijn compleet in hun spel en ogen rustig. Het lijkt hen geen 
moeite te kosten en echt talent herken je als iemand iets doet wat 
heel knap is, maar het zo gemakkelijk lijkt. 

Een ander groot talent is Rafael Nadal, ook een kunstenaar op 
de tennisbaan, maar er is een groot verschil tussen hem en mijn 
twee helden. Dat zie je als Federer en Nadal tegen elkaar op gravel 
hebben gespeeld. Nadal werkt heel hard, terwijl Federer een 
lichtvoetige hinde lijkt. Na de wedstrijd zit Nadal tot z’n knieën 

onder het gravel, terwijl de witte sokken van Federer nog helemaal 
wit zijn. Het spel lijkt hem ook minder moeite te kosten. 

En natuurlijk hebben we ook nog Novak Djokovic. Ook hij is een 
groot tennisser. Het grote verschil tussen hem en Federer, is dat 
Federer onder druk rustig blijft. Een charmante man! Novak niet, 
die wordt emotioneel als hij onder druk komt te staan. Hij heeft 
vaak gelijk, maar dat ziet niemand meer door z’n gedrag. Het 
winnen wordt hem dan ook niet meer gegund. 

Hoe groot je talent ook is, het komt pas naar buiten als je 
hard werkt. Alleen als talent hard werkt, wint het van andere 
harde werkers. 

Dat is ook zo - of misschien wel met name - op het gebied van 
persoonlijke ontwikkeling. Rustig blijven, een prettig mens zijn 
én kunnen genieten, ook als je onder druk staat. Dit laatste moet 
ik nog onder de knie zien te krijgen: gewoon genieten en elkaar 
uitdagen tot het beste spel en niet de beste willen zijn.  \

Ooit zei iemand tegen mij: talent is het beste in jezelf naar boven halen en  
niet de beste willen zijn.
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Tekst Arjan Dijkema  /  Fotografie Peter Timmer

Krapte op de arbeidsmarkt. Het is geen nieuws 
dat ook in 2023 nog steeds veel bedrijven moeite 
hebben personeel te vinden. Daarnaast is er door 
technologisering, digitalisering en robotisering 
sprake van veranderende werkzaamheden waarvoor 
extra vaardigheden nodig zijn. Daar is een leercultuur 
voor nodig, om talent te kunnen behouden en te 
blijven ontwikkelen. Menno Vos, lector van het 
lectoraat Leven Lang Ontwikkelen van Hogeschool 
Windesheim, houdt zich hier dagelijks mee bezig.

Hoe staat het ervoor met een leven lang  
ontwikkelen in Regio Zwolle? 
‘Het is duidelijk dat iedereen een leven lang ontwikkelen heel 
belangrijk vindt. Maar als je kritisch kijkt, en ook de recente cijfers 
van het Researchcentrum Onderwijs en Arbeidsmarkt (ROA) 
meeneemt, dan blijkt dat scholing op het werk en informeel leren 
de afgelopen jaren juist licht is afgenomen. Er zou sprake kunnen 
zijn van een corona-effect, maar er is in elk geval geen sprake 
van een stijging, terwijl je die wel zou verwachten gezien de vele 
investeringen die daar gedaan worden.’

Heb je daar een verklaring voor?
´We merken in de praktijk dat een leven lang ontwikkelen een 
taai vraagstuk is. Het gaat verder dan dat jouw werknemer een 
bepaalde cursus of training gaat volgen. Het gaat ook over een 
leerrijke organisatieomgeving die stimulerend en aantrekkelijk 
is voor mensen om in beweging te komen. En over een leerrijke 
regio waarbinnen het onderwijs samenwerkt met het bedrijfsleven 
en aansluitend op de behoeften geleerd en geprofessionaliseerd 
wordt. In het onderwijs bij Windesheim geven wij mee aan 
toekomstige professionals, studenten, dat een leven lang 
ontwikkelen erbij hoort. Daarbij gaat het niet om specifieke skills 
die nodig zijn om een bepaald beroep uit te voeren, maar om 
meer zogenoemde metacognitieve competenties als flexibiliteit, 
omgaan met onzekerheid en ‘leren’ leren.’

Hoe kun je die competenties toetsen?
‘Daar ligt nog een uitdaging. Scholen vinden het nog lastig 
om die vaardigheden te toetsen, maar ik zie wel steeds meer 
dat het onderdeel uitmaakt van de verschillende curricula, 
waarbij in toenemende mate in en met de praktijk aan complexe 

vraagstukken gewerkt wordt. Het zijn wel de vaardigheden die 
mensen adaptief maken. Je ziet in de energie- en zorgtransitie 
dat de skills steeds veranderen, waardoor je je ook steeds sneller 
moet kunnen aanpassen.’

Hoe krijgt een ondernemer een medewerker mee in 
die verandering als hij of zij al jarenlang hetzelfde 
beroep uitoefent?
‘Kijk vooral naar de innerlijke drijfveren van een werknemer 
en probeer daar als werkgever bij aan te haken. Ga op zoek 
naar een balans tussen wat hij of zij kan en leuk vindt om te 
ontwikkelen en wat je organisatie nodig heeft. Denk vanuit de 
talentgedachte, dan pas komt talent tot wasdom. Want het 
helpt niet als je zegt: we gaan digitaliseren, dus je moet die 
cursus gaan doen. Ga het gesprek aan en zoek samen uit wat 

‘ Talent komt tot wasdom door 
een sterke leercultuur’
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‘Ga�het�gesprek�aan�en�
zoek�samen�uit� 

wat�het�best�past’

het best past. Wij hebben vanuit ons lectoraat een instrument 
ontwikkeld dat de leercultuur binnen organisaties in kaart brengt 
en concrete aanknopingspunten biedt om dat goede gesprek met 
medewerkers aan te gaan.’

Gebeurt dat al veel?
‘Jazeker, alleen kan dat nog veel meer. Veel bedrijven denken 
nog vanuit de topdown-gedachte waarbij alle medewerkers 
door hetzelfde hoepeltje moeten springen. Ik sprak laatst een 
verpleegkundige die vertelde over een intensieve agressietraining 
die door alle collega’s moest worden gevolgd. Daarbij werd geen 
rekening gehouden met dat bepaalde afdelingen veel meer 
met agressie te maken hebben dan andere. Hier zou maatwerk 
veel logischer zijn geweest, waarbij de verpleegkundige van 
de spoedeisende hulp een intensievere training krijgt dan 

bijvoorbeeld de verpleegkundige van de operatiekamer.  
We merken uit ons onderzoek dat als je aansluit bij de relevantie 
van het dagelijkse werk, dat een werknemer veel gemotiveerder is 
om zich te ontwikkelen. ‘ 

Ten slotte, hoe leerrijk is  
Hogeschool Windesheim zelf?
‘Op onze hogeschool hebben we oog voor talent. Om onze 
studenten en docenten in de leerstand te krijgen, kijken we in 
toenemende mate ook naar maatwerk en gepersonaliseerde 
leerroutes. Want met die middelen kun je talent optimaal 
benutten. Een leercultuur is op Windesheim dus heel belangrijk. 
Dat betekent dat ook bijvoorbeeld docenten zelf zich ontwikkelen 
om aan te kunnen sluiten op de steeds diverser wordende 
ontwikkelbehoeftes. ‘Practice what you preach.’’  \
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Net als in andere branches veranderen de werkzaamheden en 
vaardigheden in de verzekeringsbranche. ‘Bijna alles gaat nu digitaal, 
daarom willen we al onze medewerkers helpen met het ontwikkelen 
van de vaardigheden die daarvoor nodig zijn’, vertelt Jasper.  
‘We focussen ons op digitale fitte medewerkers. Dat houdt in dat  

ze optimaal gebruik kunnen maken van onze vaktechnische systemen, 
maar ook van bijvoorbeeld OneNote of Teams van Microsoft. Het is 
belangrijk dat een verzekeringsadviseur die op bezoek gaat bij een 
klant zonder problemen digitaal alles kan verwerken en direct de 
offerte kan laten zien.’

Tekst Arjan Dijkema  /  Fotografie Peter Timmer

Samen duurzaam groeien bij 
Vrieling Adviesgroep
‘Een gelukkig 2025!’ Die boodschap ontvingen alle 260 werknemers van Vrieling Adviesgroep begin 2022. En nee, 
het ging niet om een tikfout. Met de wenskaart vroeg het familiebedrijf uit Hardenberg, Dedemsvaart en Zwolle zijn 
medewerkers hun wensen voor 2025 kenbaar te maken. Waarin en hoe wilden zij zich ontwikkelen en welke kant moest 
Vrieling op? Het was het startpunt van de route naar een lerende organisatie. Inmiddels is de weg samen ingeslagen: 
met ‘Samen duurzaam groeien’ is Vrieling klaar voor de toekomst. Commercieel directeur Jasper Vrieling en hr-adviseur 
Talitha Beiboer vertellen erover.

‘Het�is�belangrijk�dat�medewerkers�zelf�de�
regie�pakken�over�hun�ontwikkeling’� 

Talitha
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Regie
Om kennis en vaardigheden bij te spijkeren, kunnen medewerkers 
gebruikmaken van de Vrieling Academie. ‘We geloven er sterk 
in dat onze medewerkers meer kunnen dan ze denken’, vertelt 
Talitha. ‘Met de Academie onderscheiden we ons en geven we 
iedereen de mogelijkheid om zich te ontwikkelen en te groeien. 
Dan gaat het om vakmanschap, persoonlijke ontwikkeling 
en organisatie- en teamontwikkeling. We vinden het daarbij 
belangrijk dat onze medewerkers daarin zelf de regie pakken. 
Wij faciliteren veel, er is genoeg mogelijk, maar uiteindelijk is 
de medewerker zelf verantwoordelijk voor zijn of haar eigen 
ontwikkeling. We streven naar een klimaat waar iedereen leert 
met plezier en niet omdat het moet’. 

En die voorwaarden werken goed. Want waar een paar jaar 
geleden medewerkers van Vrieling nog wel eens weerstand 
voelden bij leren en ontwikkelen, merkt Vrieling Adviesgroep 
dat steeds meer medewerkers er positief over zijn. Talitha haalt 
een onderzoek aan waarbij, in zijn algemeenheid, twintig procent 
van de medewerkers intrinsiek gemotiveerd is om in zichzelf 
te investeren. ‘Dat percentage geldt dus ook bij ons. Door die 
intrinsiek gemotiveerde werknemers als eerste een training 
of cursus te laten volgen, creëer je enthousiasme dat zij op de 
anderen kunnen overbrengen. Zo proberen we iedereen te laten 
inzien hoe leuk en waardevol een training of cursus is’, vertelt 
Talitha. Jasper vult aan: ‘We helpen onze mensen graag om 
hun ‘sweet spot’ te ontdekken. Daar komen talenten, passie en 
bedrijfsbelang bij elkaar. We trainen onze medewerkers hierin en 
ondersteunen waar nodig.’

Proeftuin
Om jongere medewerkers te behouden voor het familiebedrijf 
is Jong Vrieling opgericht, bedoeld voor werknemers tot en met 
35 jaar. ‘We organiseren borrels, bezoeken bedrijven of nodigen 
een interessante spreker uit. Dat doen we om de jonge doelgroep 
te binden en te boeien’, vertelt Talitha. Jasper: ‘Ook doen veel 
studenten hier hun afstudeeropdracht of lopen bij ons stage. Bij goed 
functioneren, bieden we hen vaak een nul-urencontract aan naast 
hun studie. Zo kunnen ze wat ze op school leren bij ons in praktijk 
brengen. En wij kunnen hen, als ze klaar zijn met hun studie, werven 

als medewerker. Het is een win-winsituatie. Het is belangrijk dat  
we studenten een proeftuin bieden, die had ik vroeger zelf ook.’

Het is dan ook niet voor niets dat Vrieling samenwerkt met 
hogescholen als Windesheim in Zwolle en NHL Stenden in 
Leeuwarden en Emmen. Zo is het bedrijf samen met onder  
meer NHL Stenden en ASR initiatiefnemer van de Insurance 
Business Academy (IBA), waar zowel jonge als ervaren 
verzekeringsprofessionals zich verder kunnen ontwikkelen in de 
verzekeringsbranche. ‘We willen de verbinding aangaan met het 
onderwijs. Daarom maken we veel gebruik van stagiairs en sluiten  
wij ons graag aan bij een initiatief als IBA’, vertelt Jasper.

Zij-instromers
Bij het aantrekken van nieuwe mensen kijkt Vrieling Adviesgroep 
steeds vaker naar zij-instromers. ‘Dan gaat het dus om mensen uit 
andere branches, waarbij we op zoek gaan naar nieuwe talenten.  
We hebben inmiddels twee klassen gehad’, zegt Talitha. ‘Die groepen 
leiden we in een jaar tijd op tot volwaardig verzekeringsprofessional. 
We kijken daarbij minder naar papieren en meer naar de persoon,  
of diegene past bij de kernwaarden van Vrieling, bij ons ‘dna.’  
Jasper: ‘Die aanpak levert al leuke matches op, zo hebben we 
bijvoorbeeld nu oud-zorg- en retailmedewerkers bij ons werken.  
Zij zijn ook erg gemotiveerd en komen met een heel andere kijk ons 
bedrijf binnen. Dat geeft ons weer nieuwe inzichten.’  \

Stephanuspark 1, 7772 HZ Hardenberg  /  T 14 05 23  /  www.hardenberg.nl

‘�Zij-instromers�geven� 
nieuwe�inzichten’� 
Jasper



ONDERNEMEN   /    26

Tekst Arjan Dijkema  /  Fotografie Peter Timmer 

‘ Daimy heeft talent;  
we hebben er een goede 
werknemer bij’

Op het speciaal onderwijs voelde Daimy van Driesen uit Zwolle zich niet gehoord en kreeg hij niet de steun die hij 
nodig had. Hij stopte met school, had geen inkomen en kwam in het doelgroepregister terecht. Via sociaal werk- 
en ontwikkelbedrijf Tiem kwam hij in contact met vrachtwagenfabrikant Scania. Daar volgt hij met succes en als 
een van de eersten een talentontwikkeltraject, een pilot van Tiem en Scania. ‘Het werk en de fijne sfeer van Scania 
passen goed bij me.’

Het ontwikkeltraject houdt in dat Daimy boventallig meedraait 
in de fabriek in Zwolle. Bij goed functioneren, komt hij na zes 
maanden in dienst van Scania. Daarbij krijgt hij extra begeleiding, 
van zowel Tiem als van Scania. ‘Ik sta bij de cabine-voormontage. 
Daar heb je acht verschillende taken. Op de ene plek monteer 
je de zijspiegels en op een andere plek de hoekdelen. Of je doet 
de voormontage van het dak waarna een collega de dakspoilers 
plaatst’, vertelt Daimy. Om het uur wisselt Daimy van taak. Zijn 
interesse en talenten komen samen bij Scania. ‘Ik heb tientallen 
keren mijn scooter uit elkaar gehaald en weer in elkaar gezet. Dat 
vind ik leuk en dat soort werk is wat je bij Scania de hele dag doet.’

Goede werknemer
Bij de vrachtwagenbouwer is Anton Krake, supervisor bij Scania, 
het aanspreekpunt van Daimy. Hij is erg positief over hem én het 
traject. ‘Er loopt zoveel onbekend talent rond, alleen dat zien we 
niet, willen we niet zien of schrijven we te snel af. Dat dat zonde is, 
zie je aan Daimy. Hij heeft echt talent voor techniek. We hebben er 
nu een goede werknemer bij.’

Anton spreekt uit ervaring als hij zegt dat hij ook andere  
verhalen kent. ‘Als een medewerker uit het doelgroepregister  
via een uitzendbureau hier komt werken, draait hij of zij meteen 
mee. Je stelt daarom ook heel andere eisen. De kansen op 
conflicten en een vroegtijdig vertrek zijn daardoor veel groter. 
Voor Daimy hebben we wel veel meer tijd, begeleiding en begrip, 
ook omdat we door de goede samenwerking met Tiem zijn 
voorgeschiedenis kennen.’

Communiceren
Begrip was er ook toen Daimy door scooterpech op een dag niet 
kwam opdagen en niets van zich liet horen. Anton: ‘We maakten 
ons zorgen. Dat besef was er op dat moment nog niet bij Daimy. 
Ik heb toen gezegd: als er wat is bel me dan, vertel me wat er is en 

‘�Ik�wil�nu�autotechnicus�worden,�
daarom�ga�ik�weer�naar�school’� 
Daimy
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wanneer je hier kunt zijn. Communiceren was op dat moment een 
leerpunt voor Daimy. Uiteindelijk hebben we het samen opgelost 
en weet hij nu dat hij altijd van zich moet laten horen.’

Naast zijn werk bij Scania, waar hij drie dagen werkt, zit Daimy 
inmiddels ook weer in de schoolbanken. Op Deltion College volgt 
hij twee dagen per week een entreeopleiding. ‘En de kans is 
groot dat ik daarna door ga leren, want ik wil graag autotechnicus 
worden en daar heb je een diploma voor nodig.’ Anton ziet een 
mooie toekomst voor Daimy bij Scania. ‘Hij is heel handig en heeft 
veel kennis die nog veel verder reikt. Ik denk dat er binnen Scania 
nog genoeg mooie uitdagingen voor Daimy liggen.’  \

‘�Er�loopt�zoveel�onbekend�talent�
rond,�alleen�dat�zien�we�vaak�niet’� 
Anton

Raymond Schrijver, strategisch 
accountmanager bij Werkgeversservicepunt 
Regio Zwolle (WSP Regio Zwolle) en Tiem:  
‘Tiem maakt onderdeel uit van WSP Regio Zwolle, een 
samenwerkingsverband tussen UWV en gemeenten in 
Regio Zwolle. Daar weten we dat er veel onbenut talent in 
het doelgroepregister zit. Wij adviseren bedrijven hoe zij 
nog beter gebruik kunnen maken van talentvolle mensen 
die nu aan de kant staan. Een kleine aanpassing in taken 
bijvoorbeeld, kan al voldoende zijn om iemand een passende 
werkplek te bieden. En zo vonden Scania Production en Tiem 
elkaar en werd het ontwikkeltraject gestart. De eerste groep 
is inmiddels begonnen en Daimy is een mooi voorbeeld van 
benut talent. In september 2023 start een volgende groep, 
Scania heeft plannen om het project uit te breiden naar 
Onderhoud en Logistiek. We zien natuurlijk graag dat ook 
andere bedrijven starten met het talentontwikkeltraject, 
want elk talent uit het doelgroepregister verdient een kans. 
‘Iedereen werkgeluk’ is niet voor niets de pay-off van Tiem.’



INN’gesprek

Tekst Mirjam van Huet  /  Fotografie Peter Timmer

Iedereen heeft zo zijn ‘ding’ waar ’ie goed in is. 
Een zzp’er, een werknemer en een werkgever 
vertellen hoe ze in hun werk het beste in 
zichzelf of een ander naar boven halen.

Talenten

Ieder zijn 
talent

Kolja Wertheim

Sarah van Dijk

Anneke Sluiter‑Mijnheer
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‘Goochelen, jongleren, staatvoetbaltrucs, 
fotograferen – mijn hele leven 
heb ik dingen gedaan met mijn 
behendigheid en creativiteit. Ik zat in de 
hoogbegaafdenklas en op het gymnasium, 
maar een boekenmens was ik nooit. Liever 
was ik buiten om te fotograferen. Het 
liefst auto’s, want dat was mijn andere 
grote hobby. 

Ik zat in een continue strijd: ik was 
leergierig en wilde me ontwikkelen, 
maar ik kon niet tegen de autoriteit van 
leraren en het schoolsysteem. Toen ik 
twee keer was blijven zitten en drie keer 
van school was gestuurd, was het voor mij 
wachten tot ik achttien werd, want dan 
had ik geen leerplicht meer en mocht ik 
stoppen met school.

Tegelijkertijd had ik een grote zorg: hoe 
ga ik in vredesnaam mijn leven inrichten 
zonder een ‘papiertje’? Je moet íets 
hebben, anders beland je onder de brug, 
zo werd me verteld.

Dus ik ging naar Deltion Sprint, om alsnog 
de havo te halen. Ook dat ging niet, 
want ook daar moest ik stilzitten, terwijl 
ik zo veel creatieve energie had. Zeven 
uur per dag voor me uit zitten staren in 
de schoolbanken, ik kon het niet. Ik had 
vrienden op het Cibap (vakschool voor 
vormgeving) en daar was ik vaker dan op 
mijn eigen school. Dus ik ging van havo 
5 naar het mbo. Ook daar voelde ik me 
opgesloten in het systeem. Ik heb het 
3 maanden volgehouden, tot mijn 18e 
verjaardag - toen ben ik gestopt. 

Ik werkte twee jaar in verschillende 
baantjes. Het was niet mijn beste periode; 
ik was niet trots op de weg die ik had 
afgelegd. Als je het gymnasium aankunt, 

en verlaat zonder diploma het mbo, 
dan doet dat iets met je zelfbeeld en 
eigenwaarde. 

Toen ik in 2020 bij Volvo een vacature 
zag voor fotograaf en werd aangenomen, 
veranderde alles. Ik verdiende geld met 
het fotograferen van auto’s! Het was een 
dubbele droom die uitkwam. Mijn beide 
hobby’s kwamen samen en ik verdiende er 
nog geld mee ook. Ik zag mijn foto’s terug 
in magazines en op gebouwen. En ik kreeg 
complimenten.

Inmiddels ben ik drie jaar verder en heb 
ik wéér een stap gezet. Ik heb mijn eigen 
bedrijf. Ik leer het meest van ‘doen’, in de 
praktijk. De mensen om mij heen, die ik 
kende dankzij mijn werk in de fotografie- 
en autowereld, hebben ervoor gezorgd 
dat ik ben gaan geloven in mijn droom. 
Veel van hen doen namelijk compleet iets 
anders dan waarvoor ze hebben geleerd. 
Het kan dus, werken op basis van je talent, 
zonder er een papiertje voor te hebben.

Het fotograferen van auto’s beslaat 
zo’n 95 procent van mijn werkweek. 
Onlangs ben ik daarnaast begonnen 
met sociale-media-management en 
video. Ik heb mijn eigen kantoor, op 
Marslanden boven een autodealer. De 
eigenaar van het pand coacht mij met 
allerlei ondernemersvraagstukken. Van 
belastingaangifte doen tot het starten van 
nieuwe diensten.

Over tien jaar wil ik een bedrijfspand hebben 
met daarin een collectie klassieke auto’s, 
een fotostudio, een ‘mancave’ met race-
simulators, een kleine sportschool en mijn 
kantoor. Daar wil ik samen met een groep 
medewerkers iets met auto’s, reclame, 
marketing, beeld en geluid doen.’  >

‘ De hele dag voor me uit zitten staren  
in de schoolbanken, ik kon het niet’

Kolja Wertheim (23 jaar) is zelfstandig fotograaf in de autobranche. Zijn foto’s prijken op websites,  
op billboards en in vakbladen. Zo succesvol als hij nu is, zo zoekend was hij in zijn middelbareschooltijd; 
als geboren creatieveling voelde hij zich opgesloten in het schoolsysteem. Eenmaal aan het werk,  
vond hij binnen een paar jaar zijn roeping.
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‘In mijn werk als interieurarchitect 
miste ik het sociale. Ik werkte op de 
keukenontwerpafdeling van IKEA toen 
iedere medewerker daar een kerstboom 
kreeg. Toen ik meerdere collega’s hoorde 
zeggen dat ze ‘m niet hoefden, zag ik een 
kans: die bomen konden we doneren aan 
gezinnen die er zelf geen konden kopen. 
De manager bij IKEA vond het een goed 
idee en zo geschiedde. Bij het bezorgen 
van de bomen zag ik hoe financiële krapte 
er achter de voordeur eruitziet. Een 
jongetje dat opendeed om de boom aan te 
pakken, wist niet hoe snel hij de deur weer 
dicht moest doen. Hij schaamde zich voor 
de vieze vloer en de rommel. 

Ik besloot mijn creativiteit in te zetten 
voor zulke gezinnen: bij Dock24 ging ik 
op vrijwillige basis mensen helpen met 
hun interieur. Van tweedehands meubels 
maakte ik mooie items voor in huis. Met als 
achterliggende gedachte dat het huis waar 
je woont de basis is voor alles wat je in je 
leven wil bereiken.

Via dat vrijwilligerswerk kwam ik in contact 
met ZwolleDoet!, die een consulent 
vrijwilligerswerk zocht. Een betaalde baan 
met een maatschappelijke factor: mensen 
bemiddelen naar vrijwilligerswerk dat bij 
ze past. Dat werk doe ik nu.

In die functie kan ik anderen helpen, leer ik 
vele Zwolse instanties kennen en bouw ik 
een professioneel netwerk op. Bovendien 
mag ik vrijwilligerswerk promoten door 
onder de titel ‘Sarah Doet!’ te vloggen 
over allerlei vrijwilligersfuncties. 
Ontzettend leuk en leerzaam. Sindsdien 
sta ik – naast mijn werk bij ZwolleDoet! – 
als zelfstandige ingeschreven bij de Kamer 
van Koophandel, als presentator 
en dagvoorzitter. 

Ondertussen blijft het kriebelen om iets 
te doen met het interieur van mensen 
die het financieel niet breed hebben. 
Ik zag onlangs een bericht over de 
Initiatievencoach van Provincie Overijssel. 
Daar kon ik 250 euro aanvragen, voor 
een burgerinitiatief. Ik werk het liefst 
met tweedehands meubels, maar verf of 
materialen moet je toch van de winkel 
hebben, anders heb je net niet de juiste 
kleur. Daar kan ik het budget 
voor inzetten.

Via Stichting Present kom ik aan adressen 
van mensen die graag een nieuw interieur 
willen. De eerste was Eleana, een meisje 
van tien jaar. Ze sliep bij haar moeder 
op de kamer, omdat haar eigen bed was 
doorgezakt. Samen met Eleana heb ik 
de hele kamer aangepakt. Ze mocht zelf 
beslissen hoe ze het wilde en ik zette met 

mijn interieurkennis de puntjes op de i. 
Ze vond het zó leuk! Ze werd gezien en 
eindelijk kreeg ze haar eigen plekje terug. 
Haar moeder kon het niet betalen, maar 
bovenal, ze had zoveel aan haar hoofd 
dat ze het überhaupt niet overzag. Ik 
kreeg via weggeefhoeken op Facebook 
tweedehands spullen en van winkels als 
BeterBed en Gamma een matras en verf. 
Eleana en haar moeder waren dolblij met 
het eindresultaat. Op deze manier heb ik 
nu al drie kinderen geholpen.

Het mooie van het project Thuisbasis is dat 
alles wat ik graag doe, bij elkaar komt. Het 
ontwerpproces, van idee tot eindresultaat, 
leg ik vast in vlogs. Daar komt het 
presenteren weer van pas. Bij ZwolleDoet! 
heb ik de kans gekregen om die 
vaardigheid te ontwikkelen, met name het 
maatschappelijk werk en het presenteren. 
Ook mijn netwerk is door ZwolleDoet! 
uitgebreid en ik heb gemerkt dat Zwolse 
ondernemers erg bereidwillig zijn om te 
helpen. Jansen Vastgoed bijvoorbeeld, 
heeft een opslagruimte gesponsord, voor 
de tweedehands meubels die ik krijg.

Mijn droom is om van Thuisbasis een 
stichting te maken. Wie het wil volgen, 
kijkt op www.thuis-basis.nu of op 
Instagram: @thuis.basis.’

Sarah is wat je noemt een 
multitalent. Interieurarchitect, 
presentator en maatschappelijk 
werker. Ze heeft het allemaal 
in zich en bij haar werkgever 
kreeg ze de kans al deze talenten 
professioneel te ontwikkelen.  
In haar nieuwste project 
Thuisbasis komen Sarah’s 
designtalent, presentatieskills  
én sociale vaardigheden samen. 

‘ Alles wat ik graag doe,  
komt in het project 
Thuisbasis bij elkaar’
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‘‘Zo’n band vind je nergens’, is onze slogan. 
Een knipoog naar wie we zijn natuurlijk, 
een bandenspecialist, maar ook een 
omschrijving van ons als werkgever: we 
zijn een familiebedrijf en dat merk je. 
We kennen elkaar en verdiepen ons in 
elkaars werk; wie hier in dienst komt, heeft 
minimaal één dag zwarte handen.

De goede samenwerking en sfeer binnen 
ons bedrijf willen we blijven voeden. 
Dat doen we onder meer door al onze 
420 medewerkers de ruimte te geven 
zich te ontwikkelen. 

Heuver heeft sinds twee jaar een eigen 
opleidingscentrum, de Heuver Academy. 
De Heuver Academy is de plek waar 
alle medewerkers terecht kunnen 
voor vakinhoudelijke en persoonlijke 
ontwikkeling. Een onderdeel van onze 
Heuver Academy is de samenwerking met 
Goodhabitz, een online platform met 
meer dan 160 online cursussen. Door te 
blijven leren, kunnen we het iedere dag 
een beetje beter doen voor onze klanten, 
blijven we innovatief en vergroten we het 
werkplezier. Bovendien is intern opleiden 
een manier om de juiste mensen voor 
onze functies te vinden. Zeker technisch 
personeel moeten we zelf opleiden om 
de Heuver kwaliteitsnorm waar te maken. 
Ook dat doen we in onze eigen Heuver 
Academy, via ‘vakMans’. In het pand 
tegenover ons kantoor worden leslokalen 
en een experience-ruimte gerealiseerd. 
Ook is er ruimte voor een grote 
vrachtwagen. In de lessen en workshops 
van vakMans gaat het om vakinhoudelijke 
kennis, zoals duurzaam bandenbeheer, 
montage van diverse banden en het 
uitlijnen van voertuigen.

Daarnaast hebben we samen met onze 
partner op het gebied van leren en 
ontwikkelen ELLLA (Een Leven Lang Leren 
Academie) het programma ‘It’s all round 
your talent’ opgezet. In dat programma 
draait het om persoonlijke ontwikkeling en 

hoe je aan het succes van de organisatie 
kunt bijdragen. De deelnemers krijgen 
als groep een opdracht. Iedereen kan 
meedoen. Van bandenmonteur tot 
accountmanager.

Een vraagstuk dat is onderzocht, is 
bijvoorbeeld: hoe worden of blijven wij 
de meest aantrekkelijke werkgever van 
de regio? De deelnemers namen onder 
andere een kijkje bij andere bedrijven. 
Een van de opbrengsten van dit traject is 
dat we het eigen intranet Heuver Connect 
nog meer toegankelijk hebben gemaakt 
voor alle collega’s.

Een ander programma, eveneens in 
samenwerking met ELLLA, is ‘It’s all round 
the future’, voor onze ‘young potentials’. 
Tien tot twaalf maanden lang komen 
zij maandelijks bij elkaar, inclusief een 
overnachting. Ze gaan als groep aan 
de slag met thema’s als leiderschap, 
strategie en innovatie. Vooraf doet iedere 

deelnemer een talententest die gebruikt 
wordt in de individuele coachgesprekken.

We motiveren medewerkers ook om 
vacatures te promoten. Daarvoor hebben 
we een ambassadeurs-tool opgericht. 
Daarmee kunnen medewerkers met 
één klik onze openstaande vacatures 
op hun socialemediakanalen plaatsen. 
Dat levert hen punten op, waarmee ze 
cadeaus in onze shop kunnen kopen. 
Denk bijvoorbeeld aan een airfryer.

Een wens voor de toekomst is om een 
programma op te zetten waarmee we de 
kennis van teamleden gemakkelijk kunnen 
delen met de rest van onze medewerkers. 
We hebben bijvoorbeeld meerdere 
‘goeroes’ op het gebied van banden aan 
het werk. Als we al die kennis kunnen 
borgen en overdragen, bijvoorbeeld 
door het ontwikkelen van lesmateriaal, 
dan helpen we onze collega’s én Heuver 
als bedrijf een hele stap verder.’  \

‘Zo’n band vind je nergens’
Anneke Sluiter-Mijnheer is hr-manager bij Heuver in Hardenberg. Haar doel? ‘Dat we als Heuver Group de meest 
aantrekkelijke werkgever in de regio zijn en blijven’, zegt Anneke. Het bedrijf zet eigen programma’s op, om 
werknemers hun talenten te laten ontplooien.
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Waarom is een Leven Lang Ontwikkelen  
zo essentieel?
Paul: ‘Je ziet dat de wereld om ons heen steeds sneller verandert. 
Dat geldt zeker ook voor de arbeidsmarkt in Regio Zwolle waar 
banen veranderen, verdwijnen of zelfs nieuw ontstaan. Dat betekent 
dat mensen gedurende hun carrière steeds vaker van sector  
moeten veranderen. En daar is omscholing of bijscholing voor  
nodig. Om iedereen een kans te geven op de arbeidsmarkt,  
moeten we als overheid, onderwijs en ondernemers in Regio Zwolle 
dat samen organiseren.’

Jelle: ‘We trekken daarin samen op in de negen sectortafels van  
de Human Capital Agenda. Een concreet voorbeeld is de sectortafel 
Bouw, waarbinnen werkgevers samen met het onderwijs een 
leergang ‘circulaire economie’ hebben uitgewerkt. Deelnemers 
frissen daarmee hun bouwkundige kennis op en blijven zo bij in de 
laatste technieken. Daarnaast zorgt het ook voor lerend vermogen 
binnen bedrijven. Want een deelnemer deelt zijn kennis onder 
collega’s en is daarmee indirect een katalysator voor een bedrijf  
om vernieuwend ondernemend bezig te zijn.’

Wat maakt Regio Zwolle uniek als het  
om scholing gaat? 
Paul: ‘Wij doen het duidelijk anders. Wij hebben namelijk één 
centrale en laagdrempelige plek waar bedrijven, werknemers en 
zzp’ers terecht kunnen voor scholing: Upgrade jezelf Regio Zwolle. 
Achter dat ene ‘loket’ zitten 88 verschillende scholingsregelingen, 
zoals het Ontwikkelfonds. We kijken vervolgens welke regeling we 
kunnen koppelen aan het scholingsverzoek van de aanvrager. 
Het mooie aan onze regio is dat we hier met onderwijs, 
ondernemers en overheid om tafel zijn gaan zitten en één 
verhaal gemaakt hebben.’

Jelle: ‘Je kunt beter schoffelen als er nog geen onkruid is.  
Want als je dat te laat doet, heeft de hele samenleving daar last van.  

‘Scholing van personeel  
helpt de hele samenleving  

van Regio Zwolle’

Tekst Arjan Dijkema  /  Fotografie Upgrade jezelf

Om klaar te zijn voor de arbeidsmarkt van de toekomst 
én om een brede welvaart te kunnen garanderen,  
is het voor werkgevers in Regio Zwolle van groot 
belang om te blijven investeren in scholing van 
personeel. Dat zeggen Paul Guldemond, voorzitter 
arbeidsmarktregio Zwolle, en Jelle Weever, voorzitter 
MKB-Nederland Regio Zwolle. ‘Maak gebruik van de 
opleidingsmogelijkheden en -gelden die Regio Zwolle 
biedt. Want daarmee zijn we echt een voorbeeld  
in Nederland.’

‘Onderwijs,�overheid�en�
ondernemers�werken�samen’�
Paul

Paul Guldemond
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Als onze arbeidsmarkt, onze beroepenmarkt, niet goed meebeweegt 
met de vragen die er zijn, kost dat achteraf veel meer geld. Daarom 
leggen we nu met zijn allen geld in, zodat we er uiteindelijk ook met 
zijn allen beter van worden.’

Paul: ’We zijn een echte mbo-regio, met veel relatief kleine bedrijven 
die minder draagkrachtig zijn om te investeren in de talenten van 
hun personeel en vaak geen strategisch personeelsbeleid hebben. 
Omdat we denken dat veel mensen uiteindelijk van sector moeten 
switchen, pakken we dit samen op. Het helpt erg dat we goed 
georganiseerde werkgevers en onderwijsinstellingen hebben,  
zoals de Zwolse8.’

Wat kan er beter in Regio Zwolle?
Paul: ‘Een andere belangrijke reden dat we investeren in scholing is 
het verhogen van de arbeidsproductiviteit in Regio Zwolle, want die 
is relatief laag.’

Jelle: ‘Dat is plat gezegd: de som van de economie. De omzet van 
Regio Zwolle gedeeld door het aantal werknemers. Of anders 
gezegd: wat levert één werknemer aan omzet op? Omdat we hier 
veel handenarbeid en praktisch geschoold personeel hebben, maakt 
een werknemer relatief gezien weinig omzet. Daarom moeten we 
die praktische banen gaan automatiseren of robotiseren, temeer 
deze groep mensen in de toekomst kleiner wordt. En daar is scholing 
voor nodig. Leer een lasser met een cobot werken in plaats van hoe 
die moet lassen. Door een cobot wordt de arbeidsproductiviteit drie 
keer verhoogd. Denk er als bedrijf dus over na hoe je over tien jaar 
dezelfde omzet kunt halen met de helft van je werknemers.’

Paul: ‘Het staat als een paal boven water dat we met minder mensen 
meer moeten gaan doen. De komende vijftien tot twintig jaar neemt 
de beroepsbevolking met zo’n tien procent af, terwijl het aantal 
inwoners gaat toenemen. Dus om iedereen dezelfde welvaart te 
bieden, moeten we meer werk doen met minder mensen. Dus we 
móéten wel slimmer gaan werken en blijven investeren in talent.’

Jelle: ‘Als je als bedrijf wilt blijven bestaan, zul je als ondernemer 
moeten investeren in scholing en talenten van je personeel. En de 
sleutel tot het verhogen van de arbeidsproductiviteit is een leven 
lang ontwikkelen van je personeel. En als we dat collectief doen, 
heeft iedereen altijd goed geschoold personeel.’

Nog een laatste tip?
Paul: ‘Kom je er niet uit als ondernemer? Neem dan contact op met 
Upgrade jezelf Regio Zwolle.’

Jelle: ‘Dat zou ik zeker doen, want we hebben het als Regio Zwolle 
gewoon goed geregeld. Dat is echt heel bijzonder. Maak er dus 
gebruik van als ondernemer.’  \

‘Scholing�is�in�Regio�Zwolle�
gewoon�goed�geregeld’�

Jelle

Jelle Weever

www.upgradejezelfregiozwolle.nl
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Tekst Erik-Jan Berends  /  Fotografie Peter Timmer

‘ Gepensioneerde wil relevant zijn 
en heeft graag een extraatje’

Het zitbankje in het logo van De Pensionado’s is leeg. ‘Onze mensen zijn aan het werk’, zegt ondernemer en 
talentvinder Cor Spronk. Hij hoort het regelmatig: veel mensen zijn blij dat ze met pensioen gaan, maar na 
korte of soms langere tijd begint het toch weer te knagen. ‘Dan gaan ze zich afvragen, ‘is dit het nou?’.’ Als we 
de cijfers van het CBS mogen geloven, komt er een enorm vacuüm op de arbeidsmarkt op ons af. Laten we dus 
vooral de talenten van gepensioneerden benutten’, stelt Cor, die onlangs De Pensionado’s oprichtte.

Een uitzendbureau voor gepensioneerden? ‘Nee, dat is  
het beslist niet’, antwoordt de energieke ondernemer. ‘De 
Pensionado’s is de uitvoeringsinstelling van de doorwerkregeling. 
De doorwerkregeling houdt in dat het voor een gepensioneerde 
mogelijk wordt om op flexibele basis buiten dienstbetrekking 
werkzaamheden te verrichten voor zijn opdrachtgever.  

De gepensioneerde wordt bij ons een soort freelancer zonder  
dat hij een eigen bedrijf hoeft te starten. Het is natuurlijk heel 
bijzonder dat als iemand gepensioneerd is en aan het werk wil,  
die dat ineens als vrijwilliger moet doen. Bij De Pensionado’s  
krijgen ze gewoon betaald.’
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Antenne ontbreekt nog
Voor de werkgever heeft het inzetten van gepensioneerden alleen 
maar voordelen volgens Cor. ‘Hij loopt geen ziekterisico, hoeft niet 
aan de cao te voldoen en hij heeft geen re-integratieverplichting. 
Ook hebben de senioren al een basisvoorziening en zijn ze vooral uit 
op relevant zijn en een extraatje. Bovendien is de gepensioneerde 
flexibel. Desondanks hebben veel werkgevers nog geen antenne 
voor de inzet van gepensioneerden. Onlangs was ik bij een 
werkgever waarbij de tuin er onverzorgd bijlag. Hij had geen 
mensen nodig, maar zei bij nader inzien dat hij misschien weer 
‘een mannetje’ voor de tuin moest hebben. Ook voor het ophalen 
en wegbrengen van machines had hij in het verleden iemand die 
inmiddels was overleden. Ik heb hem geadviseerd dat ook iemand 
anders dat werk kan invullen. En dat viel in goede aarde.’

Meer diversiteit en senioriteit
Het is volgens Cor belangrijk dat werkgevers hun vooroordelen 
overwinnen en ervaren dat gepensioneerden heel goede 
personeelsleden kunnen zijn, al helemaal in de periode van een 
krappe arbeidsmarkt. ‘Het personeelbestand krijgt bovendien meer 
diversiteit en senioriteit. De werkgever krijgt met gepensioneerden 
het talent van mensen die ervaringsdeskundig zijn, het zelf al 

gemaakt hebben en rust uitstralen. Ze verbeteren de sfeer in  
een bedrijf.’ 

Meer dan een curriculum vitae
Cor heeft inmiddels inloopmiddagen voor gepensioneerden 
georganiseerd die meteen goed werden bezocht. ‘Wij kijken vooral 
naar de capaciteiten’, vervolgt hij. ‘Voor het ontdekken van talent 
maak ik gebruik van het talent-matching-systeem dat puur is gericht 
op soft skills, want er is veel meer dan alleen een curriculum vitae. 
Talent heeft ook alles te maken met je drijfveren; waar wil je voor 
gaan? Ik vind het bijzonder dat er bij vrijwillige medewerkers heel 
veel kan, terwijl als ze betaald moeten worden er ineens allerlei 
regels gelden. We zouden daarin flexibeler moeten zijn. Ik probeer 
de drijfveren van de gepensioneerde te achterhalen. Wanneer heeft 
die een leuke dag gehad? Wat moet ‘ie daarvoor hebben gedaan?’

Een passie uitoefenen
Met De Pensionado’s richt Cor zich op drie groepen. ‘Allereerst zijn 
er mensen die met pensioen gaan en die zich langer willen binden 
aan hun werkgever, eventueel in een andere functie. Een tweede 
situatie is als bijvoorbeeld een business controller in Utrecht heeft 
gewerkt en nu in Zwolle woont. Die wil mogelijk nog wel wat blijven 
doen, maar dan dichter bij de (klein)kinderen. Dat zou kunnen in 
zijn eigen professie, maar dan wellicht gekoppeld aan een ander 
bedrijf. Een derde categorie zijn mensen die een passie hebben die 
ze na het bereiken van de pensioengerechtigde leeftijd willen gaan 
uitoefenen. Zo had ik een ambassadeur uit Australië die houdt van 
koken. Hij is nu leerling-kok in een restaurant.’

Geen zin in gedoe
Om De Pensionado’s een goede basis te geven, ging Cor in gesprek 
met zijn accountantsbureau KroeseWevers. Daar kwam hij in 
contact met belastingadviseur Daphne Roetgerink die met hem de 
doorwerkregeling doornam. ‘Wij hebben de regeling getoetst en 
verwachten akkoord te krijgen van de Belastingdienst’, vertelt ze. 
‘Zowel de werkgever als de gepensioneerde zitten niet te wachten 
op gedoe. Ondernemers zijn vaak bang dat als ze mensen in dienst 
nemen, ze gebonden zijn aan allerlei wet- en regelgeving. Het is 
daarom heel belangrijk dat je daarin transparantie biedt. Bij De 
Pensionado’s kan het gaan om contracten van vier uur per week.  
De mogelijke administratieve rompslomp die op de loer ligt, kan 
ertoe leiden dat dit soort mooie initiatieven om zeep worden 
geholpen door een papieren tijger. Wij kijken bij KroeseWevers hoe 
we dit soort initiatieven mogelijk kunnen maken. We kijken met 
name naar wat wél kan en regelen vervolgens alle administratieve 
rompslomp eromheen.’

‘De drijfveren van de klant zijn ons uitgangspunt’, vult Petro 
Vosselman, directeur MKB bij accountantsbureau KroeseWevers, 
aan. ‘In dit geval bieden we De Pensionado’s een soort verzekering 
richting de fiscus. Cor Spronk en de gepensioneerden kunnen  
ervan uitgaan dat wij de fiscale zaken goed voor hen regelen.’  
De ondernemer verwacht eind dit jaar tweehonderd 
gepensioneerden te hebben verbonden aan een werkgever.  
‘De vraag voor 2023 wordt: Heb jij al een pensionado aan het  
werk?’, besluit Cor.  \
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Tekst Melanie van Riel  /  Fotografie Ronald McDonald Huis Zwolle 

Meer dan honderd vrijwilligers zetten zich dag en nacht in om 
de ouders te ondersteunen. Heel veel mensen met verschillende 
achtergronden maar allemaal met een groot talent: de passie om te 
helpen en een verschil te maken in het leven van anderen. Ze maken 
impact op de wereld om ons heen, puur om wie ze zijn.

Onschatbare waarde
‘Onze vrijwilligers maken stuk voor stuk het verschil’, aldus Lianne 
Booijink, manager van Ronald McDonald Huis Zwolle. ‘Het is 
hartverwarmend om te zien hoe zij zich inzetten om steun te  
bieden aan anderen in een moeilijke tijd. Het talent dat zij 
meebrengen, is niet alleen wat ze kunnen, maar vooral wie ze zijn. 
Hun talent om er te zijn voor een ander en een luisterend oor te 
bieden is zó bijzonder en is van onschatbare waarde.’

Geweldig netwerk
Het vrijwilligerswerk bij Ronald McDonald Huis Zwolle is niet het 
enige talent dat van onschatbare waarde is voor de continuering 
van het huis. Ook het sterke netwerk om het huis heen draagt bij. 
Ronald McDonald Huis Zwolle bestaat door een geweldig netwerk 
van mensen, evenementen en organisaties die het huis een warm 
hart toedragen en waar mogelijk ondersteunen. Of het nu gaat 
om bedrijven die spullen doneren, deelnemers aan sportieve 
evenementen of particulieren die een actie opzetten, al deze 
mensen dragen bij aan het voortbestaan van het huis en maken 
het mogelijk dat ouders en kinderen in een moeilijke tijd een plek 
hebben om tot rust te komen. ‘Het is fantastisch om te zien hoe 
betrokken mensen zijn bij ons huis en hoe zij hun talenten inzetten 
om ons te ondersteunen. Dankzij al deze steun kunnen wij ons werk 
blijven doen en gezinnen helpen die het zo hard nodig hebben. 
Samen sterker’, aldus Lianne.  \

Dat geldt zeker voor de vrijwilligers van het Ronald 
McDonald Huis Zwolle, die zich dag en nacht inzetten 
voor ouders, broertjes en zusjes van zieke kinderen die 
zijn opgenomen in Isala. Het is een plek waar ouders 
tot rust komen en steun vinden bij andere ouders en 
vrijwilligers. Dit jaar viert het huis zijn twintigjarig 
bestaan en dat is mede te danken aan een netwerk  
van geweldige vrijwilligers. 

Talent is niet alleen wat je kunt, 
het is ook wie je bent

‘Extra trots is Ronald McDonald Huis Zwolle op de mensen die hun sportieve talent 
inzetten tijdens het HomeSports Event in Zwolle op 24 en 25 juni. Maar liefst 34 teams 
uit de regio zetten zich in voor Ronald McDonald Huis Zwolle. Grandioos! Zwolle en 
regio: dank jullie wel!’



Marco Verhoef

Marco Verhoef is accountant bij Brouwers Accountants & Adviseurs. Of het nu gaat om personeelsadministratie, tussentijdse controle, prognose voor  
een financier, accountantsverklaring of een ingewikkelde overname of verkoop, succesvol ondernemen begint bij Brouwers. Brouwers staat bekend om 
specialisten met kennis en ervaring. Zij staan naast de ondernemer, zonder op de ander zijn stoel te gaan zitten. 

Het ene talent 
helpt�het�andere

Hun studentikoze werkomgeving in hun Amsterdamse ‘workspot’ is 
heel wat anders dan mijn traditionele kantoor aan de Burgemeester 
van Roijensingel in Zwolle, met uitzicht op de gracht. 

Hoe verschillend de werelden van mij als accountant en van hen als 
software-pioniers ook zijn, we hebben ieder onze talenten. En door 
samen te werken versterken we elkaar.

De Amsterdamse start-up draait nu nog rode cijfers. Toch heeft 
een van de grootste softwareontwikkelaars ter wereld al interesse 
getoond in het kersverse bedrijf. Daarom maak ik, samen met mijn 
collega Silvia Pels, de start-up op verzoek van de jonge ondernemers 
klaar voor verkoop. 

Dat is geen proces dat zich van vandaag op morgen voltrekt. 
Het vraagt járen om een start-up klaar te maken voor overname. 

Tenminste, als je het goed wil doen. Daar komen de juridische kennis 
van Silvia en de cijfermatige kennis van mij om de hoek. Door middel 
van herstructurering maken we de waarde van de start-up tastbaar. 
Dan kun je denken aan het vastleggen van afspraken met afnemers 
en leveranciers, het aanvragen van octrooien en het waarderen van 
intellectueel eigendom. 

Welk vraagstuk er ook komt kijken in dit traject, de kans is groot dat 
Brouwers de jonge softwareontwikkelaars kan helpen. We hebben 
hrm-specialisten, fiscalisten, accountants en juridisch adviseurs 
in ons team. En op het moment dat het zover is dat de heren 
gaan verkopen, dan kunnen we vanuit onze overnamepraktijk ons 
steentje bijdragen. Zo zorgen wij er met onze talenten voor dat het 
talent van de jonge ondernemers daadwerkelijk de waarde krijgt die 
het verdient.  \

Met verwondering zie ik ze aan het werk. Tussen de voetbaltafel en het biljart turen ze 
voorovergebogen naar hun computerschermen. Hier en daar slingeren lege pizzadozen.  
Uren en uren achter elkaar focussen ze zich op nieuwe codes; ze programmeren de software 
van de toekomst. 
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In een voormalig kantoorpand op bedrijventerrein Oosterenk in Zwolle is sinds het voorjaar van 2022 de Oekraïense 
School gevestigd. Zo ook de Internationale Schakelklas (ISK) van StartCollege, waar Oekraïense leerlingen van 12 tot  
18 jaar met veel enthousiasme Nederlandse les krijgen van docent Suus Dop. ‘De talenten van onze leerlingen moeten  
we ontwikkelen. Daarin mag een oorlog geen verschil maken.’

Internationale�Schakelklas:�landingsplek�en�springplank�voor�leerlingen

Oekraïense leerlingen 
voelen zich beter thuis door 
Nederlandse les

Van A1 naar B1
Met A1-niveau begrijpt en spreekt iemand eenvoudige zinnen 
en woorden. Op A2-niveau kan iemand een simpel gesprek 
voeren en op B1-taalniveau kan iemand zijn mening geven of 
een verhaal vertellen. 
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De leerlingen op de Oekraïense school krijgen zo’n dertien tot 
vijftien uur per week Nederlandse les. ‘Ook krijgen ze vakken 
als Oekraïens, Engels en wiskunde. En eigenlijk willen we ook 
sport aanbieden, maar dat lukt nog niet omdat we nog geen 
sportfaciliteiten hebben’, vertelt Suus. Haar Nederlandse lessen 
vormen de basis. En om de leerlingen ook iets van de Nederlandse 
cultuur en geschiedenis bij te brengen, leest ze bijvoorbeeld voor 
over de Watersnoodramp van 1953 of de Tweede Wereldoorlog. 
‘Mijn leerlingen doen het echt heel goed. Alle leerlingen hebben de 
test op A1-taalniveau gehaald, sommigen zijn zelfs geslaagd voor 
A2- en B1-niveau. Dat is erg knap na slechts zeven maanden.’ 

Prikkelen
Suus werkt sinds de start van de ISK op StartCollege, onderdeel van 
Landstede Groep. Ze merkte vooral aan het begin dat Oekraïense 
leerlingen anders reageren dan Nederlandse leeftijdgenoten. ‘Het 
zijn pubers, maar die heb je overal. Oekraïense leerlingen krijg je 
alleen wat minder snel mee, omdat ze niet altijd even gemotiveerd 
zijn. Met mijn enthousiasme probeer ik ze dan te prikkelen. En als 
ik eenmaal hun vertrouwen gewonnen heb, is het goed. Nu merk ik 
ook veel enthousiasme terug bij hen’, lacht Suus. 

Het verschil zit er volgens Suus in dat in Oekraïne vooral de ouders 
bepalen of een kind wel of niet naar school gaat. ‘In Nederland 
regelt de overheid dat en hebben we leerplichtambtenaren. 
Maar als het ’s ochtends een keertje regent, weet ik al dat er die 
dag minder Oekraïense leerlingen zijn. Je moet er soms echt aan 
trekken om hen naar school te krijgen. Daarnaast zijn ze in Oekraïne 
gewend dat een docent vertelt en zendt, terwijl hier veel meer 
interactie is’, vertelt ze. ‘Maar buiten dat is er nooit gedoe. De 
leerlingen zijn altijd heel correct tegen mij.’

Goed mens
Stanislav is een van de leerlingen op de Oekraïense school, hij kan 
al goed Nederlands praten. ‘Nu ik de taal spreek, is het voor mij 
makkelijker om in Nederland te zijn. In een winkel hoef ik nu niet 
meer te vertalen. Ik heb daardoor meer zelfvertrouwen en voel me 

vrolijker. Nederlands is geen makkelijke taal, maar we hebben met 
Suus een goede docent.’ Daar sluit Daryna zich bij aan. ‘We hebben 
geluk met Suus, ze is een goed mens. Ze is oprecht geïnteresseerd 
en heel enthousiast.’

Beide leerlingen willen hun schoolloopbaan vervolgen in Nederland. 
Stanislav wil software engineer worden en wil een studie volgen 
op Deltion College. ‘Ik ben daar al een keer geweest op een open 
dag.’ Daryna wil graag naar de universiteit in Groningen voor een 
Engelstalige studie. Alleen is het de vraag of dat lukt. ‘Ik wil chirurg 
worden, maar omdat Oekraïne niet bij de Europese Unie hoort, 
moet ik aan veel eisen voldoen om daar toegelaten te worden.’

Vertrouwen en perspectief
Suus heeft veel vertrouwen in een goede toekomst voor beide 
leerlingen. ‘Stanislav is heel perfectionistisch. Alles moet kloppen 
bij hem en als hij iets doet, moet het goed gebeuren. Daryna is 
een echte doorzetter die duidelijk weet wat ze wil. Ik ben ervan 
overtuigd dat ze allebei ver komen met hun talenten. En mochten zij 
straks in Nederland blijven, mogen wij echt heel blij met hen zijn.’  \

www.landstedembo.nl

Duidelijkheid en perspectief. Daar ontbreekt het aan voor 
de Oekraïense ISK-leerlingen, zegt Arie Drenth, teamleider 
op het Startcollege. ‘Omdat niemand weet hoe de oorlog 
afloopt in Oekraïne, weet geen Oekraïner of die wel of niet 
hier blijft. Mogen ze wel of niet verder studeren? Daar is 
geen duidelijkheid over. Elke leerling hier bezit talenten. 
ISK is een landingsplek en tegelijkertijd een springplank 
naar een nieuwe situatie. Maar bied deze leerlingen die 
strohalm op een goede toekomst. Er zijn mensen nodig in 
de techniek, zorg en ict. Zorg ervoor dat onze leerlingen 
een vervolgopleiding kunnen volgen. Ze hebben hoe dan 
ook straks een diploma nodig. Of dat nou in Nederland of in 
Oekraïne is.’



ONDERNEMEN   /    40

Tekst Kimberly Rallis  /  Fotografie Peter Timmer

Unieke kansen voor jong talent 
binnen de Rabobank 
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Met blockchain-technologie de voedselketen verbeteren, de financiering van windmolenparken in kaart brengen 
of meebouwen aan de bank van de toekomst? Het kan allemaal bij de Rabobank. De bank investeert in jong talent 
en dat is te zien, vinden Ledenraadslid Emma Vahl (20) van Rabobank IJsseldelta en trainee Cecile Fokkert (25).  
‘Ik krijg een mooie kans om mij op deze manier te oriënteren. Dat kunnen andere bedrijven niet evenaren.’

Willemskade 1, 8011 AC Zwolle  /  T 088 722 6600  /  www.rabobank.nl

Nog maar negentien jaar was Emma toen zij werd benaderd om 
Ledenraadslid te worden van de Rabobank IJsseldelta. Dat komt  
niet vaak voor op die leeftijd. Een bijzondere prestatie. De 
Ledenraad is een afspiegeling van de maatschappij, er wordt 
gekeken naar de verhouding man/vrouw, leeftijd en leefgebied.  
‘Ze hebben mij een hele mooie kans gegeven.’

Schakel tussen leden en Rabobank
De ledenraad denkt en beslist mee over het beleid van Rabobank 
IJsseldelta. De economische en maatschappelijke rol van de bank is 
daarbij belangrijk. In de ledenraad is ruimte voor 35 leden. Zij praten 
namens onze ruim 16.000 leden regelmatig met de directie over 
ontwikkelingen in regio IJsseldelta. De ledenraad vormt de ogen 
en oren in de markt. Emma: ‘Verspreid over de hele regio proberen 
wij problemen die wij zien in kaart te brengen. Zowel op het gebied 
van economie als de transitie binnen bedrijven die willen groeien. 
Bijvoorbeeld als bedrijven zonnepanelen willen, maar geen budget 
hebben of sportclubs die een nieuw clubhuis willen. Wij zijn het 
aanspreekpunt voor mensen uit de regio.’

Mooiere samenleving
Door mensen zoals Emma kan de Rabobank zich richten op haar 
missie om de samenleving duurzamer, socialer en mooier te maken. 
En laat dat nou net zijn waarom Emma zich zo thuis voelt bij de 
bank. ‘Ik vind het heel belangrijk om de aarde een stukje beter te 
maken. Ik wist niet goed waar ik moest beginnen, maar op deze 
manier heb ik het gevoel dat ik meer invloed heb. Het geeft een 
voldaan gevoel.’

Volgens Emma gaat de Rabobank heel goed om met jong talent.  
‘Ze geven mij een mooie kans. Ik leer heel veel mensen kennen 
binnen de Rabobank en in het bedrijfsleven en leer veel van 
hen.’ Makkelijk is het niet altijd. ‘Je moet veel zelfvertrouwen 

ontwikkelen, omdat de mensen waar je mee in de ledenraad zit veel 
meer kennis hebben. Maar dat spreek ik ook uit naar hen. Zij geven 
aan dat zij juist weer van mij kunnen leren, omdat ik op een andere 
positie binnen de samenleving sta.’

Investeren in trainees
Ook Cecile is blij met de kans die zij van De Rabobank heeft 
gekregen in de vorm van een coöperatief traineeship. Zij mag 
anderhalf jaar lang alle afdelingen van de Rabobank ontdekken. 
‘Via via werd ik in contact gebracht met de Rabobank. Na een 
uitgebreide procedure werd ik aangenomen. In het eerste halfjaar 
van het traineeship heb ik de particuliere kant mogen ontdekten, 
waarbij je bezig bent met dagelijkse bankzaken en hypotheken.  
Nu roteer ik binnen de afdelingen van bedrijven, zoals Food & Agri, 
MKB en Grootzakelijk. Alles wat ik binnen mijn cirkel kan uitvoeren 
doe ik, ik probeer vooral goede contacten te leggen, het gesprek 
aan te gaan en te luisteren naar de geluiden uit mijn omgeving.  
Je leert in korte tijd alles en iedereen kennen. Er wordt geïnvesteerd 
in trainees door middel van een mooi programma met opleidingen 
voor Wft’s en kennis. Daarnaast kun je het traineeship vormgeven 
naar eigen interesse.’ 

De kennis die Cecile opdoet, zorgt er natuurlijk ook voor dat andere 
organisaties haar proberen weg te kapen. ‘Dat gebeurt, ze bieden 
aan om mij uit het traineeprogramma te kopen. Ik ga er niet op in, 
vanwege de kans die Rabobank mij geeft. Ik mag bij alle afdelingen 
aansluiten en leer zoveel mensen kennen bij de Rabobank. Ik vind 
dit een enorme kans om mij op deze manier te mogen oriënteren. 
Andere bedrijven kunnen dat niet evenaren.’ 

Daarnaast ziet Cecile hoe goed de Rabobank omgaat met  
talent. ‘De doorgroeimogelijkheden zijn super. Er gebeurt veel  
qua doorstroming. Mensen nemen snel een stap waardoor er  
weer ruimte komt op een afdeling voor nieuwe mensen zoals ik.  
Als je de kans krijgt om een traineeship te doen bij de Rabobank, 
grijp die kans dan. Het is een verbreding voor jezelf door alle 
trainingen, contacten en kennis die je krijgt.’ \

‘��De�kans�die�Rabo�mij�geeft,� 
dat�kunnen�andere�bedrijven� 
niet�evenaren’� 
Cecile

Benieuwd welke kansen er voor jou liggen binnen de 
Rabobank als student of starter? Neem een kijkje op  
https://rabobank.jobs/nl/student-en-starter/. 



OVERHEID   /    42

‘Wij focussen ons op  
onze sterke punten’

Tekst Kimberly Rallis  /  Fotografie Gemeente Dronten

Een krappe arbeidsmarkt en concurrentie van  
grotere gemeenten, hoe trek je dan toch talent aan?  
En belangrijker nog; hoe behoud je je talent? Hr-adviseur 
Lesley van Hee en recruiter Pauline Schilderman werken 
hard aan de groeiambitie van de gemeente Dronten.  
‘Als kleinere gemeente heb je veel concurrentie, maar  
wij focussen ons op onze sterke punten.’

De gemeente Dronten is in de groei. Er ligt een opgave om te 
groeien naar een gemeente met 60.000 inwoners. Dat betekent dat 
er veel nieuw talent nodig is bij de gemeente zelf. Recruiter Pauline 
is daar speciaal voor aangetrokken en zij werkt met het team hard 
aan een strategie voor de arbeidsmarktaanpak. In de tussentijd is 
zij al druk bezig met de werving. ‘De druk ligt op dit moment op 
diverse plekken. Onder andere op de afdeling gebiedsontwikkeling, 
waar we op zoek zijn naar mensen voor beleidsrollen, projectmatige 
en specialistische rollen. Aan de andere kant ligt er een opgave 
binnen het sociaal domein.’

Concurrentie
Het is een uitdaging voor de gemeente om de juiste mensen te 
vinden voor deze plekken, zegt Lesley. ‘Enerzijds hebben we,  
net als iedereen, te maken met de huidige krappe arbeidsmarkt.  
Het is niet makkelijk om als kleinere gemeente op te boksen tegen 
bijvoorbeeld de gemeente Zwolle of Almere. De salarissen daar 
liggen vaak hoger, omdat het grotere gemeenten zijn. Anderzijds 
concurreer je ook nog eens met adviesbureaus, niet iedereen wil 
voor de overheid werken.’ 

Er is volgens haar maar één oplossing voor deze problemen.  
‘We moeten ons focussen op wie wij zijn. Ons credo is: Dronten 
geeft je de ruimte, in de breedste zin van het woord. Je krijgt als  
mens alle kansen die er maar zijn om je te ontwikkelen. Of dat 
nou een opleiding is of een oriëntatie binnen de gemeente, alles 
is mogelijk.’ Pauline vult aan: ‘Veel organisaties zeggen dat ze dit 
bieden, maar wij doen het echt.’

Lesley en Pauline proberen verder te kijken dan iemands 
opleidingsniveau. ‘Kennis kun je ontwikkelen, dus competenties zijn 
leidend. Ben je afgevallen voor een bepaalde functie waar je naar 

Dronten�is,�ondanks�concurrentie,�aantrekkelijke�werkgever�voor�talent�

‘�Je�komt�bij�ons�in� 
een�warm�bad�terecht’ 
Pauline
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solliciteerde? Misschien pas je op een andere functie wel beter.  
Daar kijken we altijd naar, op die manier proberen we vertrekken 
ook voor te zijn.’

Veel verantwoordelijkheid
Daarnaast ligt er uitdagend werk binnen de gemeente Dronten.  
‘De opgaven die wij hebben, zijn best complex en dat vraagt 
inhoudelijk veel van ons. Als je als expert de ruimte wilt hebben om 
inhoudelijk een steentje bij te dragen, zit je goed bij een kleinere 
gemeente’, legt Pauline uit. ‘Je kunt hier je verantwoordelijkheid 
pakken’, zegt Lesley. ‘We zijn een platte organisatie. De ene laag 
bestaat uit medewerkers en de andere uit managers. Daarom mag 
je veel beslissen binnen de kaders die je hebt. Wij faciliteren dat. 
Dat is iets heel moois.’ Volgens Pauline is dit de reden waarom 
talent voor de gemeente Dronten kiest. ‘Dit mogen we nog meer 
laten zien naar de buitenwereld toe.’

Wegkapen van talent
Of het nou een beleidsmedewerker is of een manager, veel 
medewerkers worden benaderd door andere organisaties.  
Hoe voorkom je dat talent jouw organisatie verlaat voor een 
andere? ‘Dat is hoe het werkt op dit moment. Het is aan ons om 
onze mensen tevreden en uitgedaagd te houden. Het is in de 
toekomst wellicht interessant om met andere gemeenten samen te 
werken en kennis en talent te delen. Maar dat is voor later’,  
zegt Pauline.

‘Het is vooral belangrijk dat we in verbinding blijven’, legt Lesley 
uit. ‘Niet alleen als management, maar ook als teams. Zorg 
voor goede contacten, zodat een medewerker zich fijn voelt en 
uitgedaagd. Als je elkaar leert kennen, weet je ook wat de ander 
drijft en dan kunnen wij dat als werkgever faciliteren. Vaak is de 
huidige generatie op zoek naar zingeving, een betere toekomst 
voor generaties die komen. Speel daarop in en luister. Kijk hoe 
diegene Dronten een stukje mooier kan maken. Dat kan zijn door 
een opleiding te volgen in een specifieke richting of iemand van het 
sociaal domein kan een stuk oppakken in het ruimtelijk domein.  
Er is heel veel mogelijk.’ 

Pauline vult aan: ‘Daarnaast is het doen en ontwikkelen van sociale 
activiteiten heel belangrijk. Zo hebben wij Jong Dronten, jonge 
ambtenaren die van alles organiseren. Onlangs zijn ze bijvoorbeeld 
naar de Tweede Kamer geweest in Den Haag. Je komt bij ons in een 
warm bad terecht.’

En besluit iemand toch bij een andere organisatie te werken? 
Dan gaan ze altijd op een goede manier uit elkaar, zeggen Lesley 
en Pauline. ‘We houden de deur open voor een vertrekkende 
medewerker. Dat is ook de reden dat veel medewerkers in de 
laatste jaren weer terug zijn gekomen bij ons. Het grootste 
compliment.’  \

‘�Er�is�veel�mogelijk�bij� 
de�gemeente�Dronten’� 
Lesley
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‘ Met een warm netwerk 
is de kans op een nieuwe 
baan groter’

‘Ken je die braillebordjes op NS-stations? Die heb ik 
gemaakt’, vertelt Gera van Lier (57) met gepaste trots.  
Ze is van veel markten thuis, werkte vaak in de horeca en 
tot 2021 ook nog in de metaalsector. Met plezier kijkt ze 
terug op haar tijd bij metaalbedrijf Vrimon waar ze onder 
meer frees- en straalwerk deed. Met de oud-collega’s 
heeft ze nog steeds goed contact. Desondanks ging 
het twee jaar geleden mis. Onder meer onbegrip leidde 
tot een burn-out. Maar ze is terug. Met ingang van 1 juni 
heeft Gera een contract als balie- en administratief 
medewerker voor een halfjaar bij het Werkcafé, een 
samenwerking van Impact en de gemeente Kampen.

Toen het na haar burn-out weer beter met haar ging, bezocht Gera 
een reïntegratiebedrijf, maar daar had ze geen klik. ‘Werkcoach 
Annemarie Lont van het UWV pakte mijn zaak goed op. Zo ook 
loopbaanadviseur Gerdy Laban bij Impact in Kampen. Zij begreep 
me meteen. In februari hadden wij voor het eerst contact.’ 
Maatschappelijk werkgever Impact helpt mensen die, om welke 
reden dan ook, een afstand hebben tot de arbeidsmarkt. ‘Gera 
wilde ‘iets aan de balie’ en vertelde dat ze graag met mensen 
omgaat’, vervolgt Gerdy. ‘Ik heb haar verhaal aangehoord en ze 
sprak heel duidelijk uit dat ze graag weer aan het werk wilde. Bij het 
intakegesprek ging het al over zaken als hoeveel uren wil je werken, 
hoe wil je weer opbouwen en zijn er nog belemmeringen? Zo zijn  
we begonnen met een werkervaringsplaats aan onze receptie.  
Dat ging meteen heel goed. Het was mooi dat we iets hadden dat 
bij haar past. Zij kon daardoor direct van nul naar honderd. Als je 
dan ook nog eens goed functioneert, krijg je al snel de vraag uit  
de organisatie: ‘Kan Gera niet blijven?’’

Motivatie
Gera: ‘Ik werk al vanaf mijn veertiende en knap niet op van  
stilzitten. Mijn échte herstel kwam pas toen ik bij Impact ging 
werken. Een veilige omgeving en voelen dat je wordt gezien, is 
heel belangrijk.’ Volgens Gerdy zijn er veel mensen die denken 
dat een mooie baan vinden niet meer lukt als je wat ouder bent. 
‘Leeftijd hoeft geen belemmering te zijn. Het gaat er vooral om 
hoe gemotiveerd je bent. Als de loopbaanadviseur vervolgens goed 
luistert naar wat iemand wil en kan, is er sneller kans op succes. 
Talent is iets wat iemand graag doet. Dat zag ik ook bij Gera.  



   45   /    

Ze houdt bijvoorbeeld vanuit zichzelf rekening met mensen die niet 
kunnen lezen en helpt hen. Anderzijds spreekt ze ook mensen op 
dingen aan als dat nodig is.’

Luisteren 
Op basis van haar curriculum vitae was het nooit gelukt deze baan 
te krijgen. Daarvan is Gera overtuigd. ‘Vanuit een warm netwerk 
is de kans op het vinden van een nieuwe baan gewoon groter’, 
bevestigt Gerdy. ‘Ik hoor vaak terug dat mensen Impact ervaren 
als een warm bad. Ze worden gezien in wat ze nodig hebben. 
We leveren maatwerk. Om dat te bereiken, is het belangrijk dat 
wij heel goed luisteren naar wat iemand nodig heeft. Als iemand 
stress krijgt door iedere ochtend iets te laat te komen, kunnen 
we afspreken dat diegene voortaan iets later begint. We willen 
ook naar een situatie waarin mensen zich durven uitspreken. 
Daarvoor moet je oog hebben.’ ‘Dat klinkt als jouw talent’, 
complimenteert Gera haar.

Weten waar je goed in bent
‘Mensen kennen hun talenten meestal niet’, weet Gerdy uit 
ervaring. ‘Hun talenten benoemen, voelt voor velen als opscheppen. 
Ik help talenten boven te halen via een kwaliteitenspel of anders 
proberen we iets uit op een werkervaringsplek. Veel mensen vinden 
het kaartspel leuk; dan kunnen ze kiezen en hoeven ze het niet 
zelf te bedenken. Een kandidaat was onlangs geïnteresseerd in 
een commerciële functie. We hebben een werkervaringsplek voor 
hem gevonden bij een werkgever. Als dat succesvol verloopt, zit er 
mogelijk een baan in. Overigens weten mensen vaak ook niet waar 
ze niet goed in zijn. Het vinden van een geschikte werkplek staat 
of valt met de juiste match. Voor de meeste mensen vinden we bij 
Impact een plek intern, maar we hebben ook plekken extern.’

Gera is haar loopbaan begonnen in de horeca. Vervolgens is ze 
gaan varen op een passagiersschip waar ze uiteenlopend werk 
verrichtte, van bedden opmaken tot afwassen en serveren. 
‘Daarna heb ik in wel bijna elke kroeg in Kampen achter de 
bar gestaan, heb ik bij Blokker gewerkt, aan de kassa bij het 
zwembad en ik heb veel schoonmaakwerk gedaan, totdat ik in de 
metaalsector terechtkwam. In feite heb ik nooit één baan gehad, 
ik deed er altijd wel wat bij. Ik ben nu weer een blij mens.’  \

Gildestraat 1, 8263 AH Kampen  /  T 038 311 59 44  /  www.impact.nl

‘��Ik�ben�nu�weer�een�blij�mens’� 
Gera

‘��Mensen�kennen�hun� 
talenten�meestal�niet’�� 
Gerdy



Mbo-studentondernemer

Tekst Arjan Dijkema  /  Fotografie Archief

INN’gesprek

De�Mbo-studentondernemer�van�2023�is…�

Wie volgt Sjoerd Meijer, 
Mbo-studentondernemer 

2022, op?
Voor het derde jaar op rij organiseren  
mbo-scholen in Regio Zwolle samen met  
INN’regio Zwolle de verkiezing ‘Mbo-
studentondernemer van het jaar’.  
Deze competitie is speciaal in het leven  
geroepen voor mbo-studenten die naast 
hun studie een eigen bedrijf zijn begonnen. 
Met de verkiezing willen de opleidingen 
studentondernemers een duwtje in de rug  
geven. Tijdens de releasebijeenkomst van dit 
magazine op 14 juni 2023 is bekendgemaakt  
wie de winnaar is.

Wie zijn de kandidaten?
De kanshebbers van 2023 zijn:
•   Daan Dedden (Deltion College) – BIGHAWK Barbecue
•   Ilse van Rijssen (Vakman Ondernemer - Landstede MBO,  

Deltion College en Mbo Menso Alting) – ZeimenX Visuals
•   Rik ten Caat (Vakman Ondernemer - Landstede MBO en  

Mbo Menso Alting) – RTC media
•   Gyan Arendse (Cibap vakschool voor vormgeving) - Pofferbock
•   Lars Aikema (Mbo Menso Alting) – PartyHuren

Sprong in het diepe
De mbo-scholen in Regio Zwolle helpen studentondernemers graag 
bij hun sprong in het diepe. Op Mbo Menso Alting bijvoorbeeld. ‘We 
willen dat onze studenten niet te veel met theorie bezig zijn, maar 
vooral kunnen doen waar ze al goed in zijn’, zegt docent Jannick 
Janssen. ‘Daarom halen we bedrijfsleven zoveel mogelijk ‘naar 
binnen’.’ Op Deltion College is een ondernemersloket. ‘Daar zijn 
studenten welkom voor ondersteuning voor hun onderneming’, 
vertelt docent Stephan Demmers.

Ook houden de mbo-scholen vaak workshops, bieden ze 
inspirerende gastlessen aan of bezoeken ze met de studenten 
netwerkbijeenkomsten. Van Driel: ‘Alle in Regio Zwolle gevestigde 
mbo-scholen kunnen een kandidaat voordragen. Bij veel van die 
scholen maakt ondernemerschap onderdeel uit van het curriculum. 
Veel mbo-beroepen zijn dan ook uitermate geschikt om als 
zelfstandig ondernemer te beginnen.’

Visvormenkwekerij
De vraag is natuurlijk: wie van de kandidaten volgt Sjoerd 
Meijer, de winnaar van 2022 op? Hij kreeg vorig jaar met zijn 
viswormenkwekerij voor de sportvisserij de meeste stemmen 

Wie Regio Zwolle zegt, zegt mbo. Want de regio telt  
niet alleen veel mbo-instellingen, ook zijn er ontzettend  
veel mbo-banen bij de vele maakbedrijven. ‘De maakindustrie 
bestaat grotendeels uit praktisch opgeleide mensen.  
Daarom zijn mbo’ers van onschatbare waarde voor onze regio’, 
zegt Ernst-Jan van Driel, directeur van Deltion College en 
een van de initiatiefnemers van de verkiezing. ‘De verkiezing 
sluit ook mooi aan op het thema van dit magazine: talent. 
Want op het mbo zitten ontzettend veel studenten met een 
grote verscheidenheid aan talenten, die straks of, zoals de 
studentondernemers nu al, waarde toevoegen aan onze regio.’

Meld je school alvast aan 
voor 2024:  info@a2business.nl
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‘Er zit zó veel mbo-talent in Regio Zwolle, dat moeten we behouden’ 
Annet Spijkerman

en overtuigde de vakjury. De 
studentondernemer uit Zeewolde 
ontving een prijzenpakket ter waarde 
van 5.000 euro. Dat bestond uit onder 
meer startkapitaal en masterclasses van 
ervaren ondernemers. ‘De winst heeft mij 
veel extra kennis, een groter netwerk en 
andere inzichten opgeleverd’, vertelt hij 
verderop in dit magazine.

Podium
Annemarie Teeken en Annet Spijkerman, 
uitgevers van INN’regio Zwolle en 
organisatoren van de competitie zijn trots 
op de vele mbo’ers die Regio Zwolle telt. 
‘Het is mooi dat we jonge mensen met 
toffe initiatieven een podium kunnen 
geven, want INN’regio Zwolle staat  
voor samenwerking en verbinding in  
de regio’, zegt Annemarie Teeken,  
‘Met deze verkiezing verbinden we 
het mbo en de nieuwe generatie 
met de prachtige bedrijven die Regio 
Zwolle al rijk is.’ Spijkerman: ‘Er zit hier 
zó veel mbo-talent, dat moeten we 
behouden. De verkiezing geeft mbo-
studentondernemers een boost, niet 
alleen voor henzelf, maar zeker ook  
voor het start-upklimaat in de regio.’

Voorwaarden
‘Net als voorgaande jaren bepalen de  
mbo-scholen welke kandidaat ze naar 
voren schuiven’, legt van Driel uit. ‘ 
Op het aanmeldformulier moet de school 
verschillende vragen beantwoorden’, 
vult Spijkerman aan. ‘Daarbij zijn cijfers 
interessant, zoals iemands belang in de 
onderneming in procenten, het aantal 
fte en de omzetverwachting voor de 
komende drie jaar. Maar nét zo boeiend 
is het om te weten of de kandidaat een 
doorslaggevende invloed heeft op het 
beleid van het bedrijf. En ook belangrijk: 
welke groeipotentie in het aantal 
werknemers heeft het bedrijf.’
Teeken: ‘Belangrijk is ook de voorstelvideo 
die elke kandidaat maakt. Daarin vertelt 
de studentondernemer over het hoe 
en waarom van zijn of haar bedrijf. 
Die video’s delen we op de website 
en socialmediakanalen van INN’regio 

Zwolle. Mensen kunnen vervolgens 
online hun stem uitbrengen op hun 
favoriete studentondernemer. Spijkerman: 
‘Kandidaten kunnen alleen meedoen als  
ze nog op school zitten of dat ze in 2022 
hun mbo-diploma behaald hebben.  
Ook moet het bedrijf ingeschreven  
staan bij de Kamer van Koophandel.’

Vakjury én publieksjury
Op de stempagina op  
www.innregiozwolle.nl konden mensen 
op een van de vijf kandidaten stemmen. 
Ook kregen de partnerorganisaties van 
INN’regio Zwolle de video’s toegestuurd. 
Met een duidelijke vraag: wie is jouw 
Mbo-studentondernemer van het jaar? 
Uiteindelijk zal de vakjury tijdens de 
release van dit magazine bepalen wie de 
winnaar is. Daarmee nemen ze uitslag van 
de publieksjury mee. De vakjury bestaat 
dit jaar uit:
•   Jelle Weever (directeur WEEVER Bouw en 

voorzitter MKB-Nederland Regio Zwolle)
•   Gijs Hemmink (directeur Innovatie & 

Duurzaamheid Hanzestrohm)
•   Klaas Feenstra (projectleider Good 

Practice Kennispoort Regio Zwolle)

Bokaal en andere prijzen
‘De winnaar mag zich ‘Mbo-
studentondernemer van het jaar 2023’ 
noemen en ontvangt een bokaal én een 
cheque’, vertelt Van Driel enthousiast. 
‘Cibap stelt een fraaie bokaal beschikbaar, 
die door studenten is ontworpen.  
Ook krijgt de winnaar van verschillende 
ondernemers uit de regio ondersteunende 
kennis en advies aangeboden.’ Teeken: 
‘Met de prijzen geven wij de winnaar  
de kans om zich nog meer te ontwikkelen 
in het ondernemerschap.’

Tenslotte hoopt de organisatie vooral 
andere studenten te inspireren. ‘Stel je 
voor dat er studenten zijn die door deze 
verkiezing besluiten om ook een eigen 
bedrijf te starten. Dat ze mede door de 
kandidaten inzien welke mogelijkheden 
het ondernemerschap allemaal biedt en 
ook de sprong wagen. Dat zou fantastisch 
zijn’, besluit Van Driel. >

Vliegende start voor  
Mbo-studentondernemer  
van het jaar 2023 
De Mbo-studentondernemer van 
het jaar 2023 krijgt een vliegende 
start, dankzij de betrokkenheid van 
het bedrijfsleven in Regio Zwolle. 
Dank aan alle sponsoren, die samen 
een combinatie van startkapitaal 
en kennis en advies aanbieden 
aan de ambitieuze start-up die de 
bokaal in ontvangst mag nemen.
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���Sjoerd�Meijer,�Mbo-studentondernemer�van�2022

‘ Veel extra kennis opgedaan 
dankzij uitverkiezing’

Met zijn onderneming is hij het afgelopen 
jaar gegroeid ‘Ik heb behoorlijk 
geïnvesteerd in automatisering. Ik heb 
een afvoerlijn aangeschaft die toevallig 
op mijn pad kwam. Daarmee zeef ik de 
wormen en komt de grond vervolgens in 

bakken terecht. Daar gaan dan vervolgens 
weer nieuwe wormen in, die daarin weer 
kunnen groeien.’ Uiteindelijk belanden 
de viswormen in de schappen van 
sportviswinkels.

Nuchter
Terugkijkend op zijn uitverkiezing tot 
‘Mbo-studentondernemer van het jaar’ 
reageert Sjoerd nuchter: ‘De markt 
waarin ik actief ben, is heel klein. Dus ik 
verwachtte niet dat het voor mijn bedrijf 
heel veel zou opleveren. Ik heb vooral veel 
kennis opgedaan, waar ik nu gebruik van 
kan maken.’ 

Zijn advies aan de mbo-
studentondernemers van dit jaar is vooral 
om duidelijke doelen en prioriteiten te 
stellen. ‘Als er een toetsweek aankomt 
bijvoorbeeld, plan daar je activiteiten voor 
je bedrijf goed omheen. Want een goede 
planning is belangrijk. Voor de rest zou ik 
vooral lekker nuchter blijven.’

Hbo
Zelf volgt Sjoerd nu de Associate Degree-
opleiding Agridfoodbusiness aan Aeres 
Hogeschool in Dronten. ‘Ondernemen 
is belangrijk, maar school ook. Omdat ik 
er goed voor sta, kan ik wel eens een les 
laten schieten voor mijn bedrijf, maar ik 
vind mijn opleiding net zo belangrijk.’ 

Met zijn bedrijf wil Sjoerd de 
komende jaren nog meer investeren 
in automatisering en dus uitbreiden. 
‘Hoewel de markt klein is, liggen er door 
bijvoorbeeld vergrijzing genoeg kansen.’ 
En een goede ondernemer als Sjoerd, 
niet voor niets verkozen tot de Mbo-
studentondernemer van 2022, speelt daar 
natuurlijk handig op in.

In 2022 werd Sjoerd Meijer verkozen tot ‘Mbo-studentondernemer van het jaar’.  
Met zijn viswormenkwekerij in Zeewolde overtuigde hij de vakjury en ontving hij onder  
meer een prijzenpakket ter waarde van 5.000 euro. ‘De uitverkiezing heeft me vooral  
extra kennis, een groter netwerk en andere inzichten opgeleverd’, blikt hij terug.
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Keimpe Dokter, docent aan Landstede MBO, en Rob Boerma, 
docent aan Deltion College, over de nominatie van Ilse van 
Rijssen met haar bedrijf ZeimenX Visuals. Met haar onderneming 
helpt Ilse haar klanten de online zichtbaarheid te verbreden 
door middel van foto-en videografie.

‘Ilse is een student die erg enthousiast en leergierig is. Ze heeft 
daarbij altijd oog voor een ander. Ze is sociaal, attent en integer en 
ze kijkt vaak met een iets andere blik naar bepaalde zaken. Dat zijn 
haar sterke punten.’

‘ZeimenX Visuals is een mooi bedrijf, waar haar sociale kant ook 
weer naar voren komt. Ze richt zich op startende ondernemers, 
waarbij sociaal maatschappelijk ondernemen ook een plek heeft. 
Ze heeft inmiddels al haar eigen netwerk opgebouwd. Door haar 
puurheid onderscheidt ze zich van anderen.’

‘De opleiding ‘Vakman Ondernemer’ van Deltion College, Landstede 
MBO en Mbo Menso Alting faciliteert startende ondernemers 
tijdens de opleiding. Bij ons zitten alleen maar (startende) 
ondernemers. Daardoor bouwen ze al snel een netwerk op.’

Mbo-studentondernemer�van�het�jaar�2023

Dit zijn de vijf genomineerden 

Arjan Uitentuis, docent bij Cibap vakschool voor vormgeving, 
over de nominatie van Gyan Arendse met zijn bedrijf Pofferbock. 
Het bedrijf verkoopt onder meer poffertjes en frisdranken op 
een drijvende kraam op het water rond Giethoorn, maar daar 
blijft het niet bij.

‘Gyan laat zich niet in een hokje laat plaatsen. Hij heeft lang haar, 
een gitaar op de rug en is een harde werker die overal kansen ziet. 
Hij steekt graag zijn handen uit de mouwen. Binnen Cibap volgt hij 
de vierjarige opleiding Creatief Vakman. Hij studeert dit jaar af als 
ontwerpend meubelmaker.’

‘Pofferbock runt hij sinds 2017 samen met zijn broer Dani, die ook 
bij ons gestudeerd heeft. Ze waren toen 14 en 16 jaar. De verkoop 
van poffertjes doen ze nog steeds. Maar inmiddels zijn de broers 
ook gestart met het opknappen van kleine boten. Daarvoor hebben 
ze een werf en werkplaats, waar ze uiteindelijk ook zelf boten willen 
maken van HPDE, een milieuvriendelijk materiaal.’

‘Binnen Cibap krijgt ondernemen en ondernemerschap altijd alle 
ruimte. En dankzij het investeren in een samenwerking met onder 
meer Zwinc, Kennispoort Regio Zwolle en Creative Works kunnen de 
Cibap-studenten hun ambities waarmaken.’ >

Ilse van Rijssen
Puurheid als onderscheidende factor

Gyan Arendse
Harde werker die overal kansen ziet

Meld je school alvast aan 
voor 2024:  info@a2business.nl

1

2
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Keimpe Dokter, docent aan Landstede MBO, en Rob Boerma, 
docent aan Deltion College, over de nominatie van Rik ten Caat 
met zijn onderneming RTC media. Zijn bedrijf is gespecialiseerd 
in fotografie, video en grafisch ontwerp.

Rik is een student die zakelijk is en ‘to the point’. Hij weet wat 
hij wil en komt zijn afspraken na. Rik kan snel schakelen, is erg 
leergierig en een goede netwerker. Hij onderscheidt zich door de 
compleetheid van zijn diensten die hij aanbiedt.’

‘RTC media heeft al een behoorlijk klantenbestand opgebouwd. 
Daarbij is het opvallend dat veel gerenommeerde bedrijven tussen 
zijn klanten zitten. Bij Rik staan rust en klantenbinding centraal. 
Hij weet zijn klanten en zijn netwerk op een leuke manier voor zich 
te laten werken.’

‘Op de opleiding ‘Vakman Ondernemer’ zitten alleen maar 
(startende) ondernemers. Bij ons bouwen ze al snel een netwerk op. 
Rik is van nature een netwerker, waardoor hij zijn klantenbestand in 
de toekomst nog verder zal uitbreiden.’

Jannick Jansen, docent aan Mbo Menso Alting, over de nominatie 
van Lars Aikema met zijn bedrijf PartyHuren. Het bedrijf verhuurt 
alles voor een geslaagd feest, van servies tot partytenten.

‘Lars is een student die geen uitdaging uit de weg gaat. Hij is 
doelgericht, ondernemend en communicatief erg vaardig. Lars heeft 

niet voor niets goud gewonnen bij de NK Beroepenwedstrijd Skills 
de Finals in de categorie ‘Verkoopspecialist’. Hij ziet kansen op de 
markt en ziet snel waar geld te verdienen is.’

‘Ik ben erg enthousiast over PartyHuren. Gezien de groei van het 
bedrijf lijkt het een gat in de markt. Inmiddels werkt Lars al vanuit 
een gehuurd pand. Zijn producten zijn van goede kwaliteit en door 
zijn brede aanbod heeft hij voor elk feestje een passend assortiment. 
Dat hij de spullen bij de klant brengt en weer ophaalt, verhoogt de 
service en klanttevredenheid. Lars is ondernemer in hart en nieren.’

‘Bij ons krijgen studenten veel ruimte om zich buiten het reguliere 
onderwijsprogramma te ontwikkelen. Lars is voor zijn bedrijf naar 
een beurs in Engeland geweest. Ook volgt hij een individueel 
lesprogramma om sneller af te studeren. We willen dat studenten 
niet te veel met theorie bezig zijn, maar vooral kunnen doen waar 
ze al goed in zijn. Dus praktisch bezig zijn en zoveel mogelijk het 
bedrijfsleven de school binnenhalen.’

Stephan Demmer, docent bij Deltion College, over de nominatie 
van over Daan Dedden met zijn bedrijf BIGHAWK Barbecue. 
De jonge onderneming verkoopt houtgestookte stalen, 
duurzame en verrijdbare barbecues.

‘Daan heeft een ondernemersgeest en weet die in te zetten 
voor innovatie en groei. Daan is altijd op zoek naar nieuwe kansen 
en ideeën en weet deze creatief en effectief te benutten. 
Hij heeft een sterke wil om te slagen en weet dat hard werken 
en doorzettingsvermogen de sleutels tot succes zijn.’

‘BIGHAWK Barbecue maakt een grote kans op succes. Daan zit 
met zijn bedrijf in een groeimarkt waarin hij met barbecue een 
uniek product aanbiedt. Steeds meer mensen geven geld uit aan 
barbecueën. Je barbecuet tegenwoordig niet alleen maar tijdens 
de warme zomerdagen maar op z’n minst iedere week.’

‘Deltion College is trots op studenten als Daan en proberen 
hem dan ook te faciliteren om zijn onderneming gestalte te geven. 
Onze school heeft een ondernemersloket waar Daan altijd welkom 
is voor ondersteuning voor zijn onderneming. Ik zie hem uitgroeien 
tot een succesvolle en innovatieve ondernemer.’  \

Lars Aikema
Gaat geen uitdaging uit de weg

Rik ten Caat
Zakelijk en to the point

Daan Dedden
Harde werker met doorzettingsvermogen
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Jelle Weever

Jelle Weever, DGA Weever Bouw bv en voorzitter MKB-Nederland Regio Zwolle

Talentvolle 
studentondernemer(s)

Het mbo was lang een ondergewaardeerde groep als het gaat om 
het ontdekken en bevorderen van talent. Het mbo werd gezien als 
lage scholing en/of een tussenstap naar een hbo- of universitaire 
opleiding. Maar deze mindset miskende de enorme mogelijkheden 
en waardevolle bijdragen die mbo-studenten kunnen leveren.

De Mbo-studentondernemer-verkiezing is een viering van 
ondernemerschap en innovatie binnen het mbo. Het is een 
erkenning van de talenten en successen van jonge mensen die niet 
alleen hun vak beheersen, maar ook de moed hebben om hun eigen 
weg te gaan. Of ze slagen is niet zo belangrijk. Ieder bedrijf heeft 
ondernemende mensen nodig en dan is de bagage van een eigen 
bedrijf een groot pluspunt op iemand zijn CV. 

Wat maakt deze studentondernemers zo bijzonder? Ten eerste 
hebben ze een praktische, ‘hands-on’-benadering van leren. 
Terwijl universitaire studenten zich vaak richten op abstracte 
concepten en theoretische kennis, krijgen mbo-studenten de 
mogelijkheid om hun vaardigheden direct toe te passen in de 
echte wereld. Dit stelt hen in staat om hun talenten te ontdekken. 

Ten tweede leren mbo-studentondernemers veerkrachtig en 
vastberaden te zijn. Cruciale competenties in het ‘grotmensenleven’. 

Ze worden geconfronteerd met tal van uitdagingen, zoals het 
balanceren van studie en werk, het aantrekken van klanten en 
het omgaan met financiële beperkingen. Maar in plaats van te 
bezwijken onder de druk, vinden ze manieren om te groeien en te 
slagen. Het zijn deze obstakels die hen sterker maken en hen in 
staat stellen hun talenten verder te ontwikkelen.

De mbo-studentondernemers kunnen een rolmodel zijn voor 
medestudenten. Ze inspireren anderen om hun dromen na te jagen 
en te geloven in hun eigen capaciteiten. Door hun ondernemerschap 
tonen ze aan dat talent niet beperkt is tot hbo- of academisch 
geschoolden, maar overal te vinden is, klaar om te worden ontdekt 
en gekoesterd. 

Laten we niet vergeten dat deze jonge ondernemers niet alleen 
succesvolle bedrijven opbouwen, maar ook banen creëren en de 
economie stimuleren. Ze zijn een krachtige motor van innovatie 
en groei. Door hun talent en ondernemersgeest te waarderen, 
kunnen we een omgeving creëren waarin jonge mensen worden 
aangemoedigd om hun potentieel te benutten en hun eigen pad te 
volgen.  \

Talent wordt vaak geassocieerd met hbo-opleidingen en met diploma’s voor universitaire 
studies. Maar wat als ik je vertel dat er een groep getalenteerde individuen is die hun roeping 
hebben gevonden buiten de muren van het hoger of wetenschappelijk onderwijs? Ik heb het 
over de Mbo-studentondernemers, de verborgen parels van de regionale economie. Het is 
inmiddels een traditie, ook dit jaar wordt er dankzij dit magazine de studentondernemer van 
het jaar gekozen en ik heb de eer als mkb-frontman in de regio juryvoorzitter te zijn. 
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Talentontwikkeling staat hoog op de agenda bij Deltion. ‘We vinden 
het heel belangrijk dat al onze studenten hun talent kunnen laten 
zien, ongeacht welk niveau ze doen’, zegt coördinator Skills Heroes 
en Excellentie Joyce Kasteel. Deltion daagt zijn studenten uit om 
het beste uit zichzelf te halen. Ze willen dat studenten hun talenten 
ontdekken, ontwikkelen en inzetten om uit te blinken in wat ze 
doen. Speciaal daarvoor biedt Deltion excellentieprogramma’s aan. 
Studenten kunnen uitblinken tijdens de opleiding, in hun vakgebied 
en de internationale context. 

De Skills-wedstrijden zijn daar een voorbeeld van. ‘We merken 
dat studenten ervan groeien, zowel in hun vakgebied als in hun 
persoonlijke ontwikkeling’, licht Joyce toe. ‘Uit landelijk onderzoek 
blijkt dat studenten na deelname aan een excellentieprogramma, 
waar Skills onderdeel van is, een streepje voor hebben op de 
arbeidsmarkt. Zij krijgen sneller werk. Dat komt doordat studenten 
zich onderscheiden en in zichzelf investeren en dat zie je terug. Een 
van onze leerlingen werd bijvoorbeeld de beste verpleegkundige 
van Nederland tijdens haar deelname aan Skills. Zij kreeg toen al 
heel snel een werkplek op de intensive care in het ziekenhuis in 

Tekst Kimberly Rallis  /  Fotografie Peter Timmer

Talentvolle studenten Deltion 
groeien door Skills Heroes in vak 
én qua persoonlijke ontwikkeling 

Talent en ambitie, dat is Deltion College ten voeten uit. 
De instelling zelf straalt dat uit en de studenten net zo 
hard. Zo stonden Ariën Koolmees (22) en Britt Pasman 
(20) samen met 13 andere Deltion studenten, namens 
hun school op het podium tijdens Skills Heroes, dé 
vakwedstrijden voor het mbo. ‘Onze school laat ons zien 
dat wij talent hebben en dat we het kunnen. Zeg maar 
wat je nodig hebt, wij zorgen ervoor.’

‘�Deltion�is�uniek�in� 
zijn�aanbod�voor�talent’�

Joyce

Ariën Koolmees, Joyce Kasteel en Britt Pasman
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Ariën Koolmees

Hardenberg. Normaal kom je daar pas veel later in je loopbaan 
terecht. We zijn als Deltion uniek in ons aanbod voor talent en  
daar zijn we heel trots op.’

Onzeker
Trots zijn ze ook op Britt. Zij is niet meer te stoppen sinds het winnen 
van de Skills wedstrijden en dat heeft zij grotendeels te danken aan 
het vertrouwen dat haar school in haar heeft. ‘Ik werd uitgenodigd 
om mee te doen aan Skills en wilde allereerst aan mijzelf bewijzen 
dat ik het kan en de beste interieuradviseur van school ben.’ Dat is 
haar in ieder geval gelukt, Britt werd tijdens de finale in april eerste 
van heel Nederland. ‘Mensen lachten mij weleens uit als ik zei dat 
ik op het mbo zit. Nu kan ik vol trots laten zien dat ik aan zo’n grote 
wedstrijd heb meegedaan.’ En dat niet alleen. ‘Mijn zelfvertrouwen 
is heel erg gestegen. Daarom richt ik mijn eigen bedrijf op in 
interieuradvies. Want ik kan het gewoon’. 

Zonder de hulp van haar begeleiders van het Deltion College had ze 
dit naar eigen zeggen niet gekund. ‘Deltion gaat zo goed met talent 
om. Als team is iedereen heel trots op jou en je krijgt alle support die 
je nodig hebt. Ze zien ons talent en wat wij kunnen. En dan zeggen ze 
ook nog: zeg maar wat je nodig hebt, wij zorgen dat we het regelen. 
Echt super.’ 

‘Ik krijg er een glimlach van op mijn gezicht’
Ook loodgieter Ariën heeft de steun van Deltion gevoeld, 
toen hij meedeed aan Skills in de vakrichting sanitaire- en 
verwarmingstechnicus. Hij behaalde een bronzen medaille.  
Deltion heeft mij enorm gesteund. Ik heb er bijna tachtig 
trainingsuren op zitten. Mijn begeleider, een docent, is daarvan zeker 
veertig uur aanwezig geweest. Speciale machines die ik nodig had, 
werden ook geregeld. Het is heel gaaf dat school op zo’n manier 
jouw talent steunt.’ En daardoor is Ariën weer gegroeid, niet alleen 
op werkgebied maar ook juist op persoonlijk vlak. ‘Je merkt dat het 
toch je aanzien vergroot wanneer je zegt dat je hebt meegedaan 
aan Skills en derde bent geworden van heel Nederland. Het geeft 
me veel zelfvertrouwen. Ik krijg er een glimlach van op mijn gezicht, 
want het is niet niks.’  \

www.deltion.nl

‘Meedoen aan Skills  
vergroot�je�aanzien’�

Ariën

Britt Pasman
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Van creatieve uitlaatkleppen 
tot professionele passies

Tandarts Hellen Blom bij Vogellanden heeft een bijzondere  
hobby: edelsmid. Dit is voortgekomen uit haar beroep. Ze vertelt:  
‘Tijdens mijn studie leerde ik zelf kronen maken. Op een gegeven 
moment wilde ik, los van mijn werk, iets creatiefs gaan doen en 
ben ik begonnen met edelsmeden. Het leuke vind ik bedenken wat 
ik wil maken en dat vervolgens proberen. Ik maak voornamelijk 
sieraden, soms in opdracht voor iemand en soms gewoon voor 
mezelf. Het creatieve proces vind ik heel mooi. Dit doe ik nu 
ongeveer twaalf jaar.’ Ook Yura Negrete Lantau, afwasser bij 
Vogellanden, is creatief bezig. Zij kan haar creativiteit kwijt 
in haar schilderwerk. Ze vertelt: ‘Ik schilder van alles, zoals 
tekenfilmfiguren, stranden en skylines. Dit doe ik met acrylverf  
op canvas. Voor mij een goede uitlaatklep na een werkdag.’

Uitlaatklep
Die uitlaatklep naast werk is voor meer mensen belangrijk. 
Ook Auke Jan, werkzaam op afdeling communicatie, heeft hier 
baat bij. ‘Ik ben rapper en schrijf teksten voor mijn band  
Chef Defect. In die nummers stop ik iets van mezelf. Ik vertel  
mijn visie op de wereld. Dit creatieve proces is mijn uitlaatklep.’ 
Menno Vries, fysiotherapeut bij Vogellanden, vindt zijn uitlaatklep 
na het werk in het turnen met zijn turngroep Quattrobar.  
Menno: ‘We slingeren met acht mensen aan vier rekstokken die  
in een vierkant staan. Hierbij moet je goed focussen, anders raak  
je elkaar en dat is gevaarlijk. Die volledige focus vind ik heerlijk. 
Alleen bezig zijn met turnen en mijn gedachten stilzetten. 
Hierdoor maak ik mijn hoofd leeg en krijg ik nieuwe energie 
voor een volgende werkdag.’

Voldoening
Naast een uitlaatklep, is betekenis en voldoening halen uit 
hobby’s ook belangrijk voor sommigen. Bijvoorbeeld voor 
Harriet van Ettekoven, werkzaam als manager op de afdeling 
kwaliteit en daarnaast roeier. Ze vertelt: ‘Met sporten kan ik alles 
lekker losmaken. Daarnaast vind ik het belangrijk om mijn kennis 
door te geven aan de jeugd. Daarom coach ik tegenwoordig 
en dat vind ik fantastisch. Het geeft me energie.’ Ook Stephan 
Patz, werkzaam op de afdeling prevalidatie, haalt voldoening uit 

sporten. Hij vult aan: ‘Ik squash al meer dan twintig jaar en ben 
heel competitief. Als ik een bal heel mooi sla, perfect strak langs 
de muur, geeft dat ultieme voldoening. Squash brengt mij rust en 
geeft tegelijkertijd veel energie.’

Nieuwe waardering
Naast de uitlaatklep, geeft Stephan nog een andere reden waarom 
hobby’s en sporten zo belangrijk zijn. Stephan: ‘Ik leer elke dag 
van mijn werk én van squash. Sport is voor mij een metafoor 
van het leven. Alles wat je in het leven meemaakt, vind je ook 
in sport. Denk aan teleurstellingen, tegenslagen en successen. 
Wat ik daarvan leer, neem ik mee in mijn werk. Daarnaast ben 
ik elke keer weer dankbaar als ik pijnloos over de baan ren. Dat 
ga ik steeds meer waarderen, want een gezond lichaam is niet 
vanzelfsprekend. Dit houdt mij met beide benen op de grond.’

Van hobby naar werk
Een hoop talenten dus bij Vogellanden. Deze talenten zijn 
ook goed voor het oriënteren op je toekomst. Menno is door 
zijn passie bij zijn huidige baan terechtgekomen. De uitspraak 
‘van je hobby je werk maken’ is op hem zeker van toepassing. 
Menno vertelt: ‘Ik ben al sinds mijn vijfde bezig met bewegen. 
Daardoor kwam ik erachter dat ik dit interessant vond. Ik weet 
niet of ik fysiotherapeut was geworden als ik dit niet had ontdekt.’ 

Positief effect
Van schilderen tot edelsmeden en turnen, elk individu binnen 
Vogellanden vindt zijn of haar eigen manier om creatief bezig 
te zijn, zijn gedachten te verzetten en voldoening te ervaren. 
Deze diversiteit aan passies en hobby’s draagt niet alleen bij aan 
de productiviteit en waardering op de werkvloer, maar ook aan 
het welzijn en de persoonlijke groei van het personeel.  \

Natuurlijk is het als organisatie fijn om talent op de werkvloer te hebben. Daarnaast is het nét zo belangrijk dat  
medewerkers een goede uitlaatklep hebben om vervolgens weer met een bak energie aan de slag te gaan.  
Zes medewerkers van Vogellanden vertellen over hun werk, hun uitlaatklep én hoe het een het ander versterkt. 

‘�Wat�ik�leer�in�mijn�sport,� 
neem�ik�mee�in�mijn�werk’
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Hyacinthstraat 66A, 8013 XZ Zwolle  /  T 038 498 11 11  /  www.vogellanden.nl
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‘Stilstand is ‘killing’ voor de 
nieuwe generatie medewerkers’

Het soort dienstverband is voor twintigers en dertigers van 
ondergeschikt belang. ‘Het gaat bij hen veel meer om persoonlijke 
ontwikkeling, waardering en werkplezier’, vertelt Edo.  

Als die voorwaarden ontbreken, is de kans groot dat hij of zij kiest 
voor een andere opdracht- of werkgever. ‘Een vast contract is daarom 
minder interessant voor een jonge medewerker. Want als die het 
niet naar de zin heeft of ergens anders meer kan leren of door kan 
groeien, dan is die nu eerder geneigd te vertrekken.’ 

Luuk: ‘Zodra iemand de zinnen heeft gezet op een andere uitdaging, 
is het lastig om die collega te behouden. De beslissing is dan namelijk 
al genomen. Leer ervan en probeer degene als ambassadeur van jouw 
bedrijf in te zetten. Zodat die daardoor in hetzelfde netwerk blijft.’ 
Edo vervolgt: ‘Zie het ook niet als een belediging dat iemand vertrekt. 
Het komt steeds vaker voor dat mensen op een later moment weer 

Bedrijfsadviseurs Luuk Fuselier en Edo Beltman 
van SmitDeVries uit Raalte zien een tendens op de 
arbeidsmarkt: de jonge generatie medewerkers 
vindt een vaste baan minder belangrijk dan 
eerdere generaties. ‘Plezier en ontwikkeling wegen 
tegenwoordig zwaarder dan zekerheid.’

‘ Als je talent wil  
behouden,�moet�je� 
eerder�in�gesprek�gaan’� 
Luuk
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terugkeren bij een bedrijf. Het is niet meer zo van: je hebt door jouw 
vertrek je kans hier gehad. Banen en opdrachten lopen nu veel meer 
in elkaar over dan eerder.’

Van aanwezigheid naar resultaat
Luuk en Edo zien in de praktijk dat bedrijven het vaak moeilijk vinden 
om jong talent te behouden. ‘Wat we merken is dat bedrijven vaak 
nog niet de focus hebben op welke rollen mensen precies in hun 
organisatie hebben’, vertelt Luuk. ‘En zijn die rollen wel aanwezig, 
dan is er vaak een hiërarchische topdown-benadering, waarbij wordt 
opgelegd hóe een medewerker iets op één bepaalde manier moet 
doen, met de nadruk op ‘moet’. Terwijl de benadering ‘hier ligt jouw 
verantwoordelijkheid en dit is het resultaat dat we nastreven.  
Laten we samen ontdekken hoe we dit het beste kunnen bereiken’ 
veel meer past bij de jonge generatie.’

‘Faciliteer eigenaarschap, autonomie en flexibiliteit, want twintigers 
en dertigers willen meer vrijheid en kansen krijgen om te ontdekken 
en te leren. Wat dat betreft, is er echt een verandering gaande’,  
ziet Edo. ‘Van ‘wie het laatst naar huis gaat, is mijn beste 
medewerker’ naar ‘output-gestuurd werken’. Waarbij je met een 
medewerker duidelijk afspreekt wat die precies aan werk levert.  
Maar de manier waarop het werk geleverd wordt en wanneer die 
dat doet, is aan de medewerker zelf. Jongere medewerkers hechten 
daar veel meer waarde aan dan oudere generaties. Iemand met 
jonge kinderen vindt het belangrijk om de kinderen naar school of de 
opvang te brengen. Degene wil voor die vrijheid soms best honderd 
euro minder verdienen.’

In gesprek blijven
De bedrijfsadviseurs hameren er bij hun klanten dan ook op om 
goed uit te zoeken waarom medewerkers hun organisatie verlaten. 
Een veelgehoorde aanname bij ondernemers is dat hun vertrekkende 
medewerker meer gaat verdienen bij de concurrent, maar die vlieger 
gaat lang niet altijd op. Het advies van Luuk en Edo is dan ook om het 
gesprek aan te gaan. ‘Een exitgesprek bij vertrek is belangrijk om de 
reden van vertrek te achterhalen, maar dan is het kwaad al geschied’, 
zegt Luuk. ‘Als je talent wil behouden binnen de organisatie, moet je 
eerder in gesprek gaan. Exitgesprekken waarbij niemand vertrekt. 
Een soort ‘blijf-gesprekken’. Wat wil hij of zij en hoe kan je als 
organisatie daarbij helpen? En welke verwachtingen heb je van je 
medewerker en andersom? Op die manier bouw je samen aan een 
weg omhoog.’ Edo: ‘Stilstand is ‘killing’ voor de nieuwe generatie.  
Dat geldt niet alleen voor beloning, maar zeker ook voor 
ontwikkeling, perspectief en waardering.’

Wees trots
Waar medewerkers vertrekken, komen weer nieuwe mensen in de 
plaats. Maar hoe zorg je als organisatie in tijden van krapte op de 
arbeidsmarkt dat de jongere generatie medewerkers voor jou kiest 
en niet voor de concurrent? Edo: ‘Laat als bedrijf vooral zien wat 
je doet en wat er leuk is aan je bedrijf. We hebben in Regio Zwolle 
supermooie bedrijven, maar die lopen daar lang niet altijd mee te 
koop. Wees trots. Maak een bedrijfsvideo en deel die op sociale 
media. Met een standaardvacaturetekst haal je jongeren niet over  
om te solliciteren.’

Doen ze dat toch, dan is een sollicitatiegesprek ook een  
mooi moment om te laten zien wat je als bedrijf te bieden hebt. ‘ 
Zo’n gesprek is tweerichtingsverkeer. Niet alleen de sollicitant moet 
een bedrijf overtuigen dat die de ideale kandidaat is, een bedrijf moet 
dat andersom ook’, zegt Luuk. Edo vult aan: ‘Je moet als werkgever 
niet meteen verkering vragen, maar ga eerst op date. Laat je bedrijf 
zien op open bedrijvendagen, scholen en netwerkbijeenkomsten. 
Wees dus vooral niet onzichtbaar totdat je ineens een vacature hebt, 
want dat is te laat.’  \

‘�Het�is�geen�belediging� 
dat�iemand�vertrekt’� 
Edo

Vrieswijk 3a, 8103 PB Raalte  /  T 0572 362 008  /  www.smitdevries.nl
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ondernemers in 
Regio Zwolle delen 
hun ‘Good Practice’  
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Waarom het wiel opnieuw uitvinden als andere 
ondernemers in de regio je kunnen helpen?  
Met het programma Good Practice staat een team 
van 25 ondernemers klaar om collega-ondernemers 
te helpen groeien. Klaas Feenstra en Willemijn Prins 
van Kennispoort Regio Zwolle verzamelden deze 
zogenoemde koplopers. 
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‘Is het nou zo bijzonder wat ik doe?’ Het is een reactie die Klaas 
Feenstra, projectleider Good Practice, regelmatig kreeg als hij 
ondernemers benaderde voor zijn koploper-team. ‘Ja, daar heb ik 
wel wat gesprekken over moeten voeren’, lacht hij. ‘In deze regio 
geldt: doe maar gewoon, dan doe je al gek genoeg. Ondernemers 
zijn enorm bescheiden. Ze willen andere ondernemers graag helpen, 
maar als koploper in de spotlight staan, vinden ze wel een dingetje.’

Juist deze nuchterheid en bescheidenheid die zo kenmerkend zijn 
voor de regio, vormen de reden dat het Good Practice-programma 
in 2021 door de Economic Board Regio Zwolle werd geïnitieerd 
en onder de Regio Deal Regio Zwolle tot uitvoering is gebracht. 
Uit een economisch rapport bleek namelijk dat het in de Regio 
Zwolle schort aan het innovatieve leiderschap dat nodig is voor de 
maatschappelijke transities die nu gaande zijn. Door 25 succesvolle 
ondernemers hun ‘Good Practice’ te laten delen, wordt het 
ondernemerschap van bedrijven versterkt en vergroot.

Divers gezelschap 
‘De opdracht was om een heel divers gezelschap van  
ondernemers bij elkaar te krijgen. Een groep vrouwen en  
mannen uit verschillende sectoren met ieder hun eigen expertise’, 
vertelt Klaas. Willemijn Prins, communicatieadviseur bij 
Kennispoort, vult aan: ‘Om te voorkomen dat we een lijst zouden 
krijgen met alleen ‘de bekende ondernemers’, hebben we bezoekers 
van de website van Kennispoort gevraagd om kandidaten aan te 
dragen. Die oproep heeft verrassende namen opgeleverd.’

De koplopers delen hun ervaring op het gebied van transitiethema’s 
die spelen bij de ondernemers in de regio. ‘Denk aan circulariteit, 
maar ook aan digitalisering, arbeidstekorten, het belang  
van een goede werkcultuur of bijvoorbeeld hoe je als externe je 
plek kunt vinden in het bestuur van een familiebedrijf’, vertelt 
Willemijn. Met blogs, lezingen en een-op-eensessies delen de 
koplopers het eerlijke verhaal, want ondernemen gaat met vallen 
en opstaan. ‘Kwetsbaar leiderschap is de rode draad in Good 
Practice. Ondernemers die alleen succesverhalen delen, zijn niet zo 
interessant. Onze koplopers kunnen kritisch naar zichzelf kijken en 
zijn niet bang om over hun tegenslagen en uitdagingen te vertellen’, 
zegt Klaas. 

Weerbaar 
Willemijn noemt het verhaal van Ruud Raaijmakers,  
eigenaar van Blue Flamingos en Weflycheap, als voorbeeld.  
‘Tijdens de coronacrisis viel de omzet van Weflycheap in één klap 
weg. Ruud en zijn compagnon moesten daarom razendsnel een 
nieuw verdienmodel bedenken. En het is ze gelukt met hun team! 
Die weerbaarheid en wendbaarheid zijn heel inspirerend voor 
andere ondernemers.’

Good Practice heeft inmiddels 22 koplopers geslecteerd.  
‘Het ‘dream team’, zoals ik ze noem, is bijna compleet’, zegt Klaas. 
Er worden binnenkort nog drie ondernemers aan de koploper-lijst 
toegevoegd. ‘We bekijken met de onafhankelijke selectiecommissie 
welke sectoren en expertises we nog nodig hebben om dit 
bijzondere netwerk compleet te maken.’  >

‘�Doe�maar�gewoon,� 
dan�doe�je�al�gek�genoeg’
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Even voorstellen: dit zijn de koplopers   
Ben je ondernemer en wil je in contact komen met een van de koplopers? 

www.kennispoortregiozwolle.nl/goodpractice

Naam:  Erik Jutstra 
Is:   mede-eigenaar en aandeelhouder bij Moderna 

Textielservice in Hardenberg 
Over:   vier jaar geleden nam Erik als enige ‘externe’ 

plaats in een managementteam vol familieleden. 
Inmiddels is hij mede-eigenaar en aandeelhouder. 

Expertise:    het aannemen en omgaan met externen binnen 
een familiebedrijf

Naam:  Robbert Wapstra
Is:  directeur Edel Carpets B.V. in Genemuiden 
Over:   Robbert ontwierp een circulair businessmodel 

voor Edel Carpets om zo een circulaire bijdrage  
te leveren aan de Nederlandse tapijtindustrie.

Expertise:    circulair ondernemen 

Naam:  René van der Sluis
Is:   directeur-grootaandeelhouder familiebedrijf  

Van der Sluis Technische Bedrijven in Genemuiden 
Over:   Réne inspireert ondernemers om na te denken 

over de toekomst. ‘Begin vandaag en niet 
morgen’. 

Expertise:    futureproof ondernemerschap 

Naam:  Marien van Stegeren 
Is:   directeur/eigenaar van Kitcentrum in 

Nieuwleusen 
Over:   Marien vindt dat een bedrijf meer is dan omzet 

alleen: als ondernemer heb je de mogelijkheid om 
anderen kansen te bieden die ze anders misschien 
niet zouden krijgen.

Expertise:    arbeidsparticipatie 

Naam:  Frans van der Kolk 
Is:  eigenaar VKD Groep 
Over:   Frans werkte zeventien jaar als directeur in 

loondienst voordat hij in 2013 VDK Groep startte. 
Sindsdien is het bedrijf uitgegroeid tot topspeler 
in de installatietechniek met meer dan 3.000 
werknemers verdeeld over 70 bedrijven in heel 
Nederland. 

Expertise:   het snel en succesvol laten groeien van bedrijven

Naam:  Paul van Ulsen 
Is:   eigenaar en Chief Executive Officer Salland 

Engineering in Zwolle 
Over:   Paul begon in 1993 bij Salland Engineering.  

Hij heeft door de jaren heen een groot 
internationaal netwerk opgebouwd en unieke 
technische en commerciële kennis opgedaan.

Expertise:    technologische ontwikkelingen en internationaal 
ondernemen

Naam:  Nathalie Beck 
Is:  eigenaar van blue®m in Wijhe en Zwolle 
Over:   blue®m produceert mondverzorgingsproducten 

op basis van actieve zuurstof. Nathalie ziet een 
positieve mindset binnen een bedrijf als een 
absolute must. 

Expertise:   omdenken en een gezond en prettig werkklimaat 

Naam:  Ruud Raaijmakers 
Is:   eigenaar van Blue Flamingos en Weflycheap  

in Zwolle 
Over:   De omzet van Ruuds bedrijf Weflycheap viel 

tijdens de coronacrisis weg. Samen met zijn 
compagnon en team bedacht hij een nieuw 
verdienmodel. 

Expertise:   wendbaar en flexibel zijn in crisissituaties 

Naam:  Claudi Groothuis 
Is:   algemeen directeur en aandeelhouder  

van familiebedrijf Groothuis Bouwgroep 
in Genemuiden 

Over:   Claudi wil met haar bedrijf impact maken  
in de circulaire economie en als werkgever. 

Expertise:    organisatieontwikkeling door dienend 
leiderschap

Naam:  Janwillem de Kam
Is:  directeur van Vepa in Hoogeveen 
Over:   het circulaire model van meubelontwerper  

Vepa is geen trucje, iedereen binnen de 
organisatie is ermee bezig. 

Expertise:    circulair en duurzaam ondernemen
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Benieuwd naar de andere 11 koplopers?  
Zij stellen zich voor op  
www.kennispoortregiozwolle.nl/goodpractice

‘Deze�ondernemers�durven�tegenslagen�te�delen’

Naam:  Ton Bos 
Is:  algemeen directeur WeCobot in Zwolle 
Over:   Ton is een echte ondernemer die altijd vol 

ideeën zit. Hij gelooft in de vierde industriële 
revolutie waarin technologie, mens en machine 
samenwerken. 

Expertise:    mens en techniek samenbrengen via 
collaboratieve robots

Naam:  Bob Soetekouw 
Is:  algemeen directeur GB Steel Group in Emmeloord 
Over:   Bob gelooft dat je niet alleen moet werken in je 

bedrijf, maar vooral moet werken áán je bedrijf. 
Expertise:   strategie en toekomstbestendig ondernemen 

Naam:  Emmelien Regeling
Is:   algemeen directeur RPP Kunststofoplossingen in 

Nieuwleusen 
Over:   Emmelien werkt aan de wereld van morgen. 

Met haar kennis over kunststoffen, circulair 
ondernemen en haar langetermijnvisie wil ze 
anderen inspireren en motiveren.

Expertise:   circulair en toekomstbestendig ondernemen

Naam:  Erik Otten 
Is:  mede-eigenaar Webstores in Hardenberg 
Over:   Webstores is een digitaal bureau dat al jarenlang 

intensief bezig is om een werkgever te zijn waar 
mensen graag willen werken. 

Expertise:    zorgen voor een goede bedrijfscultuur en het 
aantrekken en behouden van talent
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‘Labmicta is goed bezig; heel commercieel hè?!’,  
klink het regelmatig. Als zelfstandige zorgstichting met 
een ANBI-status heeft Labmicta geen winstoogmerk. 
Het snelgroeiende medisch laboratorium is wel heel 
ondernemend en zichtbaar. Sanne Tempel, directeur 
bedrijfsvoering: ‘Vooral in de zorg en non-profit is dit 
weinig gangbaar. Wat mij betreft is ‘ondernemerschap’ 
iets dat we zowel binnen als buiten de zorg meer mogen 
benutten. Want met alle actuele vraagstukken zoals het 
teveel aan banen en tekort aan mensen, staat het buiten 
kijf dat anders denken en doen hard nodig is.’

Ondernemend 
binnen en 
buiten de zorg 

Ruim vijf jaar geleden was de levensvatbaarheid van Labmicta  
nog onderwerp van gesprek. De huidige directie wist met het hele 
team het tij te keren, mede dankzij een ondernemende houding 
en blik naar buiten. Nashwan al Naiemi, bestuurder en arts-
microbioloog: ‘Het aantal medische laboratoria in Nederland  
gaat drastisch terug. Labmicta is als stichting maatschappelijk 
gedreven en is bovendien een grote regionale werkgever met ruim 
200 professionals. Met die positieve prikkels benutten we iedere 
kans om onze positie en daarmee bestaansrecht te verstevigen.’

Academische opleidingsplekken vanuit Twente
Sanne: ‘We werken veel en graag samen. Volgens onze visie 
kunnen we alleen met elkaar het hoofd bieden aan de vele 
branche-overstijgende uitdagingen. We onderhouden bijvoorbeeld 
nauwe contacten met Saxion en de UT, maar ook met het UMC 
in Groningen.’ Nashwan: ‘Vanuit Twente biedt Labmicta twee 
academische opleidingsplekken voor studenten in opleiding tot  
arts-microbioloog en medisch moleculair microbioloog. Dat is uniek 
en het zijn gewilde plekken. Ik word sowieso vaker vanuit het hele 
land aangesproken door medisch professionals die graag bij ons 
willen werken. Dat was vroeger, toen we veel meer intern en op 
onszelf gericht waren, wel anders.’

Waarop hebben we zelf invloed?
‘We bedenken telkens ‘wat is er nodig voor de toekomst, wat 
zijn feiten en waarop hebben wij invloed?’ Huisartsenpraktijken 
vormen bijvoorbeeld één van onze belangrijkste klantgroepen. 
Iedereen weet inmiddels dat zij flink onder druk staan, dus vragen 

wij hen: hoe kunnen we helpen? Labmicta investeert nu in een 
gezondheidscentrum waarin zich individuele huisartsen vestigen, 
die zelf geen middelen hebben voor vastgoed. Samen met andere 
partijen verkennen we vervolgens hoe we dit meer vormgeven 
richting de zorgvraag van de toekomst. Onze core business is 
microbiologie, maar onze focus op de gezondheidszorg is veel 
breder’, licht Sanne toe.

Commercieel denken is een middel, geen doel
Breed denken en samenwerken leidt tot mooie kansen. ‘Sinds enkele 
jaren doen we mee aan aanbestedingen voor diagnostiek en die 
wonnen we allemaal. Dat leidt soms tot verbazing van anderen, 
die inschatten dat je niet kunt winnen van de grote commerciële 
laboratoria die ons medische speelveld domineren. Wat zij niet 

‘�Labmicta�is�een�grote�
regionale werkgever met 
ruim�200�professionals’
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inzien, is dat onze ondernemende en servicegerichte houding 
zich wel degelijk terugbetaalt. Qua prijs doen we niet onder voor 
‘de grote jongens’. Wij stemmen onze dienstverlening af op onze 
klanten en die vragen om kwaliteit en service. Daarop winnen wij 
het van die grote partijen met aandeelhouders. Zij worden gedreven 
door commercie, niet door een hoog serviceniveau. Als stichting 
dienen wij de gezondheidszorg en onze ondernemende houding 
helpt ons om goed afgestemd te blijven op wat de klant en markt 
vragen van ons’, besluiten Sanne en Nashwan.  \

Boerhaavelaan 59, 7555 BB Hengelo  /  T 088 537 4200  /  www.labmicta.nl

Buiten de gebaande paden
Susan Laarveld, hr-adviseur: ‘Labmicta groeide de 
afgelopen jaren flink, waardoor het vinden en binden van 
professionals voor ons een uitdaging was en is. Voor de 
Covid-diagnostiek richtten we een flexibele schil in. Daarmee 
vingen we de dynamiek goed op. Voor dit omvangrijke 
project schakelden we een gespecialiseerd bureau in dat 
ons behalve medewerkers ook raad en daad leverde. Vooral 
voor ondersteunende disciplines zoals communicatie en 
marketing zijn vacatures nog lastig invulbaar. We merken wel 
dat onze toegenomen zichtbaarheid helpt bij het inzetten 
van ons netwerk. Het mooie aan onze organisatie vind ik 
dat we oog hebben voor het talent dat we al in huis hebben. 
We kijken verder dan alleen het cv en geven mensen de tijd 
en passende ondersteuning om te groeien in een bepaalde 
functie of rol. Sleutelposities en coördinerende rollen vullen 
we graag intern in. We helpen medewerkers ontdekken dat 
een nieuwe rol prima kan passen. Bijna altijd blijkt het een 
goede match! Dat is een voordeel van een organisatie die zo 
in beweging is en buiten de gebaande paden durft te gaan. 
Dan is er ineens veel meer mogelijk.’‘�Als�stichting�dienen�wij� 

de�gezondheidszorg’

Nashwan al Naiemi en Sanne Tempel pleiten voor meer  
‘ondernemerschap’ binnen en buiten de zorg
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Tekst Lara Bijen  /  Fotografie Peter Timmer

H2O: dé duurzame en 
veilige werklocatie van nu 
en de toekomst

‘ De ondernemers en 
medewerkers�zijn�
zeer�betrokken’
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Als je over de A28 rijdt, is H2O niet te missen. Het door drie 
gemeenten ontwikkelde bedrijvenpark (Hattem, Heerde en 
Oldebroek) groeit dan ook in belangstelling. Jankees: ‘Er wordt 
nog veel gebouwd. De gevestigde bedrijven zijn divers. Logistieke 
bedrijven zijn aanwezig, maar ook maak- en handelsbedrijven. 
De diversiteit is mooi en het aantal bedrijven blijft groeien.’

Gezamenlijk onderhouden
Volgens Jankees is één van de bijzondere dingen aan het 
bedrijvenpark de Coöperatieve Vereniging Parkmanagement 
waar alle kaveleigenaren lid van zijn. Hij licht toe: ‘Vanuit deze 
vereniging doen we het groenonderhoud, we zorgen voor een 
eenduidige uitstraling, zwerfvuil wordt opgeruimd en we verzorgen 
de beveiliging en het cameratoezicht. Daarmee borg je dat je 
duurzaam blijft. H2O blijft daardoor een keurig park, waar mensen 
graag werken.’ Het bedrijvenpark is dan ook goed onderhouden 
en er gebeuren vrijwel geen incidenten. Een veilige, mooie 
werkomgeving dus.

Betrokken ondernemers en medewerkers
Mocht er wel iets zijn of voorvallen, dan weten de bedrijven Jankees 
te vinden. ‘Mijn nummer is bij alle bedrijven bekend. De vragen zijn 

divers. Ik kan wel eens een vraag krijgen, zoals ‘de straatverlichting 
gaat vrij laat aan, kunnen we hier wat aan doen?’ Ik schakel dan 
met de mensen die dit voor ons regelen. Daarnaast hebben we 
aandacht voor de veiligheid. Mede omdat er bedrijven zijn met late 
diensten. Dat is geen probleem op dit park. We hebben toezicht en 
goede verlichting. Ook dingen die gerepareerd moeten worden, 
zoals oneffenheden in het wegdek, handel ik af. De ondernemers en 
medewerkers voelen zich zeer betrokken en melden het als er iets 
is. Heel fijn, want samen weet je meer.’

Duurzame locatie
Het park is al een toplocatie en is van plan dit te blijven in de 
toekomst. Ook het stuk duurzaamheid wordt daarom serieus 
aangepakt. Jankees: ‘Veel bedrijven hebben zonnepanelen. In 2021 
hebben we analyse gemaakt: hoeveel energie produceren we en 
hoeveel hebben we nodig? Dat was gelijk. Energieneutraal dus! 
We hebben geen gas op het terrein. Met de bedrijven bespreken 
we wat nog meer kunnen doen op het gebied van energie en 
duurzaamheid. Het realiseren van gezamenlijke oplossingen die we 
kunnen bieden voor de netcongestie op energiegebied is daarbij 
een belangrijk thema, ook omdat er zich meer bedrijven vestigen op 
het terrein.’

Onbewuste werving
Dat het een schoon, veilig en duurzaam park is, is dus aan de 
bedrijven zelf te danken. Jankees: ‘In eerste instantie vinden 
bedrijven dat zelf prettig. Als je dit afpelt, tellen deze aspecten 
natuurlijk mee zodat jouw bedrijf een fijne locatie is om te 
werken. Je merkt dat personeel steeds meer eisen stelt aan een 
werkomgeving. Bedrijven moeten hun best doen om voldoende 
mensen te vinden. Wij dragen daaraan bij, want het ziet er hier 
netjes uit, er is een mooie omgeving en de locatie is goed.  
Daar ben ik als parkmanager trots op.’ 

Ook geeft de parkmanager aan dat medewerkers blij zijn dat ze hier 
in de lunchpauze een rondje kunnen wandelen. ‘Dat draagt gewoon 
bij aan je personeelsbeleid. Dat doen we niet om bedrijven en 
personeel te werven, maar het draagt er onbewust wel aan bij.’ 

Lange termijn 
Met de toekomst zijn ze dus actief bezig. Jankees: ‘Dat moet 
ook. Nu is iedereen trots op de nieuwbouw, ook belangrijk. 
Daarnaast moeten we ook de lange termijn borgen. Samen met 
de coöperatieve vereniging zet ik me daarvoor in. Samen met 
de bedrijven en gemeente blijven we het bedrijvenpark door 
ontwikkelen. Daarom is H2O wat ons betreft de duurzame locatie 
van nu en de toekomst.  \

Bedrijvenpark H2O is dé duurzame locatie voor de toekomst. Daar zet 
parkmanager Jankees Klapwijk zich voor in, samen met de gevestigde 
bedrijven. Door een fijne, nette werkomgeving te bieden voor personeel, 
dragen ze bij aan het behouden van personeel voor de bedrijven op H2O. 

Duurzaamheidstraat 26, 8094 SB Hattemerbroek  /  T   038 20 20 102  /  www.bedrijvenparkh2o.nl
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Anja Brunink, directeur van de financiële dienstverleningsgroep 
binnen Ten Hag, hield nog niet al te lang geleden een raar 
gevoel over aan een sollicitatieprocedure met een potentiële 
medewerker. ‘Ken je die reclamespot van Randstad over de 
andersom-sollicitatie? Daar zie je een groepje werkgevers op een 
rijtje zitten, wachtend in de gang. Zij solliciteren bij een kandidaat. 
De omgekeerde wereld dus. Nou, zo voelde ik me ook een beetje. 
We hadden een functie openstaan, maar er kwam niks op binnen. 
We versoepelden de opleidingseisen, want in ons vak kan je je 
diploma’s ook vanuit je functie behalen. Toen ik eindelijk een 
sollicitante op gesprek kreeg, bleek ze ook nog tal van andere 
aanbiedingen te hebben ontvangen.’

Vergrijzing
Ten Hag heeft dringend behoefte aan verjonging, maar loopt 
tegen muren op. Anja: ‘We hebben een redelijk oud team, ik 
heb zelfs recent nog wat zestigers aangenomen. Niks mis mee 
natuurlijk, in tegendeel. Bij ons heb je ook vaak senioriteit en 
ervaring nodig. We hebben veel bedrijven in de boeken die we van 
a tot z verzekeren en we onderzoeken hun bedrijfsmatige risico’s 
nauwkeurig. Zulk werk heb je niet binnen een jaar onder de knie. 
Maar ik ging toch eens zitten rekenen… Binnen onze financiële 
dienstverlening, dat met 26 fte zo’n derde van Ten Hag beslaat, 
gaan binnen 10 jaar 12 mensen met pensioen, waarvan twee 
zwaargewichten in de komende jaren al. En binnen 20 jaar stopt 
zo’n beetje ons hele personeelsbestand. Ik schrok. Voor onze tak 
is dat echt een probleem. Voor de makelaardij overigens minder. 
Daar zijn de aanwas en interesse nog steeds groot. Zo heeft Saxion 
nog steeds een numerus fixus (loting, red.) op de opleiding.’

Imago
De situatie was duidelijk voor Anja: werk aan de winkel. ‘Ik deed 
een rondje langs wat concullega’s in de regio en het was geen 
verrassing dat ook zij soortgelijke problemen kennen. Ik stelde 
voor er samen werk van te maken. Er was niemand die zei: ‘dat wil 
ik niet’. We concludeerden al snel dat onze personeelsproblemen 
mede hun oorsprong hebben in het imago van ons vak.’

Eén van de eerste stappen van het collectief was het contact 
met Christoph Hinske, onderzoeker bij het lectoraat Business 
Models van Saxion en coördinator van het ‘living lab for 
human flourishing’. Hinske is een autoriteit in zijn vak en een 
veelgevraagd spreker met ervaring binnen veel grote organisaties. 
Anja: ‘Hij hield ons gelijk een spiegel voor en prikkelde ons al snel 
buiten de gebaande paden te denken. Een leuke dynamiek, zijn 
creativiteit bij de wat meer traditionele ondernemers. We werden 
ons ervan bewust dat we ons vak zelf heel sexy vinden, maar dat 
ons imago niet sexy is. Mensen denken nog te vaak dat we een stel 
duffe polisverkopers zijn. Toegegeven, de digitale transformatie 
is in ons vak wel eens lastig, maar als je tegelijkertijd kijkt wat we 
met big data en nieuwe systemen doen… dat is interessant, maar 
nog te onbekend bij het publiek.’

Net zero
De advieskantoren besloten onder begeleiding van Hinske en 
directeur Sander Reinderink een gezamenlijk programma te 
ontwikkelen. Dat bestaat onder meer uit gastcolleges, gezamenlijk 
onderzoek, een aanpak van business casuïstiek en het opzetten 
van een minor. ‘Kortom: we gaan studenten veel meer betrekken 
bij onze vraagstukken, die vaak heel uitdagend en vernieuwend 
zijn’, vertelt Anja. ‘Denk aan ‘net zero’, een hot topic in ons vak.  
Het komt erop neer dat als je je bedrijf niet genoeg verduurzaamt 
en je uitstoot beperkt, je in 2050 niet meer te verzekeren bent.  
Dat betekent nogal iets en daar bereiden we onszelf en onze 
klanten op voor. We proberen er tegelijkertijd ook voor te 

Tekst Jochem Vreeman  /  Fotografie Lars Smook

Ten Hag zoekt samen met 
‘concurrent’ naar nieuw talent

Net als bij veel andere organisaties staan ze ook bij makelaar en financieel dienstverlener Ten Hag wel eens  
voor een raadsel: hoe vinden we de juiste mensen? Het personeelstekort lossen we niet in ons eentje op,  

zo luidde de conclusie al snel. Dit voorjaar zette het kantoor samen met andere toonaangevende assurantiekantoren  
in Oost-Nederland hun handtekening onder een bijzondere samenwerkingsovereenkomst met hogeschool Saxion.  

Sámen gaan ze de problemen te lijf.

‘ Het imago van ons vak  
is�niet�altijd�even�sexy’
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‘�We�betrekken�studenten�
bij�uitdagende�
vraagstukken’

Samenwerkingspartners
Hogeschool Saxion, Licent Groep, Soluna Financieel 
Adviesgroep, Scharenborg bedrijfsverzekeraars, GuHRu 
HR-Consultants, Jannink en Hofsté Univé, Levers ter 
Braak risico adviseurs & Financieel Planners, Eurorisk, 
Koopman Assurantiën, Ten Hag makelaars en financiële 
dienstverleners.

waken dat onze profilering klopt met wie we zijn. Je kan 
wel een vlammend betoog houden over het waarmaken van 
dromen, maar als een student dan binnenkomt en meteen op de 
polisadministratie wordt gedropt, doe je iets niet goed. We zorgen 
voor uitdagende en inspirerende banen, dat beloven we aan onze 
werknemers van de toekomst. We hopen dat deze samenwerking 
een krachtige stap is om studenten te enthousiasmeren en te 
inspireren om aan de slag te gaan in de financiële dienstverlening.’  \

Boulevard 1945 nr. 20, 7511 AE Enschede   /  T 053 850 6070  /  www.tenhag.nl



Luk Dewulf

‘ Door te werken  
vanuit je talent,  
laad je je batterij op’

De Vlaamse pedagoog en auteur Luk Dewulf  
is gespecialiseerd in talent. Volgens hem gaat  
talent om hoe je de dingen doet en welk effect  
dat op je heeft. En dus niet of je ergens in uitblinkt.  
Door te werken vanuit je talent, laad je je batterij  
op. Hij vertelt hoe bedrijven daarmee hun voordeel 
kunnen doen.

Tekst Mirjam van Huet  /  Fotografie eigen archief Luk Dewulf

INN’gesprek
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Talent, wat is dat nou eigenlijk?
‘De meeste mensen denken dat talent 
draait om ‘ergens in uitblinken’, om 
‘excelleren’. Je zou kunnen zeggen 
dat dit de maatschappelijke definitie 
van talent is. Daarbij wordt gedacht 
aan bijvoorbeeld heel goed kunnen 
voetballen of zingen. Dat is alleen niet 
mijn definitie van talent. Ik zie talent 
namelijk als iets inclusiefs; iedereen 
heeft talent. In mijn boeken, maar ook 
in mijn werk als coach, onderscheid ik 
39 talenten. Woordkunstenaar, bezige 
bij, kennisspons, vertrouweling en 
bruggenbouwer bijvoorbeeld. Jij en ik 
zijn beiden woordkunstenaar. We halen 
er voldoening uit om voor dingen exact 
de juiste woorden te vinden. We doen er 
alleen allebei iets anders mee. Ik schrijf 
boeken en jij bent hoofdredacteur van een 
magazine. Dat toepassen van je talent, dat 
noem ik ‘talent in actie’. Dat is waar het op 
de werkvloer om draait. Overigens ga ik 
ervan uit dat ieder mens zo’n 15 van de 
39 talenten heeft. Van het ene talent 
heeft ’ie meer dan van het andere. 
Die combinatie van talenten is dus voor 
ieder mens uniek.’ 

Ieder mens heeft dus  
zo’n vijftien talenten.  
Hoe ontdek je ze?
‘Je herkent talent aan vier dingen. 
Allereerst: het gaat moeiteloos en levert 
je veel voldoening op. Ten tweede lijkt 
het alsof de tijd vliegt, wanneer je bezig 
bent met je talent. Dat noemen we ook 
wel ‘flow’. Je lichaam maakt dopamine 
aan, je hebt focus en tegelijkertijd kom 
je tot rust. Het derde herkenningspunt is 
dat je je batterij oplaadt als je bezig bent 
met je talent. Het kan wel zijn dat je moe 
wordt, maar je krijgt er ook energie van. Ik 
noem dat ook wel ‘hernieuwbare energie’. 
Het vierde en laatste kenmerk is dat je 
authentiek bent, jezelf bent. Je bent niet 

bezig met wat anderen van je denken en 
zelfs niet bezig met jezelf. Het gebeurt 
gewoon. We hebben een online tool 
ontwikkeld, My talent builder. Bedrijven 
als TNO en KLM, maar ook jobcoaches, 
gebruiken het om de talenten van mensen 
in kaart te brengen.’

Wat is het voordeel voor 
bedrijven die inzetten op talent?
‘Allereerst kan iemand die zijn talent volop 
kan inzetten zijn werk goed doen. Dan zit 
iemand in zijn flow, haalt ‘ie voldoening uit 
zijn werk en doet hij zijn werk met plezier. 
Als teams rollen verdelen, doen ze dat 
vaak aan de hand van hun talenten. Een 
verzekeringsmaatschappij waar ik laatst 
was als coach, heeft een heel team dat 
klantcontact verzorgt. Allemaal moeten ze 
klanten bellen. De een vindt het geweldig 
om elke dag een lijst van twintig contacten 
af te werken en die gesprekken af te 
vinken (talent: grenzenverlegger) en de 
ander biedt tijdens zulke gesprekken graag 
een luisterend oor (talent: vertrouweling). 
Als de een nou zo veel mogelijk 
gesprekken houdt en de ander 
de ‘moeilijke’ gesprekken overneemt, 
werken ze beiden vanuit hun talent.’

Wat als je niet doorhebt  
waar je goed in bent?
‘Zelf kwam ik er pas na het behalen van 
mijn middelbareschooldiploma achter 
dat ik wel degelijk iets kon. Op het 
gymnasium voelde dat voor mij namelijk 
niet zo. Ik slaagde met de hakken over de 
sloot voor mijn eindexamens. Ik voelde 
me het kneusje. Al die toppers in mijn klas 
gingen moeilijke studies volgen, zoals 
economie, geneeskunde en rechten. Toen 
ik op de universiteit een studiekeuzetest 
deed, zei de dame die de uitslag met me 
doornam, ‘je bent een dikke ezel dat je 
maar zo weinig doet, want je kunt alle 
richtingen aan deze universiteit aan’. > 

‘ Ieder mens heeft  
zo’n vijftien talenten’
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‘ Als je goed in je vel zit, 
haal je een breder palet 
aan capaciteiten in 
jezelf omhoog’
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Ik had het verstand, maar op de 
middelbare school zag men dat niet in 
mij. Ik was mij ook nog niet bewust van 
mijn drijfveren. Zelf wist ik wel dat er iets 
in me zat, maar ik wist ook niet hoe ik 
daarbij kwam. Er zijn veel jongeren met 
dit probleem. Je moet maar net het geluk 
hebben dat je de talenten hebt die passen 
bij het onderwijs. Aantekeningen maken, 
structureren, plannen. Als je die talenten 
niet hebt, heb je pech.’

Welke talenten ontdekte u 
uiteindelijk bij uzelf?
‘Ik ben een woordkunstenaar, een 
‘uitblinker als ik dat wil’, een buikdenker, 
een trouwe vriend en een ideeënfontein. 
‘Uitblinker als ik dat wil’ betekent dat 
ik ergens helemaal voor kan gaan, maar 
alleen als ik dat echt wil en datgene mijn 
interesse heeft. Dat heb ik bijvoorbeeld 
met het schrijven van mijn boeken 
over talent. Dat ik een buikdenker ben, 
betekent dat ik inspiratie krijg terwijl 
ik aan het vertellen ben. Dit interview 
voorbereiden heeft voor mij dus geen 
toegevoegde waarde; de woorden 
komen zodra ik praat. De ideeënfontein 
uit zich in dat ik linkjes in mijn hoofd 
leg tussen verschillende onderwerpen, 
waardoor nieuwe ideeën ontstaan. Dat 
zijn vaak ideeën waar een ander niet op 
komt. Op de opleiding Pedagogische 
wetenschappen ging er een wereld voor 
me open. Dát paste bij mij. Het gaat over 
leren en psychologie - heel interessant. In 
mijn werk als schrijver en coach kan ik een 
groot deel van mijn talenten inzetten. Die 
twijfel over mezelf heb ik nu totaal niet 
meer en ik ben ontzettend blij dat ik voor 
anderen een verschil kan maken.’

Als coach helpt u anderen 
hun talenten te ontdekken. 
Analyseert u eenieder die u  
voor u heeft, zoals nu  
uw interviewer?
Lachend: ‘Nee, ik ben ‘een uitblinker 
wanneer ik dat wil’ hè. Eén van mijn 
vijftien talenten is ook ‘trouwe vriend’. Dat 
betekent dat ik een kleine, hechte groep 
vrienden heb, met wie ik veel persoonlijke 
dingen bespreek. Maar als ik met hen ben, 
zit ik hen ook niet analyseren. Sterker nog, 
ik denk dat ik van hen niet zomaar al hun 
talenten weet te noemen.’

In uw boek ‘Help! Mijn batterijen 
lopen leeg’ schrijft u dat het 
kiezen voor talent het risico op 
een burn-out vermindert.  
Hoe zit dat?
‘Als je goed in je vel zit, haal je een breder 
palet aan capaciteiten in jezelf omhoog. 
Simpel gezegd: als je telkens achter elkaar 
goede dagen hebt, waarin je vanuit je 
talent werkt en dus je batterij oplaadt, dan 
kun je steeds moeilijkere uitdagingen aan. 
Niet alleen omdat je je lekker voelt, maar 
ook omdat de weg naar je capaciteiten 
dan ‘vrijligt’. Andersom geldt dat als je 
niet vanuit je talent werkt, je je continu 
bewust bent van jezelf, geen voldoening 
uit je werk haalt et cetera, je ‘in je hoofd 
komt te zitten’. Dan neemt je veerkracht 
juist af. Onderzoek heeft aangetoond dat 

organisaties waar veel burn-outs 
zijn, weinig oog hebben voor talent. 
Overigens zijn er ook mensen die helemaal 
in hun talent zitten, maar toch in een 
burn-out terechtkomen. Dat kan dan 
bijvoorbeeld komen door een nieuwe 
leidinggevende, die hem niet ziet zoals ‘ie 
is, of door een tegenslag, zoals heel hard 
werken voor een subsidieaanvraag, maar 
dan aan het eind van de rit de deksel op de 
neus krijgen.’

U bent geregeld in Nederland te 
vinden en ook in Regio Zwolle. 
Wat is uw link met deze regio?
‘Zwolle is de eerste Nederlandse stad 
die als doel heeft onderschreven om 
ieder kind dat in de gemeente wordt 
geboren, te helpen zijn of haar talent 
te ontdekken: ‘Zwolle kiest voor talent’. 
Ik geef in Zwolle trainingen voor onder 
meer basisschoolleerkrachten en 
hogeschooldocenten, die zich daarna 
kindertalentenfluisteraar mogen noemen. 
In ruil daarvoor beloven zij dat ze een 
paar keer per jaar gratis talentgesprekken 
met kinderen of jongeren voeren. Zoals 
werkgevers voor werknemers een 
belangrijke rol hebben in het helpen 
ontdekken van talenten, hebben docenten 
dat voor leerlingen. Inmiddels hebben al 
meer dan 2.500 professionals het bordje 
‘talentenfluisteraar’ op hun deur.’  \

‘ Organisaties met veel burn-outs, 
hebben weinig oog voor talent’
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Tekst en fotografie Zwolse theaters

VAKTOR biedt creatieve 
makers ondersteuning 

Regio Zwolle kent veel creatief talent. Jonge makers die na hun opleiding de eerste stappen zetten in de verdere 
ontwikkeling van hun vakmanschap. Zowel artistiek als zakelijk. En die hierbij, zeker in het begin, ondersteuning kunnen 
gebruiken. Zodat ze als creatieve maker hun talenten ten volle kunnen benutten. Samen met andere makers. Om die 
begeleiding vorm te geven, hebben Hedon Zwolle, Theater de Meenthe in Steenwijk en Zwolse theaters het initiatief 
genomen voor makershuis VAKTOR. Yorick Zwart is sinds juli 2022 artistiek leider van VAKTOR. 

Yorick groeide op in Haarlem en volgde de acteursopleiding aan 
de toneelschool in Arnhem. Hij werd onderdeel van het ensemble 
van het Noord Nederlands Toneel in Groningen. Na zijn actieve 
carrière als acteur richtte Yorick zich op het leidinggeven aan 
gezelschappen. Zo was hij medeoprichter en artistiek leider van 
Theatergroep Nachtgasten en later van Theatergezelschap  
De Stokerij in Schiedam. Daarnaast werkte hij als docent bij ArtEz 
Hogeschool voor de Kunsten en is vanuit die hoedanigheid bekend 
met Regio Zwolle. ‘Toen deze functie op mijn pad kwam, zag ik  
dat alles hierin voor mij samenkwam. Het zakelijke deel met  
onder andere het verbinden met het netwerk in de regio.  
Het beleidsmatige deel met het verder vormgeven van VAKTOR.  
En natuurlijk het begeleiden van makers, waarbij we ons richten  
op de ontwikkeling van hun talenten.’

Onderzoeken en ontdekken
VAKTOR biedt makers van alle disciplines een omgeving waarin  
zij begeleid en ondersteund worden door gespecialiseerde en 
ervaren professionals. Zij worden gekoppeld aan partnerinstellingen 
in de regio en via hen weer aan andere makers, podia, 
programmeurs en ondersteunende diensten op productioneel, 
zakelijk of artistiek vlak. 

Hoe ziet dit er in de praktijk uit? Yorick: ‘Toen ik begon lag er al een 
goed plan, zaak was om daar vorm en inhoud aan te geven. Ik ben 
in gesprek gegaan met makers en van daaruit is het VAK YOU UP!-
traject ontstaan. Een traject waarmee we ze de mogelijkheid geven 
om, gekoppeld aan een instelling, met een klein budget, in drie 
maanden tijd een stap te zetten in hun ontwikkeling.  
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‘Vaktor�is�zelf�net�zo�hard�aan�het�leren,�
ontdekken�en�ontwikkelen’

We zijn gestart met acht makers. Zij hebben een ontwikkelvraag 
geformuleerd: ‘Wat wil ik onderzoeken, wat wil ik ontdekken?’  
Op basis hiervan hebben we ze gekoppeld aan coaches.  
Doel is dat de makers zelf onderzoeken of het creatieve plan  
dat ze hebben, daadwerkelijk kan slagen. Dat ze ontdekken wat  
het is om multidisciplinair te werken, wat hun sterke en zwakke 
punten zijn. Ze krijgen hierdoor veel bagage mee voor de toekomst.  
En het werkt!’ 

De viool spreekt
Een van de makers die heeft deelgenomen aan VAK YOU UP is 
violiste Judith van der Klip. Zij wilde werken aan een voorstelling 
waarin ze het verhaal vertelt over de geschiedenis van haar viool. 
‘Een mooi voorbeeld van het ontdekken van talenten bij jezelf en 
de ander. Om te leren hoe ze op het toneel een verhaal vertelt, 
hebben we Judith gekoppeld aan een acteur, een schrijver en een 
regisseur’, zegt Yorick. ‘Daarbij heeft zij ervaringen opgedaan 
en zaken ingezien over haar eigen makerschap, die eerder nooit 
aan bod gekomen waren. Als violiste is zij erg gericht op verhalen 
vertellen via de muziek. Maar dat is iets totaal anders dan een 
verhaal vertellen als acteur. Door samen te werken met de acteur 
merkte zij dat de manier waarop hij omgaat met teksten, ook 
iets zegt over de manier waarop zij omgaat met muziek. Dat is 
natuurlijk erg interessant, dat je als maker verbanden gaat leggen 
die heel waardevol zijn en waar je altijd iets aan hebt. Inmiddels 
heeft Judith met haar programma al in verschillende theaters in 
Regio Zwolle opgetreden.’ Ook andere makers traden of treden 
op in bijvoorbeeld de Stadsgehoorzaal in Kampen, ’t Voorhuys 
in Emmeloord, de Voorveghter in Hardenberg of Theater de 
Stoomfabriek in Dalfsen.

Passie en talent  
Yorick is enthousiast over de resultaten die zijn bereikt met  
de eerste groep makers, maar ziet punten voor verbetering.  
‘We zijn zelf net zo hard aan het leren, ontdekken en ontwikkelen. 
We gaan de volgende groep makers bijvoorbeeld veel vaker bij 
elkaar brengen dan we bij de eerste groep gedaan hebben.  
Om zo meer gebruik te maken van de gezamenlijkheid. Zodat de 
deelnemers horen en zien dat anderen tegen dezelfde problemen 
aan lopen, dezelfde vragen hebben en dat je makkelijk bij elkaar aan 

kunt kloppen voor hulp. Waarbij we nog meer kennis ophalen en 
delen. Want uiteindelijk gaat het om talentontwikkeling.’

Hier kom ik vandaan 
Binnenkort start de tweede groep makers met het VAK YOU UP-
traject. Wat wil Yorick bereiken met VAKTOR? ‘Het zou mooi zijn als 
de continuïteit voor de langere termijn gegarandeerd is’, zegt hij. 
‘En verder dat onze inspanningen leiden tot de ontwikkeling van een 
community, een groep makers hier in deze regio, die elkaar weten 
te vinden en samenwerken. Die delen dat ze hier vandaan komen, 
dat ze hier hun netwerk hebben. Waarmee creatief talent behouden 
blijft voor de regio. Dat sluit ook aan bij de doelstellingen van de 
initiatiefnemers. Zij maken het mogelijk voor VAKTOR om samen 
met jonge makers aan de slag te gaan, en zo dus eigen aanbod te 
ontwikkelen. Niet alleen maar programmeren wat je overal in het 
land kunt zien, maar zorgen voor eigenheid. Dat een maker uit de 
regio komt met een nieuwe, experimentele voorstelling, waarvan 
het publiek denkt: ik wil zien wat diegene te vertellen heeft.’  \

‘��Makers�krijgen�bagage�mee� 
voor�de�toekomst’

www.vaktor.nl



Arjan Kleizen is sociaal ondernemer en directeur/eigenaar van MSG en Miles: dé groene online koeriersdienst. Miles combineert koeriers en klanten met elkaar zodat koeriers-
ritten  door heel Nederland efficiënter en dus groener gereden worden. Het doel? Het aantal lege kilometers met 50 procent verminderen. Meer weten? www.miles.delivery

Arjan Kleizen

Talent vinden 
of�behouden…�
Hoe�lastig�is�het?

Ook in mijn studententijd zag ik velen vertrekken naar buiten de 
regio. De studie die ze zochten, was hier niet te vinden of ze wilden 
gewoon weg. Op zoek naar avontuur. Die drang houden we met 
zijn allen echt niet tegen en inmiddels (heel wat jaartjes en grijze 
haren verder) heb ik een deel zien terugkeren. Bijvoorbeeld omdat 
ze kinderen hebben gekregen en ze die liever in deze omgeving 
zien opgroeien. Of omdat de kinderen uit huis zijn en ze het zelf 
wat rustiger aan willen doen en in een groenere omgeving willen 
genieten van de volgende fase van hun leven. Maar toch kiezen 
ook studenten nu regelmatig voor deze regio. Ik las onlangs dat 
het aantal studenten dat vertrekt zeer beperkt is. Omdat we hier 
inmiddels ook voldoende – uitdagende – studies en banen hebben 
voor hoger opgeleiden en je hier een relatief betere kans hebt om 
een starterswoning te vinden. Een mooie basis. 

Voor de individuele ondernemer ligt dat toch wel anders. 
Jongeren hebben alle keus en kunnen zo weer ergens anders 
terecht. Die verstandshouding is in de afgelopen jaren echt 
veranderd, waardoor je medewerker eerder geneigd is om het 
bijltje erbij neer te gooien. Op naar de volgende. 

Het gevolg? Nauwelijks nog voldoende structureel personeel voor 
bijvoorbeeld de horeca, maar ook in onze branche: de logistiek. 
We kunnen blijven werven tot we een ons wegen, maar dan blijft 
de focus ook op continu die nieuwe aanwas. Voor de lange termijn 
is het verstandiger om breder te kijken naar de uitdaging: het 
minimaliseren van de uitstroom. Door simpelweg een goede en 
aantrekkelijke werkgever te zijn. Tuurlijk, met een leuk feestje 
hier en vers fruit in de kantine daar. Maar ook door je flexibel op 
te stellen qua werktijden en de mogelijkheid tot thuiswerken. 
Of iemand even extra in het zonnetje zetten (bij MSG noemen we 
dat de ‘kwartaaltopper’) en te bedanken voor zijn of haar inzet. 

En in de zoektocht naar nieuw personeel: laten we verder kijken 
dan die vijver waarin iedereen zit te vissen. Zoek niet het schaap 
met de vijf poten, maar kijk ook naar het schaap met de drie poten 
die heel graag wil en die met wat extra inspanning een zeer loyale 
medewerker is. Uit eigen ervaring weet ik: dat zijn de fijnste mensen 
om mee te werken. Eigenlijk zouden we dus allemaal sociale 
werkgevers moeten worden, ieder op onze eigen manier. Want er 
staan nog (te) veel mensen aan de zijlijn te wachten op die kans.  \

Passend personeel vinden. Het staat bij menig overheid en ondernemer momenteel hoog op 
de agenda. Want hoe zorgen we er met elkaar voor dat we jongeren in de regio behouden, 
terwijl het spannende westen lonkt? En hoe zorgt de individuele ondernemer ervoor dat hij 
degene is die door dat ene talent wordt gekozen als werkgever? 
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Miskend talent

In de huidige tijd scoren ‘opleiden’ en ‘een leven lang ontwikkelen’ 
hoog in trefwoorden op het internet. Bedrijven en organisaties 
doen hun best om talent in te lijven en te behouden en er is vaak 
meer werk dan personeel, dus deze trend zet door. Positief is het 
daarom dat er steeds meer wordt gewerkt aan een zogenaamde 
leercultuur om dit alles ook goed in te bedden en omdat we in de 
toekomst meer met minder mensen moeten doen, is dit geen luxe.

Iedereen heeft een talent, maar toptalent onderscheidt zich 
doordat het ander talent op sleeptouw kan nemen en het team er 
omheen een klasse hoger kan laten functioneren. Naar mijn mening 
zoekt toptalent altijd ruimte en vrijheid en zorgt het dat het zelf 
voldoende vlieguren maakt om zich te ontwikkelen. Het eerste is 
iets waar organisaties in kunnen voorzien, bijvoorbeeld door het 
reduceren van bureaucratie, het tweede is iets waar de persoon zelf 
vooral verantwoordelijk voor is. 

Beide vragen echter aandacht wat mij betreft: organisaties met 
veel bureaucratie die graag toptalent willen werven moeten zich 
de vraag stellen of ze daar wel aan toe zijn en zij die zichzelf als 
toptalent kwalificeren moeten zich afvragen of ze voldoende 
inspanning leveren om de kwalificatie ook over een paar jaar nog te 
hebben. De topsport geeft goede voorbeelden voor dat laatste.
Terecht wordt er steeds meer gesproken over dat werk de optelsom 
van betaald én onbetaald werk is en worden onbezoldigde 
zorgtaken, vrijwilligerswerk en inspanningen voor verenigingen als 

maatschappelijke waarde erkend. Voor jonge mensen die net hun 
opleiding hebben afgerond is het deel onbetaald echter vaak klein 
en lijkt, wanneer in loondienst, maximaal vier dagen werken de norm 
te zijn om meer te genieten van wat het leven zoal te bieden heeft. 
Consequentie hiervan is echter wel dat er minder vlieguren worden 
gemaakt en dat het deel toptalent in loondienst aan het slinken is. 

Gelukkig staat daartegenover dat jongeren steeds vaker en jonger 
voor het ondernemerschap kiezen: het aantal jonge ondernemers 
is de afgelopen vijf jaar verdrievoudigd. Een ondernemer zal 
zich moeten ontwikkelen en hard werken om minimaal bij te 
blijven in de markt. Is daarmee elke ondernemer een toptalent? 
Waarschijnlijk niet en voor sommigen zal het ondernemerschap 
zelfs niet de beste vorm voor inkomensverwerving betekenen 
en past loondienst beter. Het is echter wel een goede leerschool 
voor eigen verantwoordelijkheid en zelfinzicht.

Het miskend talent waarmee ik mijn column begon, zou in de 
huidige tijd waarschijnlijk miskend toptalent moeten worden 
genoemd om het dezelfde betekenis en lading te geven als in 
de jaren tachtig. Taalinflatie is van alle tijden en op zich geen punt, 
maar ik hoop dat met iedereen tot een talent te betitelen niet de 
prikkel tot ontwikkeling wordt weggenomen, net als het besef dat 
hard werken nodig is voor succes.

Ik wens iedereen succes! \

In mijn jonge jaren, de jaren tachtig, was één van mijn favoriete tv-items het door  
Maarten Spanjer komisch vertolkte typetje ‘miskend talent’. Een voetballer die in zijn eentje 
door het bos dribbelde en ervan overtuigd was dat alle profclubs het bij het verkeerde 
eind hadden door hem niet in te lijven. In het echte leven maakte Maarten Spanjer faam als 
journalist terwijl hij ook een behoorlijk voetballer was, één seizoen betaald voetbal, waarbij 
mijn vermoeden is dat zijn talent meer bij het eerste lag en zijn passie meer bij het laatste. 

Laurens de Lange

Laurens de Lange: voorzitter VNO-NCW Regio Zwolle
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Tekst Jochem Vreeman  /  Fotografie EEGA Groep

Werkgelukkig zijn:  
wie wil dat nou niet?

De EEGA Groep maakt werk van werkgeluk. Het wordt de hoofdmoot van de jaarlijkse themadag.  
Een werknemer die (werk)gelukkig is, is productiever, creatiever en gemotiveerder.  

Maar wat is werkgeluk precies? En wat is ervoor nodig om je werkgeluk te vergroten?  
Manager Paula Paus gaat namens de EEGA Groep en dochteronderneming Mens & Zo in op dit thema.

Van re-integratietrajecten tot assessments, Mens & Zo biedt een 
helpende hand bij de zoektocht naar een geschikte werkplek én 
naar werkgeluk. Mens & Zo wil mensen weer met plezier laten 
deelnemen aan de samenleving. Zelf is Paula de laatste tijd ook 
gefascineerd door werkgeluk. 

‘Ik luisterde recent een podcast waarin een expert vertelde over 
een onderzoek naar de werktevredenheid van medewerkers. 
Bij een bepaald bedrijf waren de scores goed, gemiddeld een 
8. Maar diezelfde mensen werd ook gevraagd of ze zich in de 
desbetreffende week wel eens ongelukkig hadden gevoeld in 

Over Paula 
Paula heeft gaandeweg haar eigen loopbaan werkgeluk 
ook steeds meer centraal gesteld. Ze werd in 2014 via 
een re-integratietraject aangenomen als loopbaancoach 
bij Mens & Zo. ‘Ik werkte daarvoor een jaar of drie bij 
de gemeente Almelo en Werkplein Almelo’, vertelt 
ze. ‘Ik was accountmanager en hield me bezig met re-
integratietrajecten. Er kwam een reorganisatie en ik haalde 
geen voldoening meer uit mijn werk. Ik mocht mijn eigen 
re-integratietraject vormgeven en ben van alles gaan doen. 
Vrijwilligerswerk, netwerken, oriënteren, en uiteindelijk 
voorzichtig solliciteren. Bij Mens & Zo kreeg ik een 
proefplaatsing als loopbaancoach en ik ben hier nooit meer 
weg gegaan. Mijn interesse om mensen te matchen op wat ze 
leuk vinden, is weer volop aangewakkerd. Bovendien heb ik 
sinds dit jaar de stap naar het management gemaakt. Ik mag 
me ook bezighouden met de ontwikkeling en coaching van 
ons eigen team en dat verhoogt mijn eigen werkgeluk op een 
nieuwe manier.’
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hun werk. Veel van hen zeiden ‘ja’. De scheidslijn is soms dun en 
het gaat er vooral om wat je zelf nodig hebt, maar ook over dat 
werkgeluk een verantwoordelijkheid van jou als werknemer is. Je 
hebt tegenwoordig de vrijheid om te kiezen en om te veranderen, 
doe dat dan ook.’

Generaties 
Paula vervolgt: ‘Kijk, toen onze ouders vroeger gingen werken, 
waren ze alleen bezig met hun boterham verdienen. Die generatie 
deed vooral wat ze moesten doen. Dat was van acht tot vijf 
productief en functioneel zijn. Er was weinig ruimte voor persoonlijk 
welzijn. We leven inmiddels in een andere wereld, waarin je zelf 
meer ruimte kan scheppen voor wat jij belangrijk vindt. Dat willen 
we uitdragen binnen de EEGA Groep. Je ziet zeker ook bij de jongste 
generatie dat zij een baan zoeken die bijdraagt aan hun persoonlijke 
overtuigingen en waarden. Die zijn steeds vaker maatschappelijk 
gericht en minder commercieel gedreven. Ze willen iets betekenen 
voor de samenleving, er zijn voor een ander. Heb je dat gevoel, dan 
verhoog je automatisch je werkgeluk.’

Werkgeluk betekent volgens Paula niet dat je je de hele dag 
dansend en zingend over de werkvloer moet bewegen. ‘Thuis ben 
je ook niet de hele dag euforisch. Werkgeluk begint vooral met 
inzicht in wat je nodig hebt als werkzoekende. Wat heb ik nodig om 
lekker te kunnen werken en waar vind ik dat? Dat is geven en nemen 
tussen werkgever en werknemer. Als wij binnen Mens & Zo een 
match maken, sleutelen we al een beetje aan dat werkgeluk door 

de dialoog erover te openen. We proberen teams te vormen waarin 
iedereen op zijn of haar eigen manier waardevol is voor het bedrijf 
én voor de samenleving.’

Themadag
De jaarlijks terugkerende en gratis toegankelijke themadag van 
de EEGA Groep is inmiddels terug op de agenda. Vóór corona was 
het steevast een succesvol concept, waar honderden bezoekers 
met elkaar in gesprek gingen over een centraal onderwerp. Paula: 
‘Die dag is niet zozeer gekoppeld aan onze bedrijfsvoering. Het is 
vooral bedoeld voor partners en geïnteresseerden om inspiratie 
op te doen. Op de themadag in november willen we werkgeluk 
toegankelijk en inzichtelijk maken voor iedereen en daarover de 
discussie aangaan. Wat kunnen ondernemers bijvoorbeeld doen om 
hun mensen gelukkiger te maken? We organiseren een talkshow 
en inspiratiesessies, op een bijzondere locatie, de Gasfabriek in 
Deventer. Geïnteresseerden kunnen zich bij ons melden!’ 

Meer info: www.eegathemadag.nl  \

Over Mens & Zo 
Mens & Zo begeleidt en coacht werkgevers, werknemers en 
werkzoekenden actief bij outplacement-, re-integratie- en 
loopbaantrajecten en verzuimpreventie. Ook biedt Mens & 
Zo re-integratiediensten voor gemeenten en UWV, zoals de 
programma’s ‘Modulaire Dienstverlening’, ‘Werkfit maken’ en 
‘Naar werk’. De experts van Mens & Zo bieden maatwerk aan 
iedereen die begeleiding nodig heeft bij de zoektocht naar 
duurzame en passende arbeid. Mens & Zo begon in Twente, 
maar breidde flink uit. Mens & Zo is één van de bedrijven 
binnen de EEGA Groep en is in het bezit van het Blik op Werk 
Keurmerk.

Een eerdere editie van de EEGA Groep-themadag



Regio Zwolle houdt 
logistiek talent aan boord

Regio Zwolle is met onder meer Port of Zwolle een 
trekpleister voor zeevaart- en ander logistiek talent.  
Met verschillende initiatieven voor het werven 
en scholen van mensen versterkt de regio die 
aantrekkingskracht. Paul Veld (aanjager Sectortafel 
Transport en Logistiek van Upgrade jezelf Regio Zwolle) 
en Marcel Roelofs (onderwijsmanager bij STC Group, 
de onderwijs- en kennisinstelling voor scheepvaart, 
transport en havenindustrie) vertellen erover.

‘De havens in Zwolle, Kampen en Meppel hebben 
aantrekkingskracht op potentiële studenten van het Scheepvaart 
en Transport College (STC Group)’, vertelt Marcel. ‘Zeker als de 
Kornwerderzandsluis straks open is en nog grotere schepen de drie 
havens aandoen’, verwacht hij. Op ‘zijn’ opleiding worden mensen 
met passie voor transport opgeleid tot onder meer de functies van 
machinist, matroos of stuurman. Marcel: ‘Bij de zeevaartstudenten 
hebben we momenteel 20 procent extra instroom. Dat komt onder 
meer door de toenemende bekendheid van Port of Zwolle.’

Jongeren enthousiasmeren
De opleiding steekt ook tijd en energie in het bekender maken van 
de maritieme sector. ‘We bieden een BBL-traject in de binnenvaart 
voor bijvoorbeeld jongeren die het voortgezet onderwijs zonder 
diploma hebben verlaten, voor statushouders en voor jongeren 
die mbo-niveau 1 hebben afgrond. Die gaan in de binnenvaart aan 

Tekst Mirjam van Huet  /  Fotografie Peter Timmer

Paul Veld
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het werk en combineren werken aan boord met een aantal weken 
school in het jaar’, zegt Marcel. 

Ook jongeren die nog op de middelbare school zitten, worden  
door STC Group enthousiast gemaakt voor werken op en rond  
het water. Zo is er het STO-keuzevakproject ‘Werken en leven  
aan boord’ waarbij je ook meevaart op het opleidingsschip en  
aan boord verblijft om daar verschillende taken uit te voeren. 
‘Touwen splitsen en knopen, navigeren, maar ook schilderen of 
koken. Zo ontdekken de deelnemers of zij in deze branche aan de 
slag willen’, zegt Marcel. ‘We hebben zelfs een groep leerlingen 
gehad die afstudeerde in de dienstverlening en wilde kijken 
of ze interesse in logistiek hadden. Die twee sectoren kunnen 
samenkomen. Bijvoorbeeld in de passagiersvaart.’

Ab initio
Wie zich aanmeldt voor dit traject, valt met zijn neus in de boter. 
Het spiksplinternieuwe opleidingsschip ‘Ab initio’ is de plek waar 
het gebeurt. ‘Het is voorzien van slaapkamers, badkamers, een 
leslokaal, een keuken en alle andere faciliteiten die bijdragen aan 
een prettig verblijf aan boord’, zegt Marcel. ‘Bovendien is het schip 
een sterk staaltje techniek. Het is uitgerust met allerlei sensoren, 
een elektromotor, waterstofgenerator en zonnepanelen. Het is zelfs 
voorbereid op autonoom varen.’

Initiatieven voor professionals
Ook vanuit Sectortafel Transport en Logistiek lopen diverse 
initiatieven om talent voor deze sector te enthousiasmeren en 
behouden. ‘Er zijn meerdere initiatieven opgezet, onder andere  
met subsidie vanuit het Ontwikkelfonds van Regio Zwolle’, zegt 
Paul. Het programma Young Professional Netwerk Logistics Regio 
Zwolle is voor professionals tot 35 jaar die al in de logistiek werken 
en een brede interesse hebben in ontwikkelingen binnen de sector.  
Deze groep, die momenteel zo’n 20 leden telt, komt 4 keer per  
jaar bij elkaar. Paul: ‘Samen nemen ze een kijkje bij bedrijven in de 
sector en bespreken ze voor de sector relevante thema’s als een 
leven lang ontwikkelen of digitalisering.’

Op de Dag van de Logistieke arbeidsmarkt, in het Logistics Lab 
van Deltion College, komen professionals vanuit de drie O’s 
(ondernemers, onderwijs en overheid) bij elkaar. Er zijn onder  
meer kennissessies, workshops en een banenmarkt. Later op de  
dag is er voor geïnteresseerden een banenmarkt. 

Het voorschakeltraject Logistiek Medewerker ten slotte is een 
initiatief voor mensen die ‘aan de zijlijn staan’ en in de logistiek 
aan de slag willen. Het is kosteloos voor de deelnemers en wordt 
gefinancierd vanuit Upgrade jezelf Regio Zwolle in combinatie  
met een bijdrage vanuit het bedrijfsleven (cofinanciering).  
‘Dit programma is ontwikkeld door Deltion College in samenwerking 

met het WerkgeversServicepunt. Twaalf weken lang gaat een 
kandidaat drie dagen in de week aan de slag bij een werkgever, in 
diverse logistieke functies. Daarnaast is er wekelijks een dag school. 
Na deze twaalf weken is de deelnemer gecertificeerd’, legt Paul uit. 
‘Het programma is een succes; veel deelnemers blijven werken bij 
de betreffende werkgever.’  \

‘ Deze baan had ik op mijn leeftijd  
niet meer verwacht’ 

Henk ten Klooster kreeg een baan na voorschakeltraject 
van twaalf weken. ‘Ik was vrachtwagenchauffeur en reed 
binnenlandse ritten, totdat ik ruim vier jaar geleden door 
nierfalen thuis kwam te zitten. Nadat ik een donornier had 
gekregen, kon en wilde ik weer aan de slag, maar de lange 
werkdagen die ik als vrachtwagenchauffeur had, waren 
geen optie meer. Een arbeidsdeskundige van het UWV 
vertelde me over het voorschakeltraject. Ik zei ‘ja’ en heb 
toen stagelopen als orderpicker en ik heb met de reachtruck 
gewerkt. Die praktijkervaring heeft me een certificaat en 
vervolgens een baan opgeleverd. Nu werk ik bij Malanico, 
een groothandel in diervoeding, in het magazijn. Sinds mei 
heb ik een vast contract, voor onbepaalde tijd. Dat had ik met 
mijn ziektegeschiedenis en mijn leeftijd van zestig jaar eerlijk 
gezegd niet meer verwacht. Dankzij het certificaat dat ik met 
het voorschakeltraject heb gehaald, kreeg ik meer opties om 
aan het werk te gaan.’ 

Lübeckplein 2, 8017 JZ Zwolle  /  www.portofzwolle.nl
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Marcel Roelofs

Talentontwikkeling
Als we kijken naar ‘talentontwikkeling’ of ‘talentmanagement’,  
raakt dat niet alleen de hr-dimensie van de organisatie, maar zeker 
ook de business zelf. Want als je een omgeving weet te creëren 
waar medewerkers hun talenten ontdekken en ook daadwerkelijk 
kwijt kunnen, dan vertaalt dat zich direct in ‘performance’. Een 
omgeving waarin medewerkers zichzelf continu ontwikkelen 
en nieuwe vaardigheden leren, draagt bij aan het behouden 
en aantrekken van personeel. ELLLA helpt bedrijven, middels 
verschillende leiderschapsprogramma’s, talentprogramma’s en het 
opzetten van interne academies, zo’n omgeving te creëren.

Great place to work
‘Great place to work’ is een term die verwijst naar bedrijven die 
erin slagen om een werkomgeving te creëren waarin medewerkers 
zich gewaardeerd en betrokken voelen. Deze indicatoren hangen 
samen met betere bedrijfsprestaties en behoud van werknemers. 
Bedrijven die als een ‘great place to work’ worden beschouwd, 
hebben vaak effectieve leiderschaps- en communicatiestijlen, een 
focus op continu verbeteren en ontwikkelen van medewerkers, en 
een cultuur van samenwerking en respect. Het streven naar het 
worden van een ‘great place to work’ is een belangrijk doel voor 
veel bedrijven, omdat het kan bijdragen aan groei en succes op 
lange termijn. 

Talent behouden
De huidige arbeidsmarkt met een lage werkloosheid en een 
groeiende vraag naar goede (vakbekwame) werknemers, maakt het 
voor bedrijven extra uitdagend om talent te vinden en te behouden. 
Door medewerkers de mogelijkheid te bieden om te groeien en zich 
te ontwikkelen, kunnen bedrijven een cultuur en omgeving creëren 
waarin medewerkers zich gewaardeerd en betrokken voelen. 
Medewerkers die de mogelijkheid hebben om zich te ontwikkelen, 
hun vaardigheden te verbeteren en binnen de organisatie nieuwe 
uitdagingen aan te gaan, zijn minder snel geneigd om elders werk  
te zoeken.

Hoe pak je talentontwikkeling aan?
Wie wil dat nou niet, een aantrekkelijke werkgever zijn? Maar hoe 
pak je zoiets aan? Hoe word je die aantrekkelijke werkgever waar 
men wil komen werken én waar men wil blijven werken? Hoe houd 
je focus op continue ontwikkeling van je mensen?

ELLLA helpt organisaties met het ontdekken, ontplooien en 
inzetten van talent. Hiervoor bieden we (maatwerk)trajecten op 
het gebied van leiderschap, talentontwikkeling en persoonlijk 
leiderschap. Daarnaast bouwen we academies (ook wel leerhuizen), 
zodat leren en ontwikkelen ingezet wordt om de organisatiedoelen 
te realiseren.

Maak werk van 
talentontwikkeling
Het vinden en boeien van talentvolle medewerkers is voor veel organisaties  
een belangrijk speerpunt, maar hoe doe je dat op een goede manier?

‘�Beat�Your�(Kruit)Boss’� 
Het talentprogramma vanuit School of Kruitbosch, Zwolle

Tekst ELLLA  /  Fotografie Peter Timmer

Karin Raaijmakers en Arjan Gosker 
(directie ELLLA)

‘Ik,�jij�én�wij�Vadain’
Het ontwikkelprogramma van Vadain, Genemuiden
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Leiderschap 
Als we kijken naar organisaties en talentontwikkeling, dan zien we 
dat leidinggevenden een cruciale rol spelen in het creëren van een 
‘great place to work’. Als leider schep je de voorwaarden (voor je 
team) waardoor het behalen van de doelen mogelijk wordt. Je zorgt 
voor spelers op de juiste plek. Je weet ook waar jouw kracht en je 
beperkingen liggen. Je ziet wat nodig is en bent in staat collectieve 
intelligentie en leiderschap (bij anderen) aan te boren, soms juist 
door een stapje opzij te doen.

Lerende organisatie
Als de ontwikkelmogelijkheden voor medewerkers helder zijn,  
dit gefaciliteerd wordt vanuit de organisatie en de leiders  
vervullen de gewenste rol, kun je komen tot een ‘lerende 
organisatie’. Een organisatie die in staat is om wendbaar te zijn,  
aan te sluiten bij wat de veranderende omgeving vraagt. Daar is 
leren en ontwikkelen, elkaar feedback geven en het ‘goede gesprek’  
voeren onderdeel van het werk. Je komt dan tot een cultuur waar 
men zich veilig en gewaardeerd voelt. Een plek waar je gezien 
wordt, waar je geholpen wordt om op de juiste plek te komen,  
zodat je (met elkaar) meer bereikt. 

Om inzicht te krijgen in jezelf, zetten wij in onze programma’s 
regelmatig de TMA-methode in (Talent- en Motivatie-analyse). 
Dit instrument brengt persoonlijke talenten en drijfveren in 
beeld, vergroot het zelfinzicht en geeft begrip en herkenning van 
gedragspatronen. Daarnaast biedt deze methode ook tools voor 
teams, managers en hr. Zo genereert het bijvoorbeeld interessante 
data voor hr-analytics.

Organisatiedoelen 
Het is win-win, je zorgt door talentontwikkeling voor tevreden 
medewerkers én je bent beter in staat de doelen te bereiken.  
Dat laatste staat wat ons betreft ook altijd (mede) centraal.  
Door middel van effectieve communicatie en samenwerking,  
kun je medewerkers (en leiders) stimuleren en faciliteren om zich  
in te zetten voor de organisatiedoelen. Je helpt ze begrijpen hoe 
hun talenten kunnen bijdragen aan het succes van het bedrijf.  
Het bieden van kansen voor professionele én persoonlijke 
ontwikkeling helpt hen om vaardigheden en talenten te 
ontwikkelen en deze proactief in te zetten. 

Tot slot
Wil jij ook aan de slag om een ‘great place to work’ te worden die 
aantrekkelijk is voor (nieuw) talent? Neem contact met ons op,  
wij delen graag hoe we dit binnen andere organisaties aanpakken 
en we bespreken graag de mogelijkheden. #groeiendoortedelen  \

‘�It’s�all�round�your�talent’�
Het talentprogramma van de Heuver Academy, Hardenberg

‘�Together�we�create� 
(y)our�future’

Het ontwikkelprogramma van LBS Conveyor Belts, Emmen

Emmawijk 8, 8011 CM Zwolle  /  T 085 200 7578   /  www.ellla.nl

Groepsfoto Young Potential programma regio Zwolle 2022 – 2023
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Chocoladebezorgd is een webshop waar je chocoladecadeaus  
vindt voor ieder moment, zowel voor de particuliere consument  
als voor bedrijven. 

Het snelst groeiende bedrijf van Nederland
Eigenaar Jan-Jaap Plaizier (34 jaar) bedacht in 2015 
Chocoladebezorgd. Wat startte als een passie en leuk idee,  
werd in 2022 uitgeroepen tot ‘Snelst groeiende bedrijf van 
Nederland’, door het Financieel Dagblad. In 8 jaar tijd maakte  
het bedrijf een enorme groei door, zowel in cijfers als in omvang. 
Met een jong en enthousiast team verovert Chocoladebezorgd  
het hart van menig chocoladeliefhebber.

Handgemaakt met liefde
De vakkundige en creatieve chocolatiers van Chocoladebezorgd 
maken alle chocoladecreaties met de hand en van eerlijke Belgische 
Callebaut chocolade. Bij het samenstellen van de unieke smaken, 
gebruiken zij enkel de beste en verse ingrediënten. 

Als productontwikkelaar en leidinggevende van het chocolatier-
team, heeft Serena een behoorlijke vinger in de pap als het gaat 
om de kwaliteit, smaak en uitstraling van de producten. ‘Een mooie 
verantwoordelijkheid én uitdaging’, aldus de jonge chocolatier.

Een passie voor patisserie
Als klein meisje was Serena al dol op alles wat met bakken te maken 
had. Toen ze ouder werd en haar bakkersopleiding afrondde, 
ging Serena aan de slag als chocolatier bij Chocoladebezorgd 
in Hoogeveen. Hier kreeg ze de mogelijkheid om de 
patisserieopleiding te volgen.

Die kans greep Serena met beide handen aan en dat pakte goed uit: 
via de opleiding mocht ze meedoen aan de vakwedstrijd ‘Patissier’ 
van Skills Heroes. Na een spannende kwalificatiewedstrijd, 
ging Serena er met de winst vandoor en mocht ze Nederland 
vertegenwoordigen tijdens de WorldSkills competitie in 
Zwitserland. Daar sleepte ze de negende plek in de wacht.

Een talentvolle toekomst
En daar houdt het niet op, wat Serena betreft: ‘Nog steeds stop ik 
veel vrije tijd in het ontwikkelen van mijn talent. Ik heb goed contact 
met mijn trainer die mij begeleidde tijdens de skillswedstrijden,  
we spreken regelmatig af om samen te oefenen. Op dit moment 
werk ik toe naar weer een nieuwe patisseriewedstrijd.’ Gelukkig 
denkt haar werkgever met haar mee, iets waar Serena erg dankbaar 
voor is: ‘Jan-Jaap geeft me niet alleen de tijd en ruimte, maar denkt 
ook mee in mijn ambities’.  \

Je talent ontwikkelen 
in een jong, dynamisch en 

snelgroeiend bedrijf
Ontdekken dat je een talent hebt en dat talent 
vervolgens volledig kunnen ontplooien bij je werkgever; 
dat geluk heeft chocolatier Serena van Breukelen  
(22 jaar). Inmiddels werkt ze 3 jaar bij chocoladewebshop 
Chocoladebezorgd, waar ze haar creativiteit en liefde 
voor patisserie volledig kwijt kan.

A.G. Bellstraat 27A, 7903AD Hoogeveen  /  T 0528 522132   /  www.chocoladebezorgd.nl

Tekst Lianne Schoemaker  /  Fotografie Kristina Baskevich
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Hollewandsweg 17, 8014 BE Zwolle  /  T 038  4687 600    /  www.hetzand.nl 

Tekst en fotografie Zorgspectrum Het Zand

Steentje bijdragen
Op onze zorglocaties bieden we verschillende vormen van werk. 
Ook steken cliënten hun handen uit de mouwen bij externe 
bedrijven en organisaties. Dat kan van alles zijn:

•  Groene activiteiten
•  Sorteer- en inpakwerk
•  Creatieve werkzaamheden
•  Textielverzorging
•  Horeca

Hoe fijn om een maatschappelijke bijdrage te kunnen leveren, 
structuur aan de dag te geven en een zinvolle dag te ervaren.  
Dat biedt perspectief!

Werk op maat  
Ieder mens heeft behoefte aan een zinvolle dag. Maar wat is zinvol? 
Dat is voor iedereen anders. Vandaar dat wij per cliënt kijken naar 
de wensen en mogelijkheden. Samen gaan we op zoek naar werk op 
maat. Wilt u maatschappelijk verantwoord ondernemen en bent 
u op zoek naar talent? Neem contact op met dagbestedingscoach 
Melissa ten Brinke: m.tenbrinke@hetzand.nl, 06 – 835 270 39. \

Werken met talent!  

Wat maakt jouw dag zinvol?
Vanuit daadkracht te werk gaan. Dat is hoe we bij Zorgspectrum Het Zand onze bewoners een dag van  
betekenis geven. Talent blijven zien en kijken naar de mogelijkheden. Wat kan er wél? Voor jonge mensen met 
niet-aangeboren hersenletsel heeft het wegvallen van werk vaak een enorme impact op de kwaliteit van leven. 
Met arbeidsmatige dagbesteding creëren we een win-winsituatie: cliënten hebben een zinvolle dag en bedrijven 
leveren een waardevolle bijdrage aan de samenleving.
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Maandenlange voorpret 
In januari kunnen cliënten zich aanmelden, kort daarna volgen 
Talentendagen op drie locaties. Hier ontmoeten deelnemers 
en festivalorganisatie elkaar en worden de acts voor het eerst 
uitgevoerd. In april en mei repeteren cliënten, liveband (inclusief 
achtergrondzangeressen en blazers) en begeleidende artiesten met 
elkaar. Om de voorpret compleet te maken, mogen cliënten begin 
mei een optreed-outfit uitzoeken bij kostuumhuis Kalf en zijn op de 
festivaldag professionele visagisten aanwezig.

Licht uit, spot aan
Het festival begint met een gratis toegankelijk voorprogramma op 
het buitenterrein. In de foyer treedt Frions theatergroep Musica

op. Om 15.00 uur begint de spetterende show in de Mateboerzaal. 
Boudewijn Koops en Alex Nijhof verzorgen - zoals alleen zij dat 
kunnen - de presentatie. Er wordt gezongen, gitaar gespeeld, 
gedrumd, gerapt en gepresenteerd. Alles kan en alles mag.

Nieuwe gezichten
Het aantal aanmeldingen stijgt elk jaar. En dat betekent nieuwe 
gezichten, waaronder de Zwolse Mi-Won (26). Tijdens de 
Talentendag werd haar gevraagd wat ze ging zingen. Daarop 
antwoordde ze verlegen dat ze dat niet zo goed wist. Vervolgens 
bezorgde ze iedereen kippenvel met haar innemende vertolking 
van ‘Als het avond is’ van Suzan & Freek. Na het repeteren en het 
uitzoeken van een outfit groeide Mi-Wons zelfvertrouwen.  

Frion Festival 
laat elk talent stralen

Op zondag 21 mei 2023 vond de 10e editie van het Frion Festival plaats in Theater De Spiegel. Dit jaarlijks terugkerende 
sponsorevent geeft cliënten van Frion, een organisatie die zich inzet voor mensen met een verstandelijke beperking in 
Noordwest-Overijssel, een podium voor hun talenten. 

Tekst Astrid Zijlstra  /  Fotografie Henk Overweg
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Frion Festival 
laat elk talent stralen

Govert Flinckstraat 31, 8021 ET Zwolle  /   www.frionfestival.nl

Vlak voor haar optreden, in de coulissen, vond ze het wel even heel 
spannend. Tóch liep ze het podium op en gaf ze een solo-optreden 
dat niemand in de uitverkochte zaal ooit nog zal vergeten.

Vrienden van Frion
Het Frion Festival wordt mogelijk gemaakt door Vrienden van Frion. 
Tijdens het sponsordiner na de show organiseert deze stichting 
een kunstveiling met schilderijen en keramiekobjecten van Frions 
werklocatie Kunst-Lijn 3. Met de opbrengst laten de Vrienden 
wensen van Frion-cliënten in vervulling gaan.  \

Benieuwd naar de sponsormogelijkheden?  
Neem contact op met Roel Ramaker via 06-14560115, 
secretariaat@frionfestival.nl of ga naar www.frionfestival.nl. 

Mi-Won
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Tekst en fotografie RTV Oost

Het runnen van een familiebedrijf levert mooie en indrukwekkende verhalen op over passie, trots, teleurstelling, 
succes en innovatie. In de nieuwe serie FamilieZaken gaat Laurens Jan Stam elke aflevering op bezoek bij twee 
Overijsselse familiebedrijven. Wat is hun kracht, en waar lopen ze tegenaan als familiebedrijf? Waarom zijn 
familiebedrijven zo bijzonder? En wat betekenen deze bedrijven voor de regionale economie? 

Arnoud de Vries (RTV Oost, verslaggever economie) beschrijft 
de achtergronden bij de bedrijven die in deze serie aan bod komen 
en sprak met ondernemers uit verschillende branches, Eddy van 
Hijum (gedeputeerde provincie Overijssel verantwoordelijk voor de 
regionale economie) en Judith van Helvert (lector familiebedrijven 
Hogeschool Windesheim). Kijk en lees het terug op 
www.rtvoost.nl/familiezaken. 

Noaberschap in ondernemerschap
Familiebedrijven onderscheiden zich volgens Eddy flink van andere 
ondernemingen. ‘Het belang van de werknemers, de omgeving, 
de toekomstige generaties: familiebedrijven kijken breder dan 
alleen naar winst op korte termijn. De betrokkenheid bij de regio is 
enorm; deze bedrijven verhuizen niet snel. Ze bouwen jarenlange 
relaties op met klanten, andere ondernemers, de overheid. Het is 
noaberschap in ondernemerschap.’

Ruggengraat van de regionale economie
Overijssel telt bovengemiddeld veel familiebedrijven. Zij zijn de 
ruggengraat van de regionale economie en zorgen voor dynamiek 
en werkgelegenheid. Van alle bedrijven in onze provincie is 
zeventig procent een familiebedrijf. Waar bedrijven nu met een 
schreeuwend tekort aan personeel kampen, zag de wereld er zo’n 
acht à tien jaar geleden heel anders uit. Dubbel zoveel mensen 
zaten werkloos thuis. In die periode is de provincie Overijssel de 
weg in geslagen om familiebedrijven binnen de regionale economie 
meer te waarderen. In plaats van grote bedrijven te verleiden om 
zich in Overijssel te vestigen, wat in  één klap honderden banen 
op zou leveren, koos de provincie Overijssel voor een andere 
weg. Met hetzelfde doel: meer banen. ‘Met bovengemiddeld veel 
familiebedrijven in Overijssel stelden we ons zelf de vraag: waar 
investeer je in? Als je bij elk familiebedrijf twee extra banen kan 
creëren, dan ben je er ook. Niet dat Overijssel al grote concerns 
vanaf dat moment aan de provinciegrens tegenhield. En nee: 
Overijssel investeerde ook niet plots de halve begroting in 
familiebedrijven. Maar de omslag in het denken was groot. 
En blijkt nu een voorbeeld voor de rest van het land.’ 

Family Next
Die extra aandacht voor familiebedrijven begint wat Van Hijum 
betreft al in het onderwijs. ‘Vaak gaat het daar over start-ups, 
bedrijven beginnen. Maar benoem richting studenten ook 
de optie om de onderneming van hun ouders over te nemen. 
Hogeschool Windesheim heeft het landelijke Expertisecentrum 
Familiebedrijven aan boord. Met het project Family Next  werken 
ondernemersorganisaties en overheden samen en wordt kennis 

Een serie over familiebedrijven 
in Overijssel

FamilieZaken�bij�RTV�Oost

Johan van Marle en zijn vrouw Miranda leiden samen miljoenenbedrijf Uitgekookt. 
Hoe Johan (47) zijn groentewinkel in Kampen veranderde in een miljoenenbedrijf: 
‘We maken megastappen.’
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gedeeld maar ook advies gegeven en geholpen waar dat kan. 
Wie hulp kan gebruiken bij een overname door een jonge 
generatie, kan in Overijssel gebruikmaken van de subsidie 
Jonge bedrijfsopvolgers. Dat gaat om subsidiebedragen tussen 
de 10.000 en 20.000 euro. Familiebedrijven die willen verduurzamen 
of digitaliseren, kunnen een voucher van 2.000 euro krijgen. Ook zijn 
er binnen het programma Family Next mogelijkheden om te leren 
van een coach, een ervaringsdeskundige binnen familiebedrijven 
en netwerkbijeenkomsten.’ 

In de RTV Oost serie FamilieZaken zien we hoe de bedrijven hun 
kennis en advies vergaren en overdragen. Maar ook hoe nieuwe 
generaties hun eigen pad kiezen voor de toekomst. Soms gaat het 
roer dan radicaal om.  \

Hazenweg 25, 7556 BM Hengelo  /  T 074 2 456 456  /   www.rtvoost.nl

Familiebedrijven gezocht
RTV Oost bezoekt in de eerste serie veertien bedrijven. Maar 
de serie krijgt zeker een vervolg. Er zijn nog zó veel mooie 
familiebedrijven met een bijzonder verhaal. De serie is een 
inspiratie voor andere ondernemers omdat niet alleen de 
successen, maar ook de tegenslagen bij het runnen van een 
familiebedrijf worden benoemd. Heb jij een familiebedrijf 
waar de tweede of wellicht al de derde of vierde generatie 
aan het roer staat? Heb je een interessant verhaal en wil 
je graag laten zien hoe je jouw bedrijf runt? Meld je dan 
aan voor FamilieZaken. Stuur een mail mét motivatie naar 
familiezaken@rtvoost.nl.

Corona was voor veel bedrijven een bedreiging, maar sommige ondernemers 
zagen het juist als kans om het anders te gaan doen. Zoals bij Vakantiepark 
Mölke in Zuna, ‘Onze vader was eerst helemaal niet enthousiast over dit idee.’

Roy en Chiel Bolscher, eigenaren van vleesbedrijf Bolscher in Enschede.  
Dit vleesbedrijf wil veranderen in een eiwitfabriek: ‘Maar de consument kiest 
nog voor goedkoop vlees.’

Volg FamilieZaken bij RTV Oost of kijk terug 
FamilieZaken zie je dinsdag vanaf 17.30 uur elk uur op 
TV Oost. De aflevering wordt herhaald op zaterdag. 
Afleveringen terugkijken en achtergrondverhalen lezen kan 
op www.rtvoost.nl/familiezaken en YouTube. FamilieZaken is 
een co-productie van Say Yeah Motion Media en RTV Oost.
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De educatieve missie van Phion is dus om jongeren in aanraking 
te laten komen met (klassieke) muziek, in welke vorm dan ook. 
Sjoerd vertelt: ‘Nieuw talent is ontzettend belangrijk voor ons. 
Om jongeren op tijd te inspireren, zodat ze zelf een instrument 
leren spelen, valt er bij Phion al vroeg veel te ontdekken. 
We beginnen zo vroeg mogelijk in onze jeugdvoorstellingen met 
het introduceren van muziek en instrumenten. Zo maakte Lejo, 
bekend van Sesamstraat, dit seizoen samen met de bezoekende 
kinderen kennis met het orkest. Met een hoogwaardig aanbod 
aan school- en familievoorstellingen willen we kinderen in 
aanraking laten komen met instrumenten en muziek. 
Anders hebben wij straks natuurlijk geen musici meer.’

Meer dan muziek maken
Logisch dus dat Phion hier vroeg mee begint, want de aanwas van 
talent is nodig voor het orkest. Sjoerd: ‘Muziekscholen verdwijnen 
helaas steeds vaker. Gelukkig hebben we allerlei andere initiatieven 
om talent te ontdekken. We willen als orkest zo snel mogelijk een 
rol spelen bij amateurmuzikanten om ze te blijven enthousiasmeren 
en stimuleren om door te gaan met het maken van muziek. 
Daarnaast willen we laten zien wat er allemaal mogelijk is als 
musicus, want tegenwoordig is het werk multidisciplinair.’ 

Sjoerd geeft aan wat hij daarmee bedoelt: ‘Phion is breed 
georiënteerd. We laten zien aan toekomstig talent dat je niet enkel 
in traditionele setting op het podium terecht komt. Er zijn zoveel 
mogelijkheden. Zo spelen we natuurlijk de klassieke werken van 
de meesters. Alles daaromheen, zoals cross-over-projecten en 
schoolvoorstellingen, dát is waar Phion laat zien dat je meer kan dan 
op traditionele wijze muziek maken. Het bereiken van ander publiek 
en het maken van andere ervaringen is ontzettend gaaf. Je zit niet 
meer alleen op het podium, speelt je muziek en gaat weer naar huis. 
Het is meer dan dat.’

Nieuwe vormen van samenwerking
Phion heeft veel ervaring met het maken van multidisciplinaire 
producties, met onder andere Introdans, Theater Oostpool en 
Theater Sonnevanck. Midzomernachtsdroom en De Geheime Tuin 
zijn daar goede recente voorbeelden van. Sjoerd: ‘Alle expertise die 
we bij die producties opdoen, geven we graag door aan de nieuwe 
generatie musici, dansers en acteurs.’ Een voorbeeld van zo’n
multidisciplinair project is ‘Paradiso!’ Sjoerd: ‘Dit jongerenproject is 
een bonk aan energie. Het is een voorstelling gebaseerd op 
De Goddelijke Komedie van dichter Dante Alighieri. Het mooie is 
dat dansers, acteurs en muzikanten met elkaars disciplines in 

Tekst Lara Bijen  /  Fotografie Filibert Kraxner

Phion verkent 
met jong talent 
grenzen van 
klassieke muziek

Wie ‘Phion’ hoort, denkt aan muziek en orkest. Bij Phion, 
orkest van Gelderland en Overijssel, willen ze jongeren 
in contact brengen met klassieke muziek, in welke vorm 
dan ook. Sjoerd van den Berg, product marketeer en 
communicatieprofessional bij Phion, deelt de visie van 
Phion met betrekking tot talent en de missie die daarbij 
hoort: ‘Het is mooi om jong talent kansen te bieden.’
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aanraking komen. De muzikanten bewegen over het toneel, 

de dansers zingen en de acteurs dansen. Prachtig om te zien hoe 
de jongeren op deze manier bezig zijn met het neerzetten van een 
spannend, geïntegreerd optreden.’

Daarnaast heeft Phion een samenwerking met de stichting 
Nationale Jeugdorkesten Nederland (NJON), waarin jongeren 
van 14 tot 26 jaar zitten. Enthousiast vertelt Sjoerd: ‘Onze musici 
coachen verschillende ensembles bestaande uit deze getalenteerde 
jongeren en werken toe naar een lunchconcert. Samen onderzoeken 
ze onder andere hoe je je presenteert tijdens zo’n concert. Er zijn 
natuurlijk veel aspecten waar je op moet letten: vertel je iets over 
de muziek, hoe vertel je dit en hoe presenteer je jezelf? Daarnaast 
coachen ze natuurlijk op muzikaal gebied. Alles wordt uitgedacht, 
van opkomst tot applaus. Een mooi project waarin je merkt dat je 
investeert in jong talent.’

Coachen en nieuw talent
Voor allerlei leeftijden is er dus wat te doen binnen Phion. 
Jong talent blijft niet onopgemerkt. Sterker nog, ze hebben net 
een nieuwe concertmeester. Een belangrijke functie in het orkest 
met een pittige selectieprocedure volgens Sjoerd. Hij vertelt: 

‘Bas Treub is 35 jaar en sinds kort werkzaam bij ons. Dat is een 
vrij jonge leeftijd voor een concertmeester.’ Sjoerd geeft aan dat 
hij het auditieproces van musici ontzettend gaaf vindt: ‘Eigenlijk zijn 
het een soort ‘blind auditions’. Dat is het meest eerlijke om te doen, 
want dan luister je echt alleen naar de muziek. Wat klinkt nou echt 
het beste? Dat proces vind ik heel mooi.’ 

Vernieuwen en prikkelen
Vernieuwing is gelinkt aan het voortbestaan van elke organisatie. 
Bij Phion investeren ze in het ontwikkelen van jong talent binnen 
én buiten het orkest. De musicus van de toekomst heeft namelijk 
niet één specialisme, maar is een allrounder die meesterschap 
toont door het bespelen van een instrument in traditionele, 
maar zeker ook multidisciplinaire settings en daarbij contact 
maakt met het publiek.  \

Van Essengaarde 10, 7511 PN Enschede  /  T 085 023 02 60  /  www.phion.nl

‘�De�musicus�van�de�
toekomst�heeft�meer� 
dan�één�specialisme’
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